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Ljudje okrog nas

ZLATA POROKA PRI VEKOVIH
V soboto, 24. oktobra 2009, je po 50 letih skupnega življenja 
cirkovški župnik Janko Strašek poročil zlatoporočenca Danico 
in Ludvika Vek iz Pongrc 3 I. Poročno slavje se je nadaljevalo na 
Kmečkem turizmu Medved v Zgornjih Jablanah.

Ludvik se je rodil 27. 7. 1933 na Ložnici pri Makolah, Danica, rojena 
Medved, pa se je rodila 25. 6. 1935 v Pongercah.
Danica se je po končani šoli, ki jo je obiskovala v Cirkovcah in na Ptuju, 
zaposlila v Opekarni Pragersko. Ludvik se je po končani šoli, ki jo je 
obiskoval v Makolah, zaposlil na železnici. Poročila sta se v Cirkovcah 
24. 10. 1959. Po poroki sta se za nekaj časa preselila v Gaj, nato pa na 
ženino domačijo v Pongerce. Danica se je posvetila delu na domačiji,
Ludvik pa je še naprej z velikim veseljem opravljal službo na železnici, 
zraven tega pa je pomagal ženi pri delu na domačiji.
V zakonu so se jima rodili trije otroci: sinova Jože in Danilo ter hči 
Marinka.
Vzgoja otrok in skrb za njihovo izobrazbo sta bili njuno največje veselje, 
sedaj pa se veselita uspehov svojih vnukov: Mihe.Tilena, Alena, Mojce,
Jaka in Dominika.
Se vedno sta zelo vitalna in srečna v svojem delu, katerega sadove zelo 
rada delita z drugimi.
Čestitkam ob zlati poroki se pridružuje tudi uredništvo Ravnega polja!

Saša Peršoh
Foto: Danilo Vek

ZLATOPOROČENCA KRAJNC
V soboto, 28. novembra 2009, sta v krogu družine in prija
teljev praznovala petdeset let na skupni zakonski poti Jo
žefa in Ivan Krajnc iz Pongerc 32 a. Obred civilne poroke 
je na Kmečkem turizmu Medved opravil ženinov sosed iz 
otroških dni, župan kidričevske občine Jože Murko, nato 
pa so se svatje tako kot pred petdesetimi leti podali v 
cirkovško cerkev, kjer sta zlatoporočenca poročno zaob
ljubo obnovila še pred župnikom Jankom Straškom. Sin 
Ivan je bil mamina priča, sin Marjan pa očetova.
Ivan se je rodil 24. 10. 1934 v Lovrencu na Dravskem polju, Jožefa, 
rojena Medved, pa 23. I. 1937 v Ponger
cah.
Zlati ženin je bil po poklicu mizar, z delom 
je začel v delavnici pri Lahovih, nato pa je 
bil zaposlen na Polskavi v Stavbnem pohi
štvu Ingolič, ki se je kasneje preimenovalo 
v Stavbno pohištvo Po Is kava. V popoldan
skem času se je posvečal delu v domači 
mizarski delavnici in izpod njegovih spre
tnih rok so nastali številni zahtevnejši mi
zarski izdelki, ki krasijo marsikatero cer
kev in kapelo ter seveda domove bližnjih 
in daljnih sosedov ter znancev.
Ivan je bil v mladih letih tako zelo navdu
šen nad igranjem harmonike, da si jo je 
kupil v času, ko sta s Pepco gradila hišo in 
ni bilo denarja. In tako še zdaj, pri svojih 
75 letih, vsakodnevno raztegne meh in od 
Krajnčevih se sliši domača melodija.

Pepca je skrbela za domača opravila in pomagala možu v delavnici. 
Bila je pravi mizarski pomočnik in hkrati je podpirala tri vogale 
pri hiši.
V zakonu sta se jima rodila dva sinova: Marjan in Ivan, ki sta od 
očeta podedovala navdih za glasbo.V jeseni življenja, ko največ časa 
in energije posvečata drug drugemu, pa ju razveseljujejo tudi vnu
kinje Nina, Anja inVanesa ter vnuk Kristjan.
Čestitkam ob jubileju se pridružuje tudi uredništvo Ravnega po
lja!

Saša Peršoh

Foto: Saša Peršoh
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Uvodne besede
--------------------------------------------------------------------------- |--------------------------------

Spoštovane občanke, dragi občani,
leto 2009 se počasi poslavlja in december je vedno tisti čas, ko se ozremo za dvanajst mesecev 
nazaj ter skušamo analizirati minule dogodke, istočasno pa zastaviti nove cilje za bližnjo in daljno 
prihodnost. Najlažje je to storiti v obliki naštevanja projektov, podajanja številk in izrekanja obljub 
za naprej.To bom storil v nadaljevanju, najprej pa mi kot županu dovolite nekaj osebnih razmišljanj. 
Vsem nam je zagotovo skupno to, da se po svojih najboljših močeh trudimo za uspehe in napre
dek. Osebno ocenjujem, da smo v naši občini v letošnjem letu hodili po začrtani poti ter da smo 
dobro in pregledno gospodarili. Zaradi tega smo bogatejši za kar nekaj pridobitev, ki vidno vplivajo 
in prispevajo k dvigu kvalitete življenja lokalne skupnosti in vsakega posameznika. Nikoli ni šlo, še 
danes ne gre in tudi v bodoče ne bo šlo vse po načrtih in pričakovanjih.Včasih so za to krivi tako 
imenovani zunanji razlogi, na katere ne moremo vplivati, včasih si življenje in delo zakompliciramo 
sami.Tudi v iztekajočem se letu smo bili nekajkrat v situaciji, ko smo čas izgubljali za usklajevanje 
strankarskih (včasih tudi osebnih) nesoglasij, pri tem pa je bila vsebina v drugem planu.Toda ven
darle je treba poudariti, da je na koncu, čeprav z rahlo zamudo, vedno zmagal razum, kar potrjujejo 
končani projekti, projekti, ki še tečejo, in projekti v pripravi.
Če najprej pogledamo na področje kmetijstva, je treba izpostaviti projekt komasacije, in to že tretje 
faze, katere temeljni namen je združitev manjših parcel, ki so pretežno v zasebni lasti. Z zmanjševa
njem števila parcel ne pridobivamo samo dodatnih obdelovalnih površin, ampak močno vplivamo 
tudi na ekonomiko pridelave, saj je obdelava večjih površin lažja in kvalitetnejša.
Na področju razvoja podeželja sodelujemo na več projektih.V okviru LAS želimo vzpostaviti kole
sarske poti in sodelovati pri izdelavi študije projekta »Obnova virov energije Spodnjega Podravja. 
Prav tako smo prisotni pri projektih »Dobrote slovenskih kmetij« in »Obramba proti toči« ter 
»Konzorcij za namakanje«.
Veliko energije je bilo usmerjene tudi v odpravo posledic lanskoletnega neurja s točo. Uspelo nam 
je zagotoviti preko 800.000,- € in s tem sanirati stanovanjske stavbe fizičnih oseb in javnih občinskih 
stavb.
V okviru projekta »Celovito varovanje vodnih virov podtalnice Ptujskega polja - I. faza« nam je 
uspelo v celoti končati izgradnjo čistilne naprave, ki je tik pred začetkom poskusnega obratovanja; 
kanalizacijsko omrežje je izvedeno v dolžini preko 16 kilometrov, vodovodno omrežje pa v dolžini 
preko 8 kilometrov. Skupna vrednost tega projekta je do sedaj ocenjena na skoraj 7.000.000,- €, od 
tega je bil v letu 2009 delež občine okrog 900.000,- €.
Na področju gospodarske infrastrukture je bilo največ storjenega na področju modernizacije in 
rekonstrukcije prometne infrastrukture ter obnove javne razsvetljave.
To področje zajema tudi izgradnjo večnamenske športne dvorane v Kidričevem, pri čemer je treba 
omeniti, da je pridobljena vsa projektna dokumentacija, vključno z gradbenim dovoljenjem, izbran je 
tudi izvajalec del. Fizično so se dela že pričela z rušitvijo stare telovadnice.
V košari enega leta je v delovanju in investicijah občine še veliko drugih stvari, za vse bi zmanjkalo 
prostora. Želel sem vam prikazati le tiste vidnejše, da bi razumeli, da v občinski upravi ne držimo 
križem rok, ampak se trudimo in delamo za dobro nas vseh.

Leto, v katerega vstopamo, bo zahtevno in soočeni bomo s težkimi preizkušnjami. Gospodarske 
krize še zdaleč ni konec in potrebno bo vložiti veliko truda v gospodarsko rast, istočasno pa ohra
niti socialno oz. solidarno družbo. Pri sprejemanju odločitev bomo morali upoštevati vse dobre 
predloge, ne glede na to, kdo jih predlaga.Velikokrat se bo potrebno zanesti tudi na lastne izkušnje 
in iznajdljivost.

Spoštovani,
ob vseh dobrih željah, ki vas v tem času spremljajo na poti v novo leto, vam v imenu Občine Ki
dričevo in svojem lastnem imenu želim, da ob svoji družini, svojih najdražjih preživite vesel božič, 
da slovesno praznujete naš državni praznik »dan samostojnosti« in naj vam v novem letu 2010 ne 
manjka veselja in uspehov, predvsem pa zdravja.

Za konec novoletnega voščila sem si izposodil citat enega od slovenskih politikov, ki je zapisal: »Ko 
si voščimo srečno novo leto, se na srečo ne zanašajmo preveč. Zanesimo se vsak nase in eden na 
drugega. Pokažimo vse naše talente in ves naš pogum. Potem bo za uspeh res potreben samo še 
kanček sreče. Sreča pa je na strani pogumnih ljudi.«

Župan Jože MURKO

IZDAJATELJ:
Občina Kidričevo 

Naslov uredništva:
Ulica Borisa Kraigherja 25, 

2325 Kidričevo 

Odgovorna urednica: 
Saša Peršoh, 
elektronski naslov: 

sasa.persoh@gmail.com 

Tajnica uredništva: 
Zdenka Bek 
Uredniški odbor:
Zvonko Milošič (LDS), 
Andrej Napast (SLS), 
mag. Silvestra Klemenčič 
(Zares),
Edvin Aubelj (DeSUS), 
Ivanka Korez (SDS) in 
Vinko Mlakar (NSi) 
Lektoriranje:
Vesna Voglar 

Tisk:
Ekart design d.o.o 

Naklada:
2.400 izvodov

Javno glasilo Ravno polje po 

Sklepu Občinskega sveta 

Občine Kidričevo o določitvi 

programske zasnove obja

vlja članek o delu občinskih 

organov, občinske uprave in 

krajevnih odborov, o predlo

gih in sprejetih odločitvah ob

činskih organov, o delovanju 

političnih strank, o delovanju 

društev, klubov in drugih or

ganizacij s sedežem v občini 

Kidričevo, informacije o doga

janjih in rezultatih poslovanja 

na področju gospodarstva in 

družbenih dejavnosti, orise 

srečanj z zanimivimi ljudmi, 

občani Občine Kidričevo, o 

okroglih mizah, konferencah, 

o prometu in prometni var

nosti, pisma bralcev, odzivi, 

reklame in propagandna spo

ročila.

Glasilo je brezplačno in ga 

prejme vsako gospodinjstvo v 

Občini Kidričevo.

Uredništvo si pridržuje pra

vico krajšanja prispevkov in 

spremembe naslovov.

Naslovnica:
Miklavž prihaja

Foto: Stane G.
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Uvodne besede

DECEMBRSKI ŠTEVILKI NA POT
Leto je naokoli in poslavljamo se od vsega starega.V zimski številki Ravnega polja, ki jo izdajamo le kratek čas po oktobrski, vam pred
stavljamo dogajanje v krajih naše občine ob koncu letošnjega leta:
Poskusno je začela obratovati Čistilna naprava Kidričevo.V začetku decembra je bila podpisana pogodba o izgradnji športne dvorane v 
Kidričevem, katere predvideni rok končanja je 3 I. oktober naslednjega leta. Dobili smo še tri zavarovane železniške prehode.V Lovren
cu je odprla svoja vrata poslanska pisarna. Poslovili smo se od spoštovanega gospoda Jožefa Gutmana, upokojenega župnika iz Lovrenca 
na Dravskem polju, in najstarejše občanke občine Kidričevo gospe Marije Panikvar. Župan je dan pred svetovnim dnevom prostovoljstva 
sprejel izjemni prostovoljki Pavlo Veler iz Cirkovc in Amalijo Černezel iz Njiverc. Miklavž je že obiskal ter obdaroval pridne in malo manj 
pridne, nestrpno pričakujemo tudi Božička in dedka Mraza. Povzete sklepe sej občinskega sveta, na katerih so kidričevski svetniki razpra
vljali v oktobru, novembru in decembru, pa bomo objavili v naslednji številki Ravnega polja, ko bodo potrjeni zapisniki omenjenih sej.

Novo leto, ki se približuje, je vedno čas, ko se ozremo nazaj in pogledamo, kaj smo naredili, kaj še moramo, in čas, ko si delamo obljube 
in načrte, da bo v novem letu vse boljše in drugače in da bomo začeli vse na novo.

In kakšne so želje za leto, ki je pred nami?

Začnimo s tistim, 
kar je potrebno.
Nadaljujmo s tistim, 
kar je mogoče.
In naenkrat bomo dosegli 
nemogoče.

Želimo vam vesele božične in novoletne praznike.
Naj se vam v novem letu izpolnijo vse, tudi najbolj nedosegljive želje.

Solo Peršoh
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Obvestila

sou skupna
občinska
uprava

OBVESTILO IN OPOZORILO VSEM 
LASTNIKOM IN POSESTNIKOM ZEMLJIŠČ

Inšpekcija SKUPNE OBČINSKE 
UPRAVE PTUJ preventivno obvešča la
stnike in posestnike zemljišč o spremembi 
Zakona o varstvu okolja, ki se je korenito 
spremenil v določbah v primeru nezakoni
to odloženih odpadkov, saj bo inšpekcija 
začela poostreno izvajati določbe omenje
nega zakona.

V Zakonu o spremembah in dopolnitvah 
Zakona o varstvu okolja (Ur. I. RS, št. 70/08)

OBČINA KIDRIČEVO
Ulica Borisa Kraigherja 25, 2325 Kidričevo 

tel: 021799-06- / 0, fax:02/799-06-19 
e-mail: herbertglavic@kidricevo.si

Datum: II. 12.2009

OBVESTILO
Občane Občine Kidričevo obveščamo, da 
Čistilna naprava Kidričevo že poskusno 
obratuje, kakor tudi del kanalizacijskega 
omrežja v naseljih Apače, Lovrenc na Dra
vskem polju in Zupečja vas.V teh naseljih 
je možna priključitev interne kanalizacije 
na javno kanalizacijsko omrežje.
Skladno z 12. členom Odloka o odvajanju 
in čiščenju komunalnih odpadnih in pada
vinskih voda na območju Občine Kidri
čevo (Uradni list Republike Slovenije, št. 
21/02) se morajo uporabniki ob zgrajeni 
kanalizaciji v najkrajšem možnem času, 
najkasneje v roku 6 mesecev od tehnične 
možnosti priključitve, priključiti na javno 
kanalizacijsko omrežje.
Vsi občani, ob že zgrajenem kanalizacij
skem omrežju in hišnih odcepih za objek
te, imate možnost, da se po 15. I 1.2009 
priključite na kanalizacijsko omrežje v 
skladu z zgoraj omenjenim odlokom. 
Občina Kidričevo ima sklenjeno pogod
bo o upravljanju, vzdrževanju in čišče
nju komunalnih in padavinskih voda s 
KOMUNALNIM PODJETJEM PTUJ d.d. 
Predstavnik omenjenega podjetja bo vršil 
nadzor nad izvedbo priključkov interne 
kanalizacije (to je od priključka iz objekta 
do priključnega jaška na javno kanalizacij
sko omrežje), zato se vsa morebitna teh
nična vprašanja usklajuje z njim.

je dodan k osnovnemu zakonu o varstvu 
okolja novi člen I 57. a, ki določa, 
da mora lastnik oziroma upravljavec ze
mljišča, na čigar zemljišču se nahajajo od
padki, ne glede na to, kako so prispeli na 
zemljišče, te odpadke odstraniti sam na 
lastne stroške. Če se ugotovi povzročitelj 
odlaganja odpadkov, lahko lastnik ali upra
vljavec zemljišča terja povračilo stroškov 
odstranitve odpadkov od povzročitelja. V 
kolikor lastnik zemljišča tega ne stori sam,

O pravilno izvedenem priključku bo 
omenjeni predstavnik izdal potrdi
lo. Kanalizacijske priključke lahko 
izvajajo samo za to ustrezno uspo
sobljena podjetja, ki razpolagajo z 
znanjem, kadri in opremo.
Pripravi se predračun za izvedbo teko
čega metra kanalizacijskega priključka, iz 
katerega bo posebej razviden strošek iz
kopa in zasipa, ki ga potrdi občina. Vsak 
priključek je potrebno pred zasipom pre
gledati s strani upravljalca.Tudi po izvedbi 
priključkov bodo upravljalec, redarji in 
komunalna inšpekcija na terenu redno 
preverjali in ugotavljali morebitne na
knadne spremembe in poškodbe (video 
kamera, preizkusi s paro in dimom). Vse 
ugotovljene napake in pomanjkljivosti bo 
lastnik objekta, kjer je na priključku ugo
tovljena nepravilnost, moral odpraviti na 
lastne stroške, morebitni zavestni kršitelji 
pa bodo kaznovani.

Splošni tehnični pogoji priključevanja:
• kanalizacijski priključek se lahko izvede 

le v revizijski jašek na javnem kanali
zacijskem omrežju;

• kanalizacijski priključek in navezava na 
revizijski jašek morata biti izvedena vo
dotesno;

• v javno kanalizacijo se smejo odvesti 
le komunalne odpadne vode, METE
ORNE VODE SE NE SMEJO PRI
KLJUČITI V JAVNO KANALIZA
CIJSKO OMREŽJE;

• meteorne vode s streh se ponika po či
ščenju v peskolovilcih, meteorne vode s 
povoznih površin se ponika po čiščenju 
v peskolovilcih in lovilcih olj ali odvede 
v bližnji vodotok. Meteorne vode z do
voza ne smejo odtekati na javno povr
šino;

mu odstranitev odpadkov naloži pristojni 
inšpektor, in sicer občinski inšpektor za 
odstranitev komunalnih odpadkov oziroma 
inšpektor za okolje za ostale odpadke. 
Stroške odstranitve plača lastnik ali upra
vljavec zemljišča, ki pa jih lahko terja od 
povzročitelja odlaganja odpadkov.

mag. Olga FEKONJA, 
Skupna občinska uprava

• greznica se pri obstoječih objek
tih, ob izvedbi kanalizacijskega priključ
ka do javne kanalizacije, ukine;

• priključki, ki so nižji od nivoja kanaliza
cijskega omrežja, se lahko na javno ka
nalizacijsko omrežje priključijo z vgra
jeno interno črpalko, ki odplake 
prečrpa v kanalizacijski priključek. Na 
cevovodu črpališča mora biti vgrajen 
element, ki preprečuje povratni 
vdor odplak;

• v javno kanalizacijo se ne sme odvajati 
odpadnih vod iz kmetijskih dejavnosti 
(npr. iz hlevov).

Za terenske oglede izvedbe kanalizacij
skih priključkov je upravljalec - Komu
nalno podjetje Ptuj d.d, - dosegljiv na tel. 
02/787-51-81, gsm. 041-935-404 (g. Ale
ksander Merc) ali tel. 02/787-51-89, gsm. 
031 -451-121 (g. Primož Petek).
Stroške izvedbe priključkov interne kana
lizacije si uporabnik financira sam.
V skladu s tretjim odstavkom 19. člena 
Odloka o programu opremljanja stavbnih 
zemljišč in merilih za odmero komunalne
ga prispevka na območju Občine Kidriče
vo bo za vse objekte, ki se bodo priključili 
na novozgrajeno kanalizacijsko omrežje, 
odmerjen komunalni prispevek.
Prosimo, da se za odmero in način plačila 
komunalnega prispevka obrnete na Ob
čino Kidričevo (kontaktna oseba je Her
bert Glavič), tel. 799 06 10.

OBČINA KIDRIČEVO
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Obvestila w

ODPADKI S POKOPALIŠČ
Obveščamo vas, da bomo s I. januarjem 2010 na pokopališčih namestili posebne posode za odpadne nagrobne sveče, ki jih moramo kot 
upravljalec pokopališč urediti skladno s 4. členom Uredbe o ravnanju z odpadnimi nagrobnimi svečami U.L. RS št.:78/08 .S tem želimo 
in moramo zagotoviti kvalitetno ločevanje odpadnih nagrobnih sveč od ostalih odpadkov.
Obenem vas prosimo, da upoštevate navodila ter odpadke s pokopališča odlagate ločeno v posode ter s tem prispevate k urejenosti 
pokopališča.

Občinska uprava Občine Kidričevo

Spoštovani,
na Gospodarskem razstavišču v Ljubljani 
med 29. in 30. januarjem 2010 ponovno 
pripravljamo vseslovenski sejem izobra
ževanja, štipendiranja in zaposlovanja 
- Informativo ‘10. Letošnjo informativo 
je obiskalo kar I 3.700 obiskovalcev iz vse 
Slovenije.Vsaj tako dober obisk pričakuje
mo tudi v letu 2010.
Na sejemski prireditvi se bodo na enem 
mestu predstavili programi slovenskih in 
tujih izobraževalnih institucij, štipenditorji 
in zaposlovalci, programi državnih institu
cij, založniki, mediji, strokovna združenja, 
študentske, dijaške, nevladne in druge 
organizacije, ponudniki didaktičnih pripo
močkov idr. Na sejmu se bodo tako pred
stavili vsi, ki so pomembno vpeti v verigo 
izobraževanja in zaposlovanja.

Ker bodo na Informativi na voljo celovite 
informacije z različnih področij in panog, 
bo odlična priložnost za obiskovalce, da v 
kar najkrajšem času na enem mestu naj
dejo vse informacije, pomembne za odlo
čitve o njihovem nadaljnjem šolanju in po
klicni karieri. Informativa ‘ 10 je zasnovana 
tako, da bodo na njej informacije zase lah
ko našli tako učenci, dijaki in študenti kot 
tudi njihovih starši, odrasli, ki se želijo iz
obraževati, učitelji, profesorji in strokovni 
delavci. Ogledati si bo mogoče atraktivne 
predstavitve na razstavnih prostorih, pre
davanja in predstavitve, ki jih pripravljajo 
sodelujoči, bogat program na kulturnem 
odru, se povezati s šolami in zaposlovalci 
in še in še.
Za organizirane skupine učencev in di
jakov pripravljamo brezplačne vodene 
oglede po prireditvi.Vsaka šola si izbere, 
katera področja si želi ogledati, in nato 
program prilagodimo njihovim željam. Pri

/
informativa 

‘10

vodenih ogledih 
so s posebnimi 
ponudbami in so
financiranjem pri
skočili na pomoč 
številni avtobusni 
prevozniki, Sloven
ske železnice in 
občine.
Za več informacij o vsem dogajanju obi
ščite spletno stran www.informativa.si.
Če vas še nismo prepričali o pomenu 
in uspešnosti Informative, vas vabimo k 
ogledu predstavitvenega filma: KLIKNITE 
za ogled »
http://www.informativa.si/fotovideo/vi-
deo/
Zahvaljujemo se vam za pomoč in vas va
bimo, da se nam januarja pridružite!

Aleksandra Rebec, 
vodja marketinga in odnosov z javnostmi

LJUDSKA UNIVERZA PTUJ
Mestni trg 2 
2250 Ruj

S 02 749 21 50 
0 luptuj@siol.net

O {Naložba v vašo prihodnost
REPUBLIKA SLOVENIJA

MINISTRSTVO ZA ŠOLSTVO IN ŠPORT

(Mer vseživljenjskega učenja Podravje
BREZPLAČNI TEČAJ KAMERE IN MONTAŽE !
Vabimo vas, da se udeležite brezplačnega tečaja kamere in montaže. Na tečaju bomo izdelali skupinski projekt (film), v katerem 
bo avtorsko sodeloval prav vsak tečajnik. Lastna kamera ni pogoj, je pa zaželjena. Tečaj bo vodil Samo Vrabič.

Tečaj bo trajal 40 ur. Na voljo je še 5/12 prostih mest.

Prijave zbiramo na elektronskem naslovu petia.ianzekovic@luptui.org ali na telefonski številki 02 749 21 50. Vljudno vabljeni!

BREZPLAČNA DELAVNICA PHOTOSHOP !
Zaradi velikega interesa udeležencev razpisujemo novo brezplačno delavnico PHOTOSHOP.

Delavnica traja 30 ur. Na voljo je še 4/12 prostih mest.

Prijave zbiramo na elektronskem naslovu petia.ianzekovic@luptui.ora ali na telefonski številki 02 749 21 50. Vljudno vabljeni!

%
‘<b0

BREZPLAČNI ZAČETNI TEČAJ KITAJŠČINE !
Organiziramo brezplačni začetni tečaj kitajskega jezika. Tečaj v trajanju 20 ur bo vodila Petra Cerjak, univ.dipl.sin.. 
Na voljo je še 12/12 prostih mest.

K*. Prijave zbiramo na elektronskem naslovu petja.ianzekovic@luptui.org ali na telefonski številki 02 749 21 50. Vljudno vabljeni!
%

www.cvzu-podravje.si m www.lu-ptuj.si
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Politične stranke

novazarespolltika
ČE NE Ml, KDO POTEM?

Kakor je (naj bi bil) poslanec v DZ pred
stavnik vseh državljanov, tako je svetnik na 
občinski ravni predstavnik vseh občanov 
(seveda velja zapisano za oba spola).V tem 
pogledu šteje le sodelovanje in ne zatekanje 
v vaška obzidja, čemur smo bili priča v dose
danjem delovanju občine in občinskega sveta. 
Obstaja torej status quo, ki ga je v dobrobit 
vseh potrebno čim prej presekati. Sama sem 
s številnimi pobudami OO Zares Kidričevo 
za racionalizacijo občinskega proračuna ter 
za strateško-razvojno naravnanost in siste
matičen pristop skušala to tradicijo droblje
nja in ločevanja prekiniti, a žal neuspešno. 
Prav nobena od pobud ni bila sprejeta. Niti 
pobuda za boljšo informiranost občank in 
občanov, ki bi zahtevala neznatna sredstva, 
kaj šele apel županu za odpoklic obeh podž
upanov in namenitev denarja, ki ga po našem 
prepričanju za svoje »jalovo« delo prejema
ta, v vlaganje npr. ureditve varnih poti naših 
učencev v šolo.
Glede politike zadolževanja občine lahko 
rečem, da se s tem strinjam, a le pod pogo
jem, da gre za večletne investicije, ki bodo 
služile več generacijam.Tu mislim v prvi vrsti 
na zdravstveni dom, in to v pravem pome
nu besede, v zdravstveni dom s statusom, 
ki smo ga v Kidričevem že imeli, pa tudi na 
športno oziroma večnamensko dvorano, ki 
jo tudi za potrebe občinskih obeležij nujno 
potrebujemo.
Sicer pa smo v stranki Zares na državni rav
ni v tem času izvedli 4. konvencijo, kjer sem 
bila kot predsednica odbora za šolstvo in 
šport v programskem odboru stranke ak
tivna zlasti pri (so)oblikovanju nove šolske 
zakonodaje, ki je pravzaprav še v teku in v 
fazi usklajevanj. Sprejeli smo dve programski 
izjavi (družba znanja in ekonomska demo
kracija), dostopni na www.zares.si. 
Spoštovane občanke in občani, dovolite, 
da vam v imenu OO Zares-nova politika 
Kidričevo in v svojem imenu ob prihajajo
čih praznikih zaželim sreče, zadovoljstva in 
predvsem zdravja ter vam privoščim čim 
več drobnih radosti, tako v krogu vaših naj
bližjih, prijateljev, znancev, sodelavcev, kakor 
tudi z nami, vašimi izvoljenimi predstavniki, 
ki bomo skušali v tem zadnjem letu mandata 
narediti vse, da bo vpliv recesije čim manjši. 
Torej, če ne mi, kdo bo potem prevzel od
govornost!?
Srečno 2010!

mag. Silvestra Klemenčič, 
občinska svetnica Zares-nova politika

Območna 
organizacija 
SD Kidričevo

V prazničnih dneh, ki so pred nami, nam 
dovolite, da se vam najprej zahvalimo za 
Vaše zaupanje na državnozborskih volitvah 
lani, ko smo Socialni demokrati prevzeli 
odgovornost za državo in za državljane v 
najtežjih razmerah po letu 1990. Z Vašimi 
glasovi nam je uspelo oblikovati novo vla
do, ki se trudi narediti potrebne spremem
be za socialno stabilno življenje.
Problemi, s katerimi se danes spopadamo 
mi in ves sodobni svet, so takšne narave, 
da terjajo večji napor. Odgovornost naše 
družbe in stranke je najti ustrezne rešitve. 
Na lokalni ravni pa upam, da se bodo raz
mere v naslednjem letu izpeljale v pozitivni 
smeri v dobro vseh občanov in občank. Pri 
tem bo potrebno posvečati večjo pozor
nost projektom, ki se bodo izvajali in gradi
li, da bodo narejeni po predpisih in standar
dih, kar bo omogočilo kvalitetnejšo bivanje 
v samih objektih in pa seveda racionalnejšo 
porabo davkoplačevalskega denarja.
Vse, ki na kakršen koli način simpatizirate 
oziroma pozitivno razmišljate v dobro ra
zvoja kraja in občine, pozivam, da se nam 
pridružite. Kajti s skupnimi močmi bomo 
zmogli razrešiti še tako zapleteno težavo. 
Leto, ki je pred nami, znova prinaša nove 
priložnosti, nove začetke in tudi nove ob
veznosti in naloge. To v prvi vrsti zahteva 
odgovornost, da z doslednim in poštenim 
delom, najboljšimi idejami za prihodnost 
in najboljšo ekipo uresničimo pričakovanja 
ljudi za varnost in blaginjo vseh. Zato zdru
žimo moči za boljše načine življenja na vseh 
področjih.
V času, ko se veselimo bližajočih praznikov, 
delamo tudi načrte za prihajajoče leto in 
občinski odbor SD Kidričevo se zahvaljuje 
vsem, ki ste nam pri našem delu pomagali 
ter nas podpirali. Želimo si, da to uspešno 
sodelovanje nadgradimo tudi v prihodnjem 
letu.
Ob tej priložnosti vam in vašim najbližjim 
želimo vesele božične praznike, v novem 
letu 2010 pa veliko sreče, zdravja, veselja in 
uspehov na vseh področjih.

Slavko Krajnc, 
predsednik 00 SD Kidričevo

SLS.
Slovenska ljudska stranka

NE ZA VSAKO CENO

Spoštovani,

stranka SLS si že od vsega začetka prizade
va za ureditev oziroma ohranitev ozemelj
ske celovitosti države Slovenije. Hrabro je 
pristopiti k razreševanju mejnih vprašanj in 
zapletov, vendar ne za vsako ceno. Zato si v 
stranki SLS prizadevamo, da Slovenija ostaja 
pomorska država s teritorialnim statusom. 
Spoštovani občani, stopimo skupaj, strnimo 
vrste, in če bo potreba, podprimo te zahte
ve za celovitost države, saj je iz preteklosti 
razvidno, kako so nekateri manipulirali z 
državno lastnino.
Kot OO SLS tvorno sodelujemo v občin
skem svetu, saj je videti na terenu, da se in
vesticije izvajajo na več področjih, odprtih 
je več gradbišč, kar pomeni, da je smotrna 
poraba proračunskih sredstev na vseh po
dročjih občine.Velik poudarek je na izgra
dnji kanalizacije, ki bo že v kratkem pričela 
s poskusnim obratovanjem za del enot. Na 
dvorani v Kidričevem se prične v teh dneh 
intenzivno z deli, pripravlja se dokumen
tacija za celovito ureditev Cirkovc in še 
mnoga druga investicijska ter vzdrževalna 
dela na večjih območjih v občini. Prav tako 
je v zaključni fazi izvedba komasacije Dra
vsko polje III itd.
Delo OO poteka normalno, skladno s 
programom. Med drugimi aktivnostmi je 
padla odločitev, da organiziramo izlet po 
Sloveniji. S polnim avtobusom smo se od
pravili v osrednji del naše države, ogledali 
smo si muzej v Laškem, pivovarno in del 
njene proizvodnje ter ostale znamenitosti, 
ki nam ga je predstavila agencija TIC Laško. 
Pot smo nadaljevali proti vzhodu in prispeli 
na Bizeljsko, kjer smo si ogledali znameni
tosti, dela narave, obsoteljske repnice in 
še turistično kmetijo v tem koncu. Bilo je 
enkratno.

V času adventa, prihoda božičnega 
večera, dneva samostojnosti in seveda no
vega leta pa obilo zdravja delovnih uspehov, 
sreče, medsebojnega sočutja, razumevanja, 
dobre volje in strpnosti - želimo vsem ob
čankam in občanom iz vrst OO SLS - KI
DRIČEVO.

Mihael Žitnik, 
predsednik OO SLS Kidričevo
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Politične stranke / Poslanski kotiček

N.Si
Nova Slovenija
Krščanska ljudska stranka

ZA NAMI JE USPEŠNO 
LETO

Izteka se uspešno, a hkrati naporno leto. Do
volite mi, da kot predstavnik N.Si in kot podž
upan pokomentiram velike dosežke, ki smo jih 
v občini Kidričevo dosegli v preteklem letu in 
za katere bi nekateri najraje videli, da jih ne bi 
bilo, ker bi tako imeli vsaj razloge za kritiko.
V iztekajočem se letu smo izvajali največje in
vesticije v zgodovini občine Kidričevo in jih 
bomo večino nadaljevali v naslednjem letu. 
Izvajamo projekt izgradnje kanalizacije po celi 
občini, še pred novim letom bomo zagnali či
stilno napravo v Apačah in zasadili lopate za 
večnamensko dvorano v Kidričevem. Zgradili 
smo dober poldrugi kilometer popolnoma 
nove ceste v Apače s pločnikom in javno raz
svetljavo, zgradili smo pločnik in uredili center 
Župečje vasi.V obeh projektih smo položili v 
zemljo vso nadzemno infrastrukturo, vključ
no z nizkonapetostnim el. omrežjem. Pri tem 
vas moram opozoriti še na eno posebnost, na 
katero sem posebej ponosen, saj je Župečja 
vas vzorčni primer vasi daleč naokoli s samo 
eno telegrafnico, pa še na tej bodo domovale 
le štorklje. Začeli smo tudi z obnovo 4 km ce
ste od Šikol proti Sestržam, preplastili pa smo 
še kar nekaj drugih odsekov cest. Dobili smo 
zavarovane železniške prehode, urejali smo 
igrišča, investirali smo v obeh osnovnih šolah, 
odprli dodatne oddelke v otroških vrtcih, še 
letos pa bomo začeli s projektom urejanja ce
lotnih Cirkovc, izvajamo pa tudi komasacijo 
zemljišč Dravsko polje 3. Za vse projekte, ki 
smo jih izvajali v letošnjem letu in ki jih načr
tujemo v naslednjem letu, smo pridobili sofi
nanciranje iz državnih in evropskih skladov. 
Leto je bilo še posebej naporno zaradi daljše 
bolezenske odsotnosti g. župana, zato je ve
lik del njegovih obveznosti padel na ramena 
podžupanov. Zahvaliti se moram ge. direkto
rici in strokovnim delavcem OU, predsedni
kom odborov in vsem, ki ste konstruktivno 
sodelovali pri vseh projektih. Hvala, uspelo 
nam jel
V novem letu nas čaka še veliko dela z nadalje
vanjem začetih projektov in z novimi projekti. 
Upam, da bomo vsi skupaj zmogli še toliko 
strpnosti in sodelovanja, čeprav je volilno leto, 
da bomo še naprej maksimalno uspešni.
Kot predstavnik N.Si in kot podžupan želim 
vsem občanom veliko miru, prijetne božične 
in novoletne praznike ter veliko zdravja in 
uspehov v novem letu 2010.

Jože Medved, 
predsednik 00 N.Si Kidričevo

Spet se čudimo, kako 
hitro je minilo leto

SDS
SPOŠTOVANI!

Bilo je delovno - zajetno število predlogov 
in pobud smo podali na sejah občinskega 
sveta in med člani odbora ponovno vzpo
stavili pretok informacij. Sodelovali smo 
praktično pri vseh najpomembnejših od
ločitvah za izboljšanje kvalitete življenja v 
naši občini in se redno udeleževali občin
skih prireditev.
Skratka tudi letos smo člani OO LDS Ki
dričevo občankam in občanom občine Ki
dričevo s skupnimi močmi ponudili kopico 
rešitev, ki smo jih obljubljali v svojih volilnih 
programih. Za to pa je seveda potrebnih 
dosti iskrivih idej, znanja, izkušenj in vztraj
nosti.
Veselimo se sadov skupnega dela ter ra
čunamo na vašo podporo in pomoč tudi v 
novem, predvolilnem letu 2010. Do takrat 
pa obilo sreče, zdravja in ponosa, da živimo 
v lepi občini.

00 LDS Kidričevo

V UPANJU, DA JE BILO TUDI IZTE
KAJOČE SE LETO USPEŠNO, VAM 
ŽELIMO BLAGOSLOVLJENE BO
ŽIČNE PRAZNIKE IN PA USPEŠNO, 
ZDRAVJA POLNO LETO 2010.

V imenu občinskega odbora SDS 
Bogdan Škafar

Več o dogajanju pri nas in o dogajanju v 
občini pa najdete na www.kidricevo.sds. 
si, prav tako pa nas lahko vsak delovni po
nedeljek med 19. in 20. uro obiščete na na
šem sedežu v Lovrencu (Lovrenc 7, stari 
gasilski dom).

Spoštovani občanke in občani!
Smo v decembru, v mesecu praznovanja božiča in starega leta ter v pričakovanju no
vega. To je čas, ko bomo skupaj z družino in v družbi naših najbližjih morda vsaj za hip 
pozabili, v kakšnih časih živimo. Kot pravijo, je upanje tisto, ki umre zadnje, zato lahko 
upamo, da bomo iz krize vendarle odšli kot zmagovalci. Želim vam blagoslovljene bo
žične praznike, leto 2010 pa naj bo polno poguma, s katerim bomo lažje premagovali 
težave, in volje, s katero bomo lažje hodili čez ovire.Vse dobro v letu, ki prihaja!

na lokaciji Lovrenc 
na Dravskem polju 7, 
prostori OO SDS Ki
dričevo, nad gasilskim 

domom. Priporočljivo je, da se za pogovor predhodno najavite na tel. številko 051 373 
877 (Branko Marinič) ali 031 696 748 (Bogdan Škafar), lahko pa pišete na elektronski 
naslov branko.marinic@dz-rs.si.

Foto:Arhiv 00 SDS Kidričevo

Branko Marinič, 
poslanec DZ RS

Dne 7. 12.2009 je ob
čankam in občanom 
vrata odprla poslan
ska pisarna. Vsak de
lovni ponedeljek, ko 
ni obveznosti v DZ, 
bo pisarna na voljo 
za srečanja z obča
ni med 17. in 19. uro

Stanka Letonja
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Odbori

ODBOR ZA GOSPODARSTVO OBČINE KIDRIČEVO

Spoštovane kolegice in kolegi obrtniki in podjetniki naše občine,
končuje se leto, ki nam verjetno ne bo osta
lo v lepem spominu. Po letih nenehne rasti 
in uspehov nas je prizadela kriza, ki ji še 
ni videti konca.Toliko brezposelnih in tako 
slabo gmotno stanje ter nezadovoljstvo 
prebivalstva so že prava nočna mora.Vlada 
pa ne najde pravih rešitev oziroma ne po
sluša ekonomistov in pripravlja nove dav
ke in nove zakone za krpanje proračunske 
luknje, s tem pa dodatne obremenitve za 
zaposlene, niso pa ji jasne osnove. Če zni
žaš prispevke, več ostane delovnim ljudem, 
ti lahko več potrošijo, država pobere več 
DDV in tako smo na koncu vsi zadovoljni. 
Ampak to očitno ni sprejemljivo. Bolje če 
narod »štrajka«, veliki direktorji, ki so nas 
v ta položaj pripeljali, pa na koncu pobirajo 
mastne odpravnine za svoje delo, čeprav 
so podjetja pripeljali na rob zaprtja ali pa 
v stečaj. Kar je pa še ostalo od podjetja, pa 
poberejo stečajni upravitelji. Pošteno, ni kaj. 
Toliko moje kritike.
V odboru za gospodarstvo smo svoje za
stavljene cilje izpolnili. Razdelili smo vsa 
sredstva, ki so bila namenjena za samoza
poslitev, prvič zaposlene in naložbe.

Foto:Arhiv odbora za gospodarstvo 
Jesensko srečanje obrtnikov in podjetnikov naše občne

vam in vsem občanom naše občine vesel 
božič ter srečno in uspehov polno NOVO 
LETO 2010.
Naj bo to pravo leto.

Toliko vlog, kot smo jih 
prejeli letos, pred tem ni
smo v dveh letih.Tudi to je 
odraz krize.
V mesecu novembru smo
skupaj s turističnim dru
štvom pripravili še jesen
sko srečanje obrtnikov in 
podjetnikov naše občine. 
Predstavili so se tudi naši
vinogradniki in z degusta
cijami poživili srečanje. Z 
nami pa sta bila tudi župan 
g. Jožef Murko in predse
dnik OOPZ Ptuj g. Vlado 
Janžekovič, ki sta nam spre
govorila nekaj vzpodbudnih besed. Hvala 
vsem skupaj še enkrat za odlično izvedbo, 
hvala pa tudi vsem vam, ki ste se srečanja 
udeležili, saj nas je po dolgem času spet bilo 
res veliko.
Praznični december preživite lepo in vese
lo, naj bo še božič bel, pa bomo še z večjim Lep pozdrav 
veseljem nazdravili prihajajočemu letu.
Ob odhajajočem letu pa člani Odbora za 
gospodarstvo Občine Kidričevo želimo

Zoran Žunko, 
predsednik odbora

ODBOR ZA DRUŽBENE DEJAVNOSTI OBČINE KIDRIČEVO
NEOBIČAJNO NA OBIČAJEN NAČIN - ali običajna predstavitev dveh sej odbora
Na to, da je delo odbora za družbene 
dejavnosti obširno, raznoliko in izredno 
kompleksno, kaže že število točk dnevnega 
reda posamezne seje in njihova vsebina, saj 
običajno obravnavamo med 6 do 15 zadev, 
za razliko od ostalih stalnih in občasnih de
lovnih teles občinskega sveta (odborov in 
komisij), ki sklicujejo seje tudi z eno, dvema 
ali največ tremi točkami.
Kakorkoli, na vsaki od sej, ne glede na šte
vilo obravnavanih zadev in čas, ki ga zanje 
porabimo, o stvareh podrobno razpravlja
mo, argumentirano oblikujemo stališča in 
odgovorno odločamo. Odločamo v skladu 
z možnostmi (beri: z razpoložljivimi sred
stvi) ali z vidika utemeljenih strokovnih 
podlag, ki si jih predhodno vedno skušamo 
pridobiti.
V času od zadnje izdaje občinskega glasila 
do sedaj smo imeli dve seji odbora, in sicer 
konec septembra in konec novembra.
Na septembrski seji smo med drugim 
obravnavali predloge sprememb in dopol
nitev ustanovitvenih odlokov javnih zavo
dov v naši občini (vrtec in osnovni šoli z 
eno podružnico). Občinskemu svetu smo

predlagali sprejem v združeni obravnavi, 
saj gre zgolj za uskladitev določil z veljavno 
zakonodajo. Potem smo podali soglasje k 
delovni uspešnosti direktorice Lekarn Ptuj, 
ob čemer sem sama pripomnila, da bi bilo 
dobro, da bi tudi v Kidričevem izmerili za
dovoljstvo uporabnikov z njihovimi stori
tvami. Sledila je obravnava oblikovanja mne
nja k pravici izbire družinskega pomočnika, 
za kar nas je zaprosil Center za socialno 
delo Ptuj ter obravnava dodatnega mnenja 
glede obveznega prispevka k družinskemu 
pomočniku za zavezanca, za katerega smo 
pozitivno mnenje podali na eni izmed prej
šnjih sej.
Pod točko obravnava prispelih vlog smo 
preučili predlog Krajevnega odbora Apače, 
da se organizira avtobusni prevoz otrok v 
smeri Lancove vasi, kot tudi vlogo staršev 
iz Kungote, da ponovno uvedemo postaja
lišče pri t.i. kmetijskem kombinatu. Kljub 
temu da se člani odbora zavedamo, da je 
varnost otrok na prvem mestu, žal zaen
krat prošnjama nismo ugodili, saj za uvedbo 
novih postajališč varnostnim pogojem, ki 
jih nalaga zakonodaja in pravilniki, ni zago

tovljeno, vendar bomo skušali v prihodnje 
najti rešitve, da bo varnost otrok zagoto
vljena.
Osnovni šoli Cirkovce in Kidričevo sta za
prosili za donatorska sredstva za obisk sve
tovalnih delavk in vodstev šol na seminarju 
o nadarjenih učencih v Ohridu, vendar ker 
to presega naše pristojnosti, ker z donator
skimi sredstvi ne razpolagamo in ker smo 
sredstva, namenjena nadarjenim učencem, 
ter sredstva iz proračuna za različne dejav
nosti na podlagi razpisov v tem letu že vsa 
razdelili, smo šoli napotili na za to pristojen 
organ, hkrati pa jim priporočili 50 % cenejši 
prevoz v Ohrid, to je vlak.
Občinskemu svetu smo predlagali, da kot 
soustanovitelji Lekarne Ptuj podamo so
glasje k odprtju lekarniške podružnice v 
Destrniku, pod točko razno pa nas je sveto
valka za družbene dejavnosti gospa Zdenka 
Frank seznanila s poročilom o vključenih in 
sprejetih otrocih v Vrtec Kidričevo v šol
skem letu 2009/2010.
Na novembrski seji smo ne glede na obču
tno manjše število točk dnevnega reda raz
pravljali enako dolgo ali celo dlje, saj smo
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precej časa namenili tako vlogam občanov 
kot delovnemu gradivu proračuna za 2010, 
čeprav s slednjim nismo razpolagali. Podali 
smo pozitivno mnenje k pravici izbire dru
žinskega pomočnika za invalidno osebo, 
občinskemu svetu predlagali v potrditev 
Statut JZ Lekarne Ptuj oziroma izdajo so
glasja k sprejemu omenjenega akta, saj gre 
za spremembe v skladu z zakonodajo in z 
že sprejetim odlokom o ustanovitvi JZ, ki 
smo ga sami že podprli.
Kot že omenjeno smo nato razpravljali o 
vlogah občanov, in sicer o predlogu občin
ske žepnine vsem študentom in dijakom, o 
prošnji občanke za sklenitev pogodbe med 
občino in Svetovalnim centrom za otroke, 
mladostnike in starše Maribor za zdravlje
nje otrok z učnimi težavami, vključno z nje
nim sinom, ki boleha za disleksijo. Ponovno 
smo obravnavali prošnjo/pritožbo o zadevi 
šolski avtobus na relaciji Kidričevo-Kun- 
gota. Slednjo smo zaradi ključnih vprašanj 
zagotovitve varnosti otrok predali v obrav
navo občinskemu svetu za preventivo in 
varnost v cestnem prometu, saj se nače

loma vsi člani odbora strinjamo, da je tem 
otrokom treba vsaj v zimskem času, ko je 
nevarnosti veliko več, pomagati, če se le da 
in kolikor se da.
Glede občinskih žepnin študentom in di
jakom se zaenkrat nismo opredelili, in to 
z razlogom, ker je v postopku priprave 
Pravilnik o nagradah študentom v Občini 
Kidričevo, za kar smo v letu 2009 imeli 
zagotovljena proračunska sredstva, a jih 
žal nismo razdelili, saj se posamezni vod
je svetniških skupin z nobenim osnutkom 
dveh različnih pravilnikov niso strinjali, tako 
da do obravnave na seji občinskega sveta 
sploh še ni prišlo.V prihodnjem letu bomo 
zato oba osnutka združili in oblikovali pra
vilnik, ki bo (vsaj upamo) po godu večini. 
Ker z delovnim gradivom proračuna za 
2010 člani odbora nismo razpolagali in 
vsebine nismo poznali, nas je svetovalka iz 
občinske uprave o posameznih predlogih 
postavk zgolj seznanila in skupaj smo ugo
tavljali, katere postavke so nižje oziroma 
višje, ter razpravljali,zakaj naj bi posamezno 
področje dobilo manj, drugo več. Pod toč

ko razno smo govorili o aktualnih zadevah 
iz naše pristojnosti, največ pa o izgradnji 
športne oziroma večnamenske dvorane v 
Kidričevem.
V naslednji izdaji občinskega glasila Ravno 
polje vas bom podrobneje seznanila z vi
šino sredstev v proračunu 2010, namenje
nih dejavnostim, ki jih »pokriva« odbor za 
družbene dejavnosti, specificirano, po po
stavkah, za sedaj pa le voščilo, ki ga v imenu 
članov in članic odbora ter v svojem imenu 
podarjam vam:

Sreča ni v glavi 
in ne v daljavi.
Ne v žepu
in ne pod palcem zaklad.

Sreča je,
če se delo dobro opravi 
in če imaš nekoga rad.
(Tone Pavček)

mag. Silvestra Klemenčič, 
predsednica odbora za družbene dejavnosti

GRADBENI ODBOR ZA SPREMLJANJE IZGRADNJE ŠPORTNE DVORANE KIDRIČEVO 

Kronološki pregled dogodkov do podpisa pogodbe o izgradnji športne dvorane v Kidričevem

Projekt izgradnje nove večnamenske 
dvorane pri Osnovni šoli Borisa Kidri
ča Kidričevo ima že "dolgo brado”, saj se 
želje po pridobitvi tovrstnega objekta v 
Kidričevem pojavljajo ves čas obstoja naše 
občine. V ta namen so v eni od prejšnjih 
sestav občinskega sveta občine Kidričevo 
potrdili tudi idejno zasnovo športne dvo
rane, na osnovi katere je bilo celo izdano 
gradbeno dovoljenje za izgradnjo dvorane. 
O razlogih, zakaj se gradnja nikoli ni pri
čela, bi seveda lahko več povedali takratni 
»kreatorji« družbenopolitičnega življenja v 
občini Kidričevo, zato se do presoje, zakaj 
je staremu gradbenemu dovoljenju pote
kel rok veljave in je bilo potrebno pričeti 
s postopkom pridobitve novega, ne bi želel 
opredeljevati. Kakorkoli že - zamisel o iz
gradnji nove športne dvorane v Kidričevm 
je dozorela z nastopom zadnjega mandata 
občinskega sveta in se uresničila z izdelavo 
nove idejne zasnove dvorane šele konec 
leta (natančneje v decembru) 2007. Temu 
mejniku je nato sledil niz srečanj pristojnih 
uslužbencev občinske uprave, članov občin
skega sveta in predstavnikov zainteresirane 
javnosti z odgovorno vodjo projekta gospo 
Mojco Gregorski iz izbrane projektantske 
hiše Arhitektura d.o.o. iz Ljubljane, na pod
lagi katerih je bila v marcu 2008 izobliko

vana končna idejna zasnova in idejni pro
jekt športne dvorane Kidričevo. Ker mora 
vsaka prijava na ustrezni razpis za sofinan
ciranje načrtovanih investicij, ki presegajo 
vrednost 2.500.000,00 €, poleg dokumenta 
identifikacije investicijskega projekta (DlIP) 
vsebovati tudi investicijski program (IR), je 
občinski svet dotična dokumenta, v katerih 
je ocenjena skupna vrednost celotne in
vesticije 5.962.223,46 €, sprejel na svoji 3. 
korespondenčni seji, sklicani 28. 5. 2008. V 
oktobru 2008 se je občina Kidričevo prija
vila na javni razpis Ministrstva za šolstvo in 
šport za sofinanciranje investicij v športno
rekreacijsko infrastrukturo - II, ki se sofi
nancira iz Evropskega sklada za regionalni 
razvoj v okviru Operativnega programa 
krepitve regionalnih razvojnih potencialov 
za programsko obdobje 2007 do 2013. Na 
podlagi izdanega sklepa z dne 12. I 1.2008, s 
katerim je občini Kidričevo od predvidene 
vrednosti celotne investicije 6.107.440,00 
€ bilo odobreno sofinanciranje upravi
čenih stroškov v višini 2.000.000,00 €, je 
nato sledil podpis pogodbe o sofinancira
nju izgradnje športne dvorane Kidričevo, v 
kateri je bil predviden pričetek izvedbe del
I. 8. 2009 (ta datum tudi utemeljuje tako 
zgodnjo rušitev stare telovadnice), predvi
den zaključek del pa je 30. 6. 201 I.

Praktično celotno obdobje letošnjega leta 
je bilo namenjeno pridobivanju ustreznih 
dovoljenj (na čelu z gradbenim dovolje
njem, ki je bilo izdano II. II. 2009) ter 
usklajevanju in pripravi projektno tehnične 
dokumentacije za izvedbo javnega naročila 
za izbiro izvajalca za izgradnjo športne dvo
rane, ki je bilo objavljeno na Portalu javnih 
naročil dne I. 9. 2009 in v Uradnem listu 
EU dne 3. 9. 2009. Pri tem je bil predmet 
javnega naročila izgradnja športne dvora
ne Kidričevo z večnamensko dvorano kot 
osrednjim prostorom v kompleksu športne 
dvorane Kidričevo, ki bo namenjena igranju 
malega nogometa, rokometa, košarke, bad
mintona, tenisa in odbojke. Dvorano bo s 
pomočjo spustljivih vmesnih sten možno 
pregraditi na tri manjše prostore (prekate), 
ki se bodo lahko uporabljali tako za izvaja
nje športne vzgoje osnovnošolskih otrok 
kot za rekreacijo različnih športnih skupin, 
vključno s plezalci, saj je v dvorani predvi
dena tudi postavitev plezalne stene.V sklo
pu dvorane bosta tudi manjši gimnastični 
studio in večnamenski prostor za ples, 
fitnes ali aerobiko. Vzdolž tribun športne 
dvorane, ki bodo zgoraj sestavljene iz treh 
vrst fiksnih tribun s kapaciteto 190 oseb 
in spodaj iz sedmih vrst izvlečnih tribun s 
kapaciteto 520 oseb (kar skupaj z vmesnim
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stojiščem pri polni zasedenosti dvorane 
znaša cca. 800 oseb), bo umeščena strelska 
dvorana z 10 strelskimi mesti dolžine 10 
m in elektronskimi tarčami. Zunaj, vzhodno 
od dvorane, bo tristezno tekališče iz tarta
na, ki bo proti gozdu omejeno z lesenimi 
tribunami, na severnem delu s peskovnikom 
za izvajanje skoka v daljino, na južnem delu 
- s smeri Kajuhove ulice - pa je predvide
nih okrog 60 novih parkirnih mest. Severno 
od dvorane bo urejena asfaltna univerzalna 
ploščad z začrtanimi zunanjimi športnimi 
igrišči za mali nogomet, košarko in tenis. 
Pri tem je potrebno dodati, da bo gradbeni 
nadzor pri gradnji športne dvorane in ure
janju zunanje okolice izvajalo podjetjeTMD 
Invest d.o.o. iz Ptuja.
V predmetnem postopku javnega naročanja, 
ki se je zaključil z javnim odpiranjem ponudb 
28. 10.2009 in končno izbiro izvajalca za iz
gradnjo športne dvorane Kidričevo dne 27. 
I I. 2009, je na naslov občine prispelo 18 
ponudb, od katerih se je za najugodnejšo 
izkazala ponudba Granita d.d. iz Slovenske 
Bistrice s ponudbeno ceno 3.452.826,23 €. 
Posledično je na sedežu občine Kidričevo 
dne 7. 12.2009 z izbranim izvajalcem sledil 
slovesen podpis pogodbe o izgradnji špor
tne dvorane Kidričevo, v kateri je predvide
ni rok pričetka del 16. 12. 2009, predvideni 
rok končanja pa je 31. 10. 2010. Ob tem bi 
vse člane športnih društev naše občine in 
Športne zveze Ptuj želel ponovno spomniti, 
da se odzovejo s svojimi predlogi na posla
ni dopis za dopolnitev obstoječega popisa 
športne opreme, saj je v pripravi javni raz
pis za dobavo športne opreme, ki bo obja
vljen v začetku leta 2010.
S tem pozivom in v želji, da se ob koncu 
prihodnjega leta v čim večjem številu sre
čamo na otvoritvi nove športne dvorane, 
pa tudi zaključujem svoj tokratni prispevek 
ter vam iz srca želim vse najboljše v novem 
letu 2010.

doc. dr. Anton Habjanič, 
predsednik gradbenega odbora za spremljanje 

izgradnje športne dvorane Kidričevo

ODBOR ZA KMETIJSTVO OBČINE KIDRIČEVO

KMETIJSKA SEZONA SE ZAKLJUČUJE
Po celoletnem delu se dela v kmetijstvu 
za letošnje leto končujejo. Nekateri bi že 
radi napravili nekakšno inventuro celo
letnega poslovanja, ki si ga bomo morali 
zapomniti kot enega slabših za kmetij
stvo. Ne toliko zaradi naravnih katastrof, 
čeprav se tudi te niso izognile naši občini, 
ampak po zelo velikem padanju cen kme
tijskih pridelkov in živine, zaradi katerih 
se je poslabšal gospodarski položaj kme
tov. V poletnih mesecih je močno padla 
cena pšenice in ječmena, takoj za tem pa 
tudi mleka, pozneje pa še koruze, tako da 
je vsakemu kmetovalcu dalo misliti, kako 
naprej v teh kriznih časih. Čeprav se vsi 
zavedamo, da je možno prihodek poveča
ti z več dela, je to v kmetijstvu zelo težko. 
Obseg kmetijskih zemljišč se v naši občini 
zmanjšuje zaradi vedno večjih zahtev po 
spremembi prostorskega plana, da bi bilo 
čimveč zemljišč zazidanih. Tudi okoljske 
zahteve se zaostrujejo, zato ni mogoče 
več racionalno kmetovati, niti kolobariti, 
še manj pa ekološko kmetovati, saj ni do
volj površin.
Kmetijstvo v naši občini daje kar veliko 
delovnih mest, ki pa jih je vse težje obdr
žati. Dela je veliko, dohodek pa prenizek 
in tudi država ne poskrbi za nadomestilo 
dohodka za tiste kmetije, ki se same že 
skorajda ne morejo preživljati. Proračun 
občine Kidričevo ima svojo postavko za 
kmetijstvo, ki je tudi prenizka, da bi bila 
kos reševati te nastale probleme. Za vse 
investicije v kmetijstvo je bilo namenjenih 
le 20 tisoč evrov in pa okrog 165 tisoč 
evrov za izvajanje komasacije »Dravsko 
polje 3«.V letošnjem letu se je podpisala 
pogodba z Agencijo za kmetijske trge za 
izvedbo komasacije, ki se je začela izvajati 
v poletnih mesecih. Do danes je opravlje
na obodna parcelacija, v teh dneh pa po
tekajo tudi preverjanja vloženih zemljišč v 
komasacijski sklad.V spomladanskem času 
naj bi se opravili sestanki z lastniki in se 
dogovorili o velikosti table, v kateri naj bi 
dobili zemljišča upravičenci, prenos mej v 
naravi pa naj bi se opravil do sredine ok
tobra 2010. Jesenska setev za proizvodno 
leto 2010-201 I naj bi se opravila že na 
novoodmerjenih parcelah. Takoj za tem 
bo potrebno zgraditi tudi ceste na celo
tnem komasacijskem območju vsepovsod 
tam, kjer ne bodo ostale že obstoječe.Vsi 
tisti, ki se aktivno ukvarjajo s kmetova
njem, so prepričani, da je združevanje 
parcel eden od pomembnih faktorjev za

rentabilnejšo proizvodnjo, čeprav imajo 
vsi premalo površin. Cela Slovenija je po 
obsegu kmetijskih obdelovalnih površin 
na njivah na repu držav članic Evropske 
unije, saj je uvrščena na 24. mesto in ima 
samo še 8,8 odstotkov obdelovalnih po
vršin. V Evropski uniji je teh površin več 
kot 25 odstotkov.
Raziskave kažejo, da smo v obdobju 2002 
do 2007 izgubili 7 ha kmetijskih zemljišč 
na dan, kar pa je v bodoče lahko velik 
problem, ki bo vplival na samooskrbo pri 
rastlinskih proizvodih, ki znaša zdaj od 33 
% do 70 % (po zadnjem izračunu Kmetij
skega inštituta Slovenije).
Vsi se zavedamo, da je čas, v katerem ži
vimo, zelo težaven. Delavci, ki so tudi naši 
potrošniki, imajo malo sredstev za naku
pe kmetijskih dobrin pa še te jim ponu
jajo razni m ega centri, ki večino pridel
kov uvažajo po enakih cenah, kot so naši 
pridelki, čeprav je kvaliteta uvoženega 
velikokrat vprašljiva napram našim pridel
kom, ki so pridelani doma in na kontro
liran način tudi ekološko.Vsi skupaj bi se 
morali zavedati, da smo odvisni eden od 
drugega, eden drugemu potrebni, zato naj 
bi kupovali »slovensko«.
December je čas praznikov, zato jih imej
te tudi vi. Pozabite na težave, ki so se 
pojavljale skozi vse leto, in upajte v lepšo 
prihodnost. Spremlja naj vas zdravje in 
sreča z mnogimi lepimi trenutki. Kmeto
valcem želim dobro letino, podjetnikom 
in tovarnarjem, da čim prej prebrodijo 
recesijsko krizo in izboljšajo prihodke, 
zaposlenim, da bi imeli primeren zaslužek, 
nezaposlenim zaposlitev, vsem upokojen
cem in ostalim pa vse najboljše v priha
jajočem letu 2010 z upom, da po novem 
letu boljše bo.

Franc Planinšek

Foto: Štefan Trčko 
Tako s(m)o krompir pobirali včasih
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SVET ZA PREVENTIVO IN VZGOJO V CESTNEM PROMETU

PROMET NEKOČ IN DANES
Živimo v času, ko lahko z letalom preletimo Atlantik v manj kot 
treh urah, deželo in mesta pa povezujejo široke avtoceste.
V daljni preteklosti so ljudje potovali iz kraja v kraj peš ali so jezdili 
konje. Pred dva tisoč leti so vpregli vole ali osle in z njimi prenašali 
manjše tovore. Ko je človek izumil voz s kolesi, si je olajšal delo 
in začel hitreje potovati.V času velikih odkritij se je v I 5. stoletju 
močno razvil pomorski - vodni promet. Nov mejnik v razvoju 
transporta je predstavljal izum parnega stroja. Parni stroji so po
ganjali ladje in vlake hitreje, kot so si to lahko ljudje prej zamišljali. 
Ob koncu 19. stoletja so znanstveniki izumili in izpopolnili mo
torje z notranjim izgorevanjem, ki so poganjali prva cestna vozila 
in predstavljajo še danes najbolj razširjeno ter učinkovito obliko 
pogonskega stroja.
Mesta in vasi so že v starem veku povezovali s cestami. Ko se je 
razvijal avtomobilski promet, so morali pričeti graditi široke avto
ceste.Te imajo ločeni enosmerni tripasovni vozišči, blage ovinke in 
vzpone, dober odtok vode ter veliko preglednost, na njih ni čelnih 
križišč.
S povečanjem cestnega prometa, s tem pa tudi povečanja prome
tnih nesreč, žal tudi s smrtnimi primeri, so v zadnjih petdesetih 
letih prejšnjega stoletja poostrili pogoje za izpopolnjevanje voz
nikov pri opravljanju vozniških izpitov. Zaradi povečanja cestne
ga prometa in s tem prometnih nesreč smo po letu 1970 začeli 
uvajati cestnoprometno preventivo. Njena naloga je bila preven
tivna vzgoja, poučevanje cestnoprometnih predpisov, opozarjanje

DOGODKI PRETEKLOSTI
Naj na kratko opišem, kaj se je dogajalo na prostoru, kjer se 
nahaja muzej ZBIRKA PODEŽELJA v letu, ki se po malem izteka. 
Ob spomladanskem čiščenju in urejanju zunanjosti in notranjo
sti zasaditev cvetočega cvetja, košnja trave, ureditev brajd in še 
druga opravila, tako je muzej pripravljen za sprejem obiskovalcev 
(saj je vedno na ogled).
Na kratko kdo so bili obiskovalci v tem letu. Upokojenska skupi
na električarjev, razne šolske skupine, ki imajo v sklopu šolskega 
programa obisk v jahalnem centru v Starošincah in si ogledajo še 
našo zbirko, več posameznikov ali manjših skupin.Tudi večje sku
pine so naši obiskovalci: Društvo za zdrav način življenja - GLOG 
iz Miklavža na Dravskem polju več kot 30 kolesarjev, prav tako 
velika skupina iz Gerečje vasi - gasilci s simpatizerji z 80 navzoči
mi, saj je tu primeren kraj za manjši oddih, skupina upokojencev 
iz sosednje Hrvaške - Crikvenice, ki so bili gostje v Starošincah. 
Osnovnošolci iz vseh osnovnih šol naše občine na delavnicah 
na temo jesen na podeželju, skupina Osnovne šole Podlehnik 
- likovna sekcija.
Posebno navdušenje je doživela ob prihodu v naš muzej, namreč 
da v tako majhnem kraju ohranjamo dediščino svojih prednikov, 
skupina z Danske.
Seveda je vrhunec doživetja muzeja ob praznovanju ZAHVALA 
POLJU, ki ga pripravljamo že tradicionalno v Starošincah.V leto
šnjem letu so bila prikazana razna opravila iz preteklosti, kot so 
izkop krompirja - boba na motiko, vtrgavanje koruze in spravi
lo do ličkanja, prikaz prebiranja boba, trebljenja buč, prebiranja
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in uvajanje mladih v promet od vrtca, osnovne šole in do srednje 
šole.Ta dejavnost se iz leta v leto izpopolnjuje in nadgrajuje. Kljub 
temu pa preventiva, ki skrbi za usposabljanje voznikov, jih osvešča, 
ne more preprečiti nesreč, ki jih povzročajo neodgovorni vozniki, 
posamezniki, ki kršijo pravila in zakone, ki veljajo v prometu. Pro
met v današnjem času ni primerljiv s prometom v preteklosti pred 
petdesetimi leti in več. Zato pa se morajo udeleženci prometa 
vedno izpopolnjevati in slediti hitrim spremembam, se seznanjati z 
novostmi v prometnih predpisih, prepoznavanju novih prometnih 
znakov, se seznaniti z novimi načini vožnje, še zlasti v krožiščih, ki 
jih je tudi vedno več v naši bližnji okolici.
Če bomo udeleženci v prometu dosledno upoštevali prometne 
predpise, bomo bolj strpni do soudeležencev v prometu, bomo 
lahko tudi mi prispevali svoj delež k izboljšanju prometne varnosti 
in zmanjšanju prometnih nesreč s smrtnimi izidi, z mnogimi te
lesnimi poškodbami, s psihičnimi težavami in velikimi materialnimi 
škodami. Zavedati se moramo, da hitrost in alkohol, ki hodita z 
roko v roki, ubijata!
Vesele, predvsem pa varne božične in novoletne praznike! 
SREČNO 2010!

Jože Soršak, 
Svet za preventivo in vzgojo v 

cestnem prometu

- V ŽIVO DANES
fižola ... Vsa ta dela je skrbno posnela regionalna skupina RTV 
Maribor in lokalni snemalec, tako da lahko ljudje širom po Slo
veniji vidijo, kaj se dogaja v občini Kidričevo.Tudi časopisne hiše 
Slovenske novice,Večer, Kmečki glas, Štajerski tednik in drugi tudi 
lokalni časopisi pišejo o zbirki, ki je ponos našega kraja.Ampak na 
spletni strani občine pa ni prostora za omembe vredno zbirko. 
Lahko bi naštel še več, vendar naj bo to dovolj.
Ob koncu se moram zahvaliti vsem, ki kakor koli pripomorejo k 
urejenosti in pestrosti zbirke, predvsem k cvetoči okolici. Hvala 
sosedi Marti Mesarič z družino, ki čez leto skrbi, da je prostor 
vreden pogleda vsakega mimoidočega. Delavcem občine za ko
šnjo trave in spravilo le-te.Turističnemu društvo za izvedbo Za
hvale polju, ki pritegne množice ljudi, vsem razstavljavcem, ki so 
prikazovali razna opravila in svoje izdelke. Brez naših najmlajših 
iz otroškega vrtca Cirkovce pa prireditev ne bi uspela. Pestrost 
so prispevale še druge folklorne, zborovske in glasbene skupine. 
Seveda brez neumornih domačinov z gasilci pa takšne prireditve 
skorajda ni mogoče izvesti.

V letu, ki prihaja, pa vse dobro in dobro sprejeti.

Mihael Žitnik, 
skrbnik zbirke
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BLAGOSLOV ADVENTNEGA VENCA V ŠIKOLAH
Nekaj dni pred začetkom adven
tnega časa smo krajani Šikol dobili 
zanimivo idejo in organizirali izde
lavo velikega adventnega venca, ki 
smo ga pritrdili na vaško kapelico 
Svete družine. Venček, ki bo tradi
cionalno vsako leto na naši kapelici, 
je na prvo adventno nedeljo blago
slovil g. Jan ko Strašek ob prisotnosti 
številnih krajanov. Sledila je manjša 
pogostitev prisotnih, ki so jim va
ške gospodinje ponudile svoje slad
ke dobrote. Od sedaj naprej se bo 
vsako adventno nedeljo dodatno 
prižgala lučka, ki simbolizira svečko. 
Te lučke bodo krasile in razsvetlje
vale naš kraj vse do četrte adventne 
nedelje, ko bodo prižgane vse štiri 
lučke naenkrat.

Nina Babšek
Foto: Bogdan Babšek 

Venček, ki krasi šikolsko kapelico

»Z VOŠČILOM«
Spoštovani sosedje, prijatelji, znanci in poslovni partnerji. Ob tako vese
lem pričakovanju novega leta 2010 vam poklanjamo naslednjo misel:

JUTRI

Rojen je bil, da bi postal vse, kar smrtnik lahko postane - 
jutri
nihče ne bo močnejši ali pogumnejši od njega - 
jutri
poznal je prijatelja, ki je imel težave in je bil šibek,
ki bi bil vesel, če bi ga peljal z avtom - potreboval je pomoč
njega bo poklical in videl, kaj lahko zanj stori -
jutri
vsako jutro je na kupček odložil pisma, ki jih bo napisal - 
jutri
mislil je tudi na prijatelje, ki jih bo razveselil - 
jutri
bilo mu je res žal, da je imel danes preveč dela 
in se ni mogel niti za trenutek ustaviti na svoji poti; 
več časa bo posvetil drugim, je govoril - 
jutri
ta možak bi postal najboljši delavec na svetu - 
jutri
in svet bi ga poznal,če bi on le kdaj dočakal - 
jutri
a je umrl in izginil spred oči
in vse, kar je zapustil ob koncu življenja,
je bila gora stvari, ki jih je nameraval storiti -
jutri

John Fuhrman
Vaš Krajevni odbor Kidričevo 

Suzana Koderman, Ivanka Groše, Anton Orter, Karmen Kešpert,
Ivan Drevenšek

»Z OTROŠKIM 
NASMEHOM«

Minila so obdobja in veliko pisem je bilo na
pisanih odgovornim osebam, dedku Mrazu, 
Božičku, pa tudi veliko pobud odraslih oseb in 
»glasnih« besed je bilo izrečenih.Veliko otrok 
v naselju Kidričevo in njegovi bližini je sanjalo 
in si želelo ... in napočil je čas za uresničitev 
njihovih malih želja in sanj.
Dragi otroci, mladostniki, tudi za vas je napočil 
dan uresničitev vaših želja. Le kaj je to, kar ste 
si tako želeli in sanjali? To je nekaj, s čimer si 
boste lahko krajšali dolgčas in ob tem naredili 
še nekaj za svoje telo. Z uporabo boste lahko 
pričeli ob prvem lepem vremenu v parku mla
dosti. Postavili bomo namreč igrala za pope
stritev vašega časa v naravi. Da vam bo igrišče 
prijetno, bo poskrbljeno za javno razsvetljavo, 
tudi na trenutke počitka vaših spremljevalcev 
nismo pozabili.A da ne bo le lepo, smo poskr
beli, da bo tudi čisto, in vam prostor opremili 
tudi za v ta namen primernimi posodami. Ker 
pa je v vas duh po čistem okolju že vzgojen, ne 
vidimo ovire, da ne bi bila tako vaša igra polna 
nasmeha in druženja.
Z novim letom vam želimo obilo veselega 
druženja, polno nasmeha in varne igre. Dragi 
starši in ostali občani, vas pa ob toplih željah 
pozivamo, da poskrbite za varno igro vaših 
otrok in malo pogledate na igrala, da bi nam 
le-ta služila še veliko let. Morda bo kdo ka
kšno igralo še pogrešal, ampak »korak za ko
rakom se daleč pride«.

KO Kidričevo

»PO VARNI POTI ZA 
NAJMLAJŠE IN OBISKOVALCE V 
NASELJU KIDRIČEVO«

Ob veliki pridobitvah v našem kraju, od novega vrtca do 
bodoče nove športne dvorane, ob vse večjem obisku 
športnikov na športnih površinah ter vsakodnevnem obi
sku osnovnošolcev se ob vseh teh skrbeh pozablja na za
gotovitev njihove varnosti v cestnoprometnem režimu.
S strani KO Kidričevo je bil potrjen podani predlog o 
izgraditvi krožišča na cesti, ki vodi iz Kungote proti Strni- 
šču, v križišču s Kajuhovo ulico ob vrtcu in osnovni šoli. 
Z novo infrastrukturno pridobitvijo želimo zagotoviti 
ureditev cestnoprometnega režima, ki je trenutno neva
ren za vase, dejansko nesmiseln, a ne zagotavlja varnosti 
našim sokrajanom, najmlajših obiskovalcem vrtca, osnov
nošolcem in obiskovalcem športnih površin. Med drugim 
je velikega pomena za vse dolgoročno zastavljene cilje od 
športne dvorane in vizije razvoja »Športnega hotela« na 
bližnji lokaciji. S takšno infrastrukturno ureditvijo bomo 
dosegli skupno varnost na naših cestah in naselju.

KO Kidričevo
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PLAN DELA ZA LETO 2010

SREČNO 2010! ^

Prisrčno Vam voščimo vesele in blagoslovljene božične 
praznike. Novo leto pa naj bo radodarno z zdravjem, 
veseljem, srečo in uspehi, ,Naj bo mirno, z zaupanjem 

in sodelovanjem preživeto.
Vam želi Krajevni odbor Strnišče!

»CELOVITO VAROVANJE VODNIH VIROV PODTALNICE PTUJSKEGA POLJA - I. FAZA«
Pregled tekočih aktivnosti v sklopu 
projekta »Celovito varovanje vodnih 
virov podtalnice Ptujskega polja - I. 
faza«

2. oktobra 2009 je v občini Kidričevo 
potekal sestanek v sklopu projekta 
»Celovito varovanje vodnih virov pod
talnice Ptujskega polja - I. faza«. Na se
stanku so se predstavile že izvedene 
in tekoče aktivnosti projekta, ki zaje
ma dogradnjo sistema odvajanja in či
ščenja komunalnih voda ter sanacijo 
izgub vode v sistemu oskrbe z vodo.
Poleg gostujoče občine Kidričevo so 
v konzorcij vključene še MO Ptuj ter 
občine Starše, Hajdina in Gorišnica.

Tekoče aktivnosti so predstavili: župan go
stujoče občine Kidričevo,g.Jože Murko, žu
pan MO Ptuj, dr. Štefan Čelan, predstavnik 
podjetja DDC svetovanje inženiring d. o. o„ 
g. Drago Štrafela, in podžupan občine Ki
dričevo, g. Jože Medved.
Zupan občine Kidričevo je v uvodnem na
govoru omenil pomen projekta, ki aktivno 
rešuje problematiko zaščite vodnih virov.
Že izvedene aktivnosti projekta je povzel 
župan MO Ptuj, dr. Štefan Čelan, in pri tem 
omenil, da projekt poteka v dogovorjenih 
rokih. Seveda se pri vsakem, še posebej 
tako obsežnem projektu, pojavijo težave, 
ki pa jih rešujejo na rednih sestankih. Do 
sedaj je bilo financiranih 16,5 mio EUR od 
skupnih 35 mio EUR. Od tega je bilo 10 
mio EUR pokritih iz Kohezijskega sklada, 
ostalo pa iz državnega proračuna in od so
delujočih občin. Z natančnejšimi podatki je
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izvedene in tekoče aktivnosti dopolnil g. 
Drago Štrafela. Podrobnosti o poteku del 
v občini Kidričevo pa je podal podžupan g. 
Jože Medved.
Potek del po posameznih občinah:

1. Občina Gorišnica: 80 % del iz pogodbe 
je realiziranih.
Cevovodi oskrbe z vodo - vodovodno 
omrežje je pokrito skoraj 100 % oz. 1.561 
m.
Primarno kanalizacijsko omrežje
- dela na kanalizacijskem sistemu so zaklju
čena. Konec oktobra je predviden tehnični 
pregled.
Čistilna naprava - izgradnja čistilne na
prave je končana, konec oktobra je predvi
den tehnični pregled.

2. Občina Hajdina:
Cevovodi oskrbe z vodo - zaključenih je 
76 % oz. 5.905 m, dodatnih 12 % bo realizi
ranih do konca letošnjega leta.
Primarno kanalizacijsko omrežje - 
realiziranih je 69 % oz. I 1.303 m, dodatnih 
15 % bo dokončanih v letošnjem letu.

3. Občina Kidričevo:
Cevovodi oskrbe z vodo - cevovodi 
oskrbe z vodo so zgrajeni 90 % od skupno 
10.737 m. V občini hkrati poteka gradnja 
sekundarnega omrežja. Izvedenih je že 400 
priključkov direktno na primarno omrež
je, za ostale dele sekundarnih omrežij pa 
imajo projektno dokumentacijo v zaključni 
fazi izdelave.

Primarno kanalizacijsko omrežje
- zgrajenega je 69 % (14.236 m) vsega pri
marnega omrežja od skupno 20.595 m. 
Čistilna naprava - v celoti je zgrajena 
čistilna naprava v Apačah, čaka le še na pri
klop elektrike in ustrezna dovoljenja.
4. Občina Starše:
Cevovodi oskrbe z vodo - vodovod v 
občini Starše se bo izvajal leta 2010. 
Primarno kanalizacijsko omrežje - iz
vedenih je 86 % del oz. 9.800 m, dela bodo 
zaključena do konca leta 2009.

5. MO Ptuj:
Čistilna naprava - vodna linija, ki obsega 
največji del, je realizirana 90 %. Najmanj del 
je bilo opravljenih na liniji sušenja blata (30 
%).

Dela potekajo v skladu s sprejetih planom, 
v odstopanju do 3 tednov. Ukrepi, ki jih 
obsega projekt, so takšne narave, da po
segajo tudi v cestno infrastrukturo in pri 
tem omejujejo normalen potek prometa. 
Izvajalci del si prizadevajo, da bi bilo vse 
skupaj čim manj moteče, česar pa okolišči
ne vedno ne dovoljujejo. Zato upajo na str
pnost in razumevanje v teh zaključnih fazah 
izvajanja del.

Petra Čihal, Aldus

Ta projekt prispeva k zmanjševanju 
H ekonomskih in socialnih razlik 

HO|VH med državljani Evropske unije. 
■■■■■HI Projekt delno financira Evropska unija.

www.voda-ptuj.si

Vsakoletno sprejemanje planov in realizacija le-teh v zadnjih 
obdobjih našega delovanja je bila dokaj pestra. Dosegli smo 
veliko dolgoročno in kratkoročno zastavljenih ciljev in se 
potrudili skupaj z občinskim odborom in občinsko upravo 
izpolniti skupne želje in potrebe.
A žal smo le-te morali ves čas iskati in si zastavljati brez vaše 
pomoči, predlogov. Želeli bi postavljati plane skupaj z vami, 
da »slišimo« vaše želje in zamisli, ki jih je, vem, veliko skritih 
globoko v vas. Le ob določenih trenutkih »nezadovoljstva« 
jih izrečete. Žal pa vam v tistih trenutkih ne moremo stati ob 
strani, saj zanje ne vemo.
Da bo novo leto res imelo pomen NOVEGA, vas, dragi kra
jani, pozivam-o, da nam le-te pisno sporočite in tako v bliža
jočem se letu s skupnimi močmi, idejami dosežemo še več, 
kot je bilo doseženega do sedaj. Ne prelagajmo vsega na 
- »jutri«.

Suzana Koderman, 
predsednica KO Kidričevo
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Inovativni mladi kmet 2009
LETOŠNJE IMENOVANJE JE BILO V LENARTU
Iz upravne enote Ptuj je bil nominiran tudi 
Anton Medved ml. iz Stražgonjce

Zdaj že lahko rečemo, da prireditev postaja 
tradicionalna, saj je letošnja bila že tretja 
zapored. Za vse, ki za to obliko promocije 
dejavnosti kmetijstva morebiti slišite prvič, 
je potrebno poudariti, da gre za dogodek 
pod okriljem KGZS (Kmetijsko gozdar
ske zbornice Slovenije), ki preko svojega 
sektorja za delovanje društev (vseh oblik 
stanovskega in interesnega združevanja), 
ob bok izboru naj mladega gospodarja po
stavlja še svojo prireditev, IMK. Na lanski 
prireditvi, ki je bila v Žalcu, je zmagal Erin 
Žokš iz občine Lenart. Ob tej priložnosti 
lani so k dogodku lahko priključili še slove
snost ob 15-letnici delovanja ZSPM (zve
ze slovenske podeželske mladine), katere 
članica je tudi DPM Ptuj-Kidričevo, ki ji 
predseduje Boris Medved.
Prireditve so se udeležili Branko Ravnik, 
generalni direktor direktorata za kmetij
stvo na MKGP, Ciril Smrkolj, predsednik 
KGZS, Urška Senčar, predsednica ZSPM, 
direktorja KGZ Ptuj in Maribor, g. Slavko 
Janžekovič in dr. Stane Klemenčič. S slavno
stnim govorom je vse prisotne nagovorila 
ga. Sonja Bukovec z MKGP, ki je prireditvi 
na pot položila lepe želje in veliko uspeha 
tudi v prihodnje, seveda z dano besedo, da 
si bo po svojih najboljših močeh prizadevala 
preko MKGP dejavnosti mladih zagotoviti 
pomoč in potrebne napotke.Vsi omenjeni 
visoki gostje so v svojih nagovorih ugota
vljali pomen razvoja in obstoja slovenskega 
kmetijstva s posebnim poudarkom na tvor
nem sodelovanju mladih pri uresničevanju

različnih zamisli in 
idej. In takih mla
dih, nominiranih 
za naslov IMK, je 
bilo v naši sredini 
kar šest. Anton 
Medved iz Stra
žgonjce je kot 
kandidat z obmo
čja delovanja KGZ 
Ptuj branil barve 
domačega zavoda.
Po strokovni ute
meljitvi in pripo
ročilu ge. Gabrije
le Salobir Vilar in 
Danila Potokarja 
je bila najbolj izpo
stavljena zgledna reja krav molznic na kme
tiji Medved, s poudarkom na uvajanju novih 
tehnologij in inovativnih zamisli, med katere 
nesporno sodi uporaba napajalnega apara
ta za teleta v novem, moderno in sodobno 
zasnovanem hlevu za prosto rejo krav mol
znic. Aparat bo omogočil velik prihranek 
časa za sicer zamudno opravilo napajanja 
telet. Ta prihranjen čas bodo lahko poslej 
namenjali prehrani, zdravstvenemu varstvu 
in doseganju ugodnih reprodukcijskih pa
rametrov v svoji reji. To pa so tri ključna 
področja za doseganje in še bolj ohranjanje 
vse bolj pomembne konkurenčne sposob
nosti slovenskih kmetij v domačem kakor 
tudi evropskem prostoru. Anton je med 
drugim aktiven še v DPM Ptuj-Kidričevo, ki 
je na letošnjem regijskem tekmovanju po
metla s konkurenco ter prepričljivo zmaga
la tudi po njegovi zaslugi.

Med šestimi nominiranci letošnjega IMK 7. 
novembra 2009 je bila tudi mlada kmetica 
Andreja Jagodic iz Naklega na Gorenj
skem. Mati treh otrok je komisijo prepri
čala z delom na 33 ha veliki mešani kme
tiji (prireja mleka, reja prašičev, perutnine 
in pridelovanje zelenjave), predvsem pa z 
uvajanjem novih načinov trženja izdelkov 
dveh dopolnilnih dejavnosti. Njihov adut 
je ponudba zanimive in široke palete mleč
nih izdelkov, za ta namen pa gradijo še nov 
objekt za predelavo mleka.
Se vidimo naslednje leto na Gorenjskem, 
upajmo, da spet z udeležbo kakšnega pogu
mnega, mladega inovativnega kmeta iz naše 
upravne enote.

Besedilo in foto: 
Jože Murko, KGZ Ptuj, Kmetijska svetovalna

služba

AKCIJA DROBTINICA
Ob današnjem življenjskem tempu, vedno 
večjem kapitalističnem pritisku in zaskr
bljujoči globalni recesiji, zaradi katere so 
mnogi ostali brez službe, se v veliki meri 
pojavljajo družine, ki živijo iz dneva v dan. 
Vedno več je takšnih, ki jih pesti pomanj
kanje finančnih in materialnih sredstev že 
na primarnem nivoju. Posledice pomanjka
nja pa nosijo tudi naši otroci, ki niso nič 
krivi, da so se njihovi starši znašli v neza
vidljivi situaciji, ko ne vedo, ali bodo lahko 
preživeli mesec ali ne.
Ker se zavedamo, da se s socialno proble
matiko spopadajo tudi mnoge družine na

našem območju, smo za njihove otroke 
želeli prispevati delček naše pomoči in jim 
tako podati bolj pozitiven pogled na svet. 
V ta namen je KORK Cirkovce skupaj z 
Osnovno šolo Cirkovce ob »svetovnem 
dnevu hrane« 16. oktobra sodeloval v 
mednarodnem projektu, imenovanem 
»Hunger day«. Projekt je potekal po več 
območnih združenjih v Sloveniji in se pri 
nas imenuje »Drobtinica«.
Prostovoljci Rdečega križa so skupaj z 
mladimi prostovoljci iz OS Cirkovce v 
soboto, 17. oktobra, na stojnicah prodajali 
kruh in druge pekovske izdelke, ki so nam

ga dobrodušno darovale pekarne z našega 
območja. Celoten izkupiček od prodanega 
v vrednosti 895 € bomo namenili social
no ogroženim otrokom v OS Cirkovce, 
s čimer jim bomo omogočili regresirano 
prehrano in udeležbo v šoli v naravi.
Zelo smo ponosni na uspešno akcijo, saj 
bomo s tem pomagali našim učencem in 
jih razveselili, saj so zaradi socialne sti
ske svojih družin za marsikaj prikrajšani. 
V imenu Osnovne šole Cirkovce bi se ob 
tem posebej zahvalili predsednici KORK 
Cirkovce gospe Pavli Veler za organizaci
jo projekta in njeno prizadevnost ter tudi
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vsem ostalim prostovoljcem in g. Antonu Jeriču, ki je pekel izje
mno dobre kostanje, ob katerih smo se prijetno greli v hladnem 
jesenskem dopoldnevu. Prav tako hvala tudi našim donatorjem 
brez katerih izvedba samega projekta ne bi bila mogoča, in vsem 
obiskovalcem, ki so z nakupom prispevali svoj delež za pomoč 
socialno ogroženim otrokom.

15. MAKS MEDVED, Dragonja vas
16. PEKARNA ŠTRUČKA,Apače
17. KAVA BARTAČEK, gostilna Korže
18. ANICA HARTLIEB - PIŠEK, Cirkovce
19. ŠTEFAN in ZVONKA PERŠOH

Petra Vodošek

Donatorji »Drobtinice«:
1. HLEBČEK d.o.o., Pragersko
2. MIZARSTVO Karneža, Sp. Gaj
3. HERGAN IVAN, Sp. Gaj
4. VALENTIN okrepčevalnica, Pragersko
5. KUREŠ gostilna, Šikole
6. KANCLER SISTEM d.o.o., Sp. Gorica
7. VOGA Kava bar, Šikole
8. METLIČAR, Kmečka pekarna,

Zg. Jablane
9. PTUJSKE PEKARNE IN SLAŠČIČARNE, 

Ptuj
10. PEKARNA STRNAD, Oplotnica
11. MERCATOR, Ljubljana
12. TURISTIČNA KMETIJA MEDVED,

Zg. Jablane
13. PIZZERIJA KLARA, Sp.Jablane
14. MEDIČARSTVO, Medved Damjan, 

Dragonja vas

tonriNict

Foto:Arhiv KORK Cirkovce

Sjjfc* v *

KONČNO DOBILI ŠE TRI ZAVAROVANE ŽELEZNIŠKE PREHODE
To so besede, s katerimi lahko pokomentiramo postavitev zapor
nic na 2 obstoječih in I novozgrajenem železniškem prehodu v 
naši občini. Z zapornicami sta sedaj zavarovana železniški prehod 
v Njivercah in v Pongrcah. Novozgrajeni železniški prehod Pleter
je se nahaja na vzhodni strani izogibališča in bo dan v uporabo v 
prihodnjih dneh. Ob začetku delovanja tega železniškega prehoda 
se bo ukinil obstoječi nezavarovani železniški prehod Mihovce I,

pred tem pa se mora še sanirati povezovalna cesta na severni 
strani med prehodoma Cirkovce RT P in Mihovce I.
Z roki za dokončanje oziroma zavarovanje železniških prehodov 
smo v preteklosti imeli zelo slabe izkušnje in tudi pri teh ni bilo 
drugače, saj je prvi rok za izvedbo tega zavarovanja bil 4. 4. 2009, 
drugi v mesecu juliju in tretji v mesecu novembru 2009.Tukaj naj 
omenim, da bi ta rok za zavarovanje veljal tudi za železniški prehod 

Cirkovce RT P, kjer pa smo skupaj z aktivnostmi civilne 
iniciative dosegli hitrejše ukrepanje in ustrezno zava
rovanje na tem najbolj črnem železniškem prehodu v 
Sloveniji.

V prihodnosti pa nas čaka še uresničevanje letos spre
jete uredbe o državnem prostorskem načrtu za elek
trifikacijo in rekonstrukcijo železniške proge Prager- 
sko-Hodoš. Po tej uredbi bodo v naši občini naslednje 
spremembe: gradnja podvoza na prehodu Stražgonjca, 
ukinitev prehoda Pongrce in Jablane I po ureditvi po
vezovalnih poti, gradnja podvoza na prehodih Jablane 
2, Cirkovce RT P in v Strnišču. Zagotovila pa se bo tudi 
aktivna ali pasivna zaščita pred hrupom.
Prometna varnost se je s temi zavarovanimi železni
škimi prehodi izboljšala, vendar se s tem ne smemo 
zadovoljiti in moramo zahtevati hitrejše uresničevanje 
že omenjene uredbe, ki bo zagotovila še večjo varnost 
na križanjih cest z železnico v naši občini.

rrehod v Njivercah 
Foto:Andrej Napast

Andrej Napast,
predsednik komisije za spremljanje in reševanje 
ureditve železniških prehodov v občini Kidričevo
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VČASIH TOPLA BESEDA ZALEŽE BOLJ KOT ASPIRIN
Dan pred svetovnim dnevom prosto
voljstva je župan občine Kidričevo Jože 
Murko, v petek, 4. decembra, pripravil 
sprejem za izjemni prostovoljki Pavlo 
Veler iz Cirkovc in Amalijo Cernezel 
iz Njiverc, ki veliko svojega prostega 
časa namenjata prostovoljnemu delu 
v občini.

»Tisti, ki se srečujemo z ljudmi, vidimo, da 
je odprtih socialnih težav veliko in da ne da 
rešiti vsega, velikokrat pa je topla, človeška 
beseda vredna več kot aspirin,« so bile bese
de, s katerimi je župan Jože Murko pred 
svetovnim dnevom prostovoljcev nagovo
ril prostovoljki Pavlo Veler in Amalijo 
Cernezel, gonilni sili prostovoljnega dela 
v občini Kidričevo, ki se veliko žrtvujeta in 
vedno najdeta čas za sočloveka.V imenu ob
čine in vseh, ki sta jim že kdajkoli pomagali, 
se jima je zahvalil za njuno humano in po
žrtvovalno delo ter jima izročil priložnostni 
darili, nato pa se je z njima zadržal tudi v 
krajšem prijateljskem pogovoru.

Pavla Veler iz Cirkovc je izjemno aktivna 
predsednica Krajevne organizacije Rdeče
ga križa Cirkovce, že 27 let je predavate
ljica prve pomoči, v okviru Rdečega križa 
organizirajo obiske starejših, invalidnih in 
osamljenih oseb, vsak mesec obiskujejo vse 
svoje občane, ki so v sedmih domovih upo
kojencev na območju Spodnjega Podravja. 
Vsakemu občanu, ki je star nad 75 let, redno 
pošiljajo voščilnice ob rojstnih dnevih, obi
skujejo in obdarujejo vsakega, ki je starejši 
od 90 let, enkrat letno pa v domovih upo
kojencev v Ptuju, Muretincih, Kidričevem in 
Poljčanah pripravljajo za varovance kulturne 
programe.
Poleg tega opravljajo vsako leto predstavitev 
dela Rdečega križa, merijo krvni tlak, krvni 
sladkor, organizirajo odvzem krvi za labora
torijske preiskave, organizirajo cepljenje sta
rejših proti gripi in pnevmokokni pljučnici. 
V dveh skupinah, ki jih vodi fizioterapevtka 
Marjanca Kaiser, redno opravljajo vaje za 
preprečevanje osteoporoze in inkontinence. 
Redno delujejo tudi z otroki in šolarji, na OS 
Cirkovce je zelo aktiven krožek RK, ki ima 
kar 72 članov, skupaj z otroci organizirajo 
obiske starejših občanov, da skupaj krepijo 
medsebojne medgeneracijske vezi in odno
se, tekmujejo v znanju nudenja prve pomoči, 
cestno prometnih predpisov ter o sladkorni 
bolezni. Ob svetovnih dnevih boja proti aid
su, boja proti odvisnosti ter ob Tednu Rde
čega križa pripravljajo animacijske plakate 
in letake. Ob svetovnem dnevu hrane, 16. 
oktobru, pripravljajo akcijo Drobtinica, v ka
teri s pomočjo sponzorjev zbirajo sredstva

za prehrano, ki jo prodajajo na stojnicah, z 
izkupičkom pa plačujejo prehrano otrokom 
socialno ogroženih družin ter udeležbo šole 
v naravi. Če je le mogoče, pa organizirajo 
tudi 10-dnevno letovanje z otroki na Punatu. 
Pri akcijah jim nudi veliko podporo in po
moč občina Kidričevo.
Ena najbolj množičnih in odmevnih akcij pa 
je krvodajalstvo, saj imajo okoli 170 aktiv
nih krvodajalcev, med njimi pa so trije, ki so 
svojo kri darovali že več kot 100-krat. Poleg 
tega redno skrbijo za zdravstveno vzgojo 
med mladimi, s člani krožka RK obiskujejo 
pljučni dispanzer, dispanzer za žene in me
dicino dela, transfuzijski in dializni oddelek. 
Sodelujejo pa tudi s humanitarnima organi
zacija Sonček in Sožitje.

Amalija Cernezel iz Njiverc pa je bila 
dolga leta zaposlena kot medicinska sestra 
in socialna delavka ter je vedno rada delala 
z ljudmi. Leta 2006 so se v Društvu upo
kojencev Kidričevo odločili, da pristopijo k 
projektu Zveze društev upokojencev Slo
venije »Starejši za starejše - za višjo kako
vost življenja doma«. In ker je bila Malčka, 
kot jo kličejo prijatelji, vešča dela z računal
nikom, so jo poprosili za pomoč. Začasno 
je prevzela projekt in ga uspešno vodi še 
danes. Ljudje velikokrat ne potrebujejo po
moči, skupno pa jim je eno - ne želijo biti 
pozabljeni od drugih ljudi. In Malčka jim z 
veseljem pomaga, saj pravi, da se te ljudje, 
ko prideš na obisk, razveselijo in nekaterim 
pomeni pomoč CSD veliko.
O projektu Zveze društev upokojencev Slo
venije “Starejši za starejše-za višjo kakovost 
življenja doma” Malčka pravi, da je njegov cilj 
izboljšati kvaliteto življenja prebivalcem, sta
rejšim od 69 let, ki živijo doma, ter spoznati 
potrebe starejših, ki živijo doma, poiskati 
tiste, ki si ne znajo ali ne zmorejo sami poi
skati pomoči, vzpostaviti kontakte z javnimi 
službami in drugimi nevladnimi organizacija
mi in jim posre
dovati podatke 
o potrebah ter 
poskušati or
ganizirati po
moč tistim, ki 
jo potrebujejo 
in želijo. Kot 
prostovoljci v 
projektu delajo 
člani Društva 
upokojencev 
Kidričevo: Joži
ca Vrabl, Melita 
Sevšek, Štefka 
Sajič, Jože Sor
šak, Vilibald

Turk in koordinatorka projekta Malčka Čer- 
nezel. Za potrebe dejavnosti Društva upo
kojencev Kidričevo dela poleg teh še večje 
število prostovoljcev.
V začetku letošnjega leta je bilo na območju 
naselja Kidričevo, Strnišča, Njiverc in Kun
gote kar 31 I oseb, starejših od 69 let, ki so 
živele doma.V domovih upokojencev (Kidri
čevo, Ptuj, Muretinci in Maribor) je bivalo 27 
oseb. Skupaj doma in v domovih je torej 338 
oseb, starejših od 69 let.Trenutno najstarej
ša krajanka bo letos decembra praznovala 
stoti rojstni dan. V navedenih krajih je 81 
oseb, ki so stare 80 let in več.V okviru pro
jekta obiskujejo krajane, starejše od 69 let in 
jih glede na njihovo željo ponovno obiščejo 
ali pa ne. Osebam z zelo nizko pokojnino 
pomagajo pri izpolnitvi vloge za dodelitev 
izredne denarne socialne pomoči, jim nudijo 
pomoč pri zbiranju potrebne dokumentacije, 
vloge posredujejo Centru za socialno delo 
in pozneje poskrbijo, da so centru pravoča
sno predložena dokazila o namenski porabi 
sredstev. Doslej so na ta način nudili pomoč 
že 38-krat, za veliko pomoči potrebnih oseb 
pa so posredovali podatke Rdečemu Križu 
in Karitasu in pri obeh organizacijah naleteli 
na izjemno dobro sodelovanje.
V okviru projekta skrbijo tudi za merjenje 
krvnega pritiska enkrat mesečno, vsak prvi 
torek v mesecu ob 15. uri. Izvajajo razne 
druge aktivnosti. Tako je v Društvu upoko
jencev Kidričevo enkrat tedensko, ob torkih, 
organizirano kartanje in šahiranje, ob torkih 
in četrtkih kegljajo. Upokojence vabijo, da se 
jim pridružijo, tudi zaradi druženja.Vabijo pa 
tudi vse tiste, ki bi bili pripravljeni pomagati s 
prostovoljnim delom, da se jim pridružijo in 
tako pomagajo sebi in drugim, kajti v skupini 
je vsaka še tako težka življenjska preizkušnja 
lažje rešljiva.

Saša Peršoh
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MIKLAVŽEVANJE PO KRAJIH NAŠE OBČINE
CIRKOVCE
5. 12. 2009 je v župnijski cerkvi v Cirkovcah potekalo 
tradicionalno miklavževanje. Sveti Miklavž je v spremstvu 
angelčkov in parkljev nagovoril in razveselil 150 otrok. 
Pod vodstvom Mateje Gojkošek je zapel otroški zbor 
»Lučke«, ki nam je pričaral zgodovino in pomen prihoda 
sv. Miklavža. Na pomoč so priskočili tudi starši, ki so s 
prostovoljnim prispevkom poskrbeli, da Miklavž ni bil v 
težavah pri iskanju daril. Sveti Miklavž je dejal, da se dru
go leto spet srečajo, do takrat pa jih je povabil k pridno
sti in nesebičnemu razdajanju vsega, kar imajo v izobilju.

Polona G.

Foto: Slavko Krajnc w

KIDRIČEVO
MiklavževanjE v župnijski cerkvi Svete Družine iz Kidri

čevega je pripravilo KKD Zvezdni dol - Kidričevo.

Vida K.

Foto:Vida Komljenovič

DOM UPOKOJENCEV 
KIDRIČEVO

Foto:Vida Komljenovič
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VESELO BOŽIČNO-NOVOLETNO DRUŽENJE

Veterani folkloristi in zlatoporočenci 
Foto: Štefan Trčko

Nedelja, 13. december, do
poldan. V domovih 10 vasic 
Cirkovc prevladuje veselo 
pričakovanje. Pripravljajo se 
na srečanje starejših krajanov, 
čeprav je to tudi srečanje kar 
štirih generacij.
Po sladki dobrodošlici, stisku 
rok, včasih tudi objemu si obi
skovalci poiščejo mizo. Stečejo 
pogovori. Šolski otroci (31) z 
mentoricami vznemirjeno ča
kajo na nastope - folkloristi, 
prvi razred z igrico, klarinetist 
Urban in plesalke plesne de
lavnice Lea. Tu sta tudi gosta, 
gostitelj g. župan Jože Murko 
in domači župnik g. Janko Stra
šek. Končno začetek. Otroci 
očarajo z lepoto in milinu gla
su, plesom, igro in zaigranimi 
skladbami, posvečenimi priha
jajočim praznikom. Nekaj prijaznih besed 
in zahvala za pomembno minulo delo g. žu
pana in pozdrav g. župnika. Sledi zelo oku
sno kosilo, katerega vrhunec je kruh. Od
borniki Rdečega križa postrežejo čez 200 
gostov, kot bi pihnil. Siti čakamo na zabavo 
v nadaljevanju.
Mešani pevski zbor Cirkovce nas z lepo 
odpetimi pesmimi zaziba v prijetno po- 
obedno vzdušje. Ansambel Uspeh, ki je do 
takrat skrbel za ozvočenje, je začel igra
ti in prvih sedemnajst parov je zaplesalo. 
Najstarejša udeleženka je Neža Kancler iz 
Šikol, rojena 1920. leta, udeleženec pa tri 
leta mlajši Alojzij Klajnšek iz Mihovc. Darila

za korajžo jima je podelil župan. Počastili 
smo tudi 80 let Mare Urih, občinske na
grajenke, dolgo vrsto let zelo delovne na 
področju kulturno-prosvetnega in huma
nitarnega dela. Vsem trem v čast zapojejo 
in zaigrajo prve Zanjice terVesele Polanke. 
Mize, obložene s pecivom in dobro kaplji
co, prispevajo k dobremu vzdušju.Veterani 
- folkloristi pospremijo s svojim nastopom 
sedem zlatoporočencev.
Mislim, da so prav folkloristi tisti, ki vedo, 
kaj pomeni skladnost v plesu in zakonu, kaj
ti mnogi pari zaplešejo tudi v zakon. 
Veselje, ples, pesem in razigranost narašča

jo. Skupaj smo že več kot 5 ur. Čas je, da 
ugasnemo luči in ob svečah ter kresničkah 
skupaj zapojemo božično pesem ter se 
obdarujemo. Nekateri morajo namreč iti 
opravljat živino.
Lepo nam je, srca so polna veselja, ki žari iz 
oči in vre iz ust, ko po mizah zapojemo ob 
spremljavi »Uspehovcev«. Potem pa se še 
pogovarjamo, plešemo in krepčamo. Kma
lu je slovo, stisk roke ter »HVALA, LETOS 
JE BILO SPET TAKO LEPO, ČE BOMO ŠE 
KJE, SE ČEZ LETO SPETVIDIMO«.
Taksisti - gasilci varno odpeljejo domov. 
Ko nekoliko utrujeni pospravljamo, smo 
srečni, ker so bili gostje zadovoljni. Ves 
trud je poplačan. Hvala vsem, ki ste »kri
vi«, da je bil 13. december tako lep, da nam 
bo pomagal preko marsikatere ovire do 
naslednjega srečanja. Nam pa še ostanejo 
praznični obiski bolnih in v osmih domovih 
upokojencev.
Vesele, predvsem pa zdrave praznike ter 
srečno, zdravo ter uspešno leto 2010 vam 
želi KORK Cirkovce.

Pavla Veler

Spominski posnetek sovaščanov 
Foto: Štefan Trčko
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ŽELEZOMAŠNIKU JOŽEFU GUTMANU V SLOVO
Na pokopališču v Bogojini smo se 28. novembra 2009 poslovili 
od spoštovanega gospoda železomašnika, častnega konzistori- 
alnega svetovalca in upokojenega župnika iz Lovrenca na Dra
vskem polju.
Pred sedemindevetdesetimi leti je prav v Bogojini prejel dar ži
vljenja. Že v otroški dobi mu je umrl oče. Mama je sama skrbela 
za pet otrok. Po končani osnovni šoli v Bogojini je končal Držav
no realno gimnazijo v Murski Soboti, višje razrede pa je obisko
val v Mariboru. 1939. leta je postal novomašnik v župnijski cerkvi 
v Bogojini. Še istega leta je moral odslužiti obvezni vojaški rok v 
Nišu.V času svetovne vojne je bil župnijski upravitelj v Tišini. Po 
drugi svetovni vojni pa je bil imenovan za prvega kaplana v Murski 
Soboti. Od leta 1946 pa do I. oktobra 1955 je bil vikar v cerkvi 
sv. Nikolaja.Tega leta je dobil dekret za župnijskega upravitelja v 
Lovrencu na Dravskem polju. K nam v Lovrenc se je pripeljal z 
vlakom. Z njim je prišla še njegova sestra Rozika s pomočnico 
Klaro Režonja. Najbolj radovedni, kakšen bo naš novi veroučitelj, 
smo bili otroci. Zelo smo bili veseli, da je lepo prepeval.Tako smo 
se verouk učili skozi pesem. Ni nam bilo jasno, zakaj je moral naš 
gospod župnik večkrat na policijsko postajo. Zgodilo se je, da ni 
imel svete maše, ker je bil v priporu. Nismo vedeli, kaj se v resni
ci dogaja, ali pa samo otroci nismo vedeli. Danes vemo, da je imel 
gospod župnik preveč rad Jezusa in ni nikomur storil nič žalega. 
Radi smo imeli našega gospoda, večkrat smo mu priskočili na po
moč pri kmetijskih opravilih, kmetje pa so pomagali s konji.Tudi 
cerkev se je obnavljala. Blagoslovil je nov zvon in naredil še veliko 
del, ki smo jih že pozabili.V župnišču je bila obnova težja, saj je bil

vedno kdo na stanovanju. Svojega avtomobila ni imel. Hvaležen je 
bil vsakomur, ki ga je zapeljal kam po njegovih opravkih. Največ 
poti pa je naredil z avtobusom ali vlakom.
Leta so naglo tekla. 1989. leta je obhajal zlato mašo. Lepa slo
vesnost. Posebno prijetno je bilo, da smo se združili vsi farani. 
Medtem pa je pričel bolehati. Odločil se je, da bo šel v pokoj. 
1991. leta je odšel v svojo rojstno vas Bogojino. Zanj je skrbela 
nečakinja Ivanka. Nekaj časa je še maševal, potem pa je bil v svoji 
kartuziji, tako je namreč imenoval 
svojo sobico pri nečakinji. Vesela 
sem, da smo si njegovi pevci vzeli 
vsako leto čas in ga z gospodom žu
pnikom Karlom obiskovali. Ko smo 
bili letošnjega marca pri njem, nam 
je povedal besede, kot bi se od nas 
poslavljal. Res je, videli smo ga samo 
še na njegovi železni maši.
Na pogrebu se nas je zbralo kar 
precej njegovih faranov. Dokazali 
smo, da ga nismo pozabili in da smo 
mu hvaležni, ker smo ga imeli. Go
spod župnik Karel Pavlič se je po
slovil od njega z ganljivimi besedami 
v imenu vseh krajanov Lovrenca na 
Dravskem polju.

Hedvika Putko

Gospod je vstal, 
vstali bomo tudi mi.

Jožef Gutman
Železomašnik, 

častni konzistorialni 
svetovalec in upokojeni 
župnik v Sv. Lovrencu 

na Dravskem polju.

Rojen: 25.04.1912 v Bogojini. 
Umrl: 26.11. 2009 v Bogojini. 

Pokopan: 28.11.2009 v Bogojini.

Smrt je meja življenja, 
ni pa meja Ljuoezni.

Kaj je regresni zahtevek?
Regresni zahtevek je račun za povračilo 
škode, ki ga pošlje ZAVOD ZA ZDRA
VSTVENO ZAVAROVANJE SLOVENIJE 
delodajalcu po zaključenem bolniškem 
staležu, ki je nastopil zaradi poškodbe na 
delovnem mestu. Prav ste razumeli - torej 
ves strošek poškodbe pri delu je strošek 
delodajalca. ZZZS torej delodajalcu zara
čuna na podlagi 86.-92. člena Zakona o 
zdravstvenem varstvu in zdravstvenem za
varovanju povračilo stroškov, ki so nastali 
zaradi poškodbe pri delu. Pravne podlage 
za takšen račun - regresni zahtevek so v:
1. Zakonu o zdravstvenem varstvu in zdra

vstvenem zavarovanju (ZZVZZ),
2. Obligacijskem zakoniku (OZ),
3. Zakonu o varnosti in zdravju pri delu 

(ZVZD).
ZZZS ima pravico in dolžnost, da uveljavlja 
regresni zahtevek, s tem ko zahteva povr
nitev stroškov zdravljenja, ki so nastali kot 
posledica poškodbe, smrti ali bolezni ter 
uveljavljanja pravic zavarovane osebe iz ob
veznega zdravstvenega zavarovanja.

V skladu z določili 86. in 87. člena ZZVZZ 
ZZZS zahteva povrnitev stroškov zdravlje
nja, ki so nastali kot posledica nesreče pri 
delu od:
- delodajalca,
- delavca.
Delodajalčeva odgovornost za nastalo pov
zročeno škodo v obliki stroškov zdravlje
nja se deli na:
- posredno in
- neposredno.

Delodajalec je "posredno” odgovoren za 
škodo, ki jo je povzročil njegov delavec 
namenoma ali iz malomarnosti pri delu 
ali v zvezi z delom in je imela za posledico 
okvaro zdravja ali smrt druge zavarovane 
osebe.
Delodajalec pa je odgovoren za povzro
čeno škodo, ki zajema stroške zdravljenja, 
"neposredno” v treh primerih, in sicer:
I.če je bolezen, poškodba ali smrt zava

rovane osebe posledica tega, ker niso 
bili izvedeni ustrezni higiensko-sanitarni 
ukrepi, ukrepi varstva pri delu ali drugi 
ukrepi, predpisani ali odrejeni za varnost 
ljudi;

2. če je bilo delovno razmerje sklenjeno 
brez predpisanega zdravstvenega pregle
da z osebo, ki zdravstveno ni bila sposob
na za opravljanje določenih del oziroma 
nalog, kar se je pozneje ugotovilo z zdra
vstvenim pregledom;

3. če Zavod od delodajalca ni dobil podat
kov ali je dobil neresnične podatke o 
dejstvih, od katerih je odvisna pravica do 
zdravstvenega zavarovanja.

Delavec je odgovoren za povzročeno ško
do ter Zavod od njega zahteva povračilo 
stroškov zdravljenja v dveh primerih, in 
sicer:
1. če je delavec povzročil bolezen, poškod

bo ali smrt zavarovane osebe s kaznivim 
dejanjem ali

2. če je škoda nastala zato, ker delavec kot 
zavarovana oseba, ki je sama dolžna da
jati podatke o zdravstvenem zavarovanju, 
podatkov ni dala ali je dala neresnične 
podatke.

Temeljne predpostavke odškodninske od
govornosti so:
1. protipravnost ravnanja oziroma nedopu

stno ravnanje,
2. škoda,
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Varnost pri delu

3. vzročna zveza med protipravnim ravna
njem in škodo ter

4. krivda.
Vse štiri postavke morajo biti podane ku
mulativno. ZZZS v postopku dokazovanja 
povzročitelju škode očita le protipravnost 
ravnanja, obstoj škode in vzročno zvezo 
med protipravnim ravnanjem in nastankom 
škode. Po temeljnih določbah OZ se mora 
vsak vzdržati ravnanja, s katerim bi utegnil 
drugemu povzročiti škodo. To temeljno 
izhodišče pomeni splošno prepoved vseh 
tistih ravnanj, ki bi utegnile imeti za posle
dico neko poškodovanje pravno zavarova
ne dobrine. Iz tega pravila lahko izpeljemo, 
da gre lahko za storitev ali opustitev do
ločenega udeleženca v pravnih razmerjih, 
ki mora biti aktiven na pravno sprejemljiv 
način, hkrati pa ne sme opustiti ravnanj, ka
terih opustitev bi prav tako lahko pripeljala 
do poškodovanja pravno zavarovane do
brine. Protipravnost ravnanja je podana, če 
povzročitelj ni zagotovil varnosti in zdravja 
delavcev v zvezi z delom. Delodajalcu gre 
očitek, da ni izvedel ukrepov, ki so potrebni 
za zagotovitev varnosti in zdravja delavcev. 
Pri tem lahko gre za:
1. aktivno ravnanje povzročitelja ali
2. opustitev, da ni izvedel
2.1 ukrepov za preprečevanje nevarnosti 

pri delu,
2.2 ali da ni obveščal in usposabljal delavcev 

o nevarnostih pri delu,
2.3 ali da ni poskrbel za ustrezno organizi

ranost delovnega procesa,
2.4 ali da delavcu ni omogočil ustreznih 

materialnih sredstev za delo.
Dolžnostna ravnanja delodajalca so po
drobneje predpisana v ZVZD in podzakon
skih aktih.
V smislu določil ZZVZZ je škoda vsak 
strošek oziroma odhodek, ki ga ima ZZZS 
zaradi uveljavljanja pravic zavarovane ose
be s škodnega dogodka. Zavod lahko v 
regresnem postopku zoper delodajalca in 
delavca uveljavlja odškodnino, ki obsega 
stroške za zdravljenje in druge storitve, ter 
zneske denarnih nadomestil in drugih daja
tev, ki jih plačuje Zavod. Gre za neposredne 
in dejanske stroške, ki jih Zavod za zdra
vljenje poškodovane osebe plačuje izvajal
cem zdravstvenih storitev in obsegajo tako 
stroške npr. samega posega na poškodova
ni zavarovani osebi (operacije), stroške dia
gnostike, laboratorijskih in drugih preiskav, 
pa vse do stroškov za zdravila, medicinsko 
tehnične pripomočke,stroške rahabilitacije, 
zdraviliškega zdravljenja itd. Prav tako med 
te stroške spadajo tudi stroški nadomestil 
plač zaradi zadržanosti od dela, izplačani 
zahtevki za povračilo potnih stroškov, stro
škov pogrebnine in posmrtnine itd. Odško

dnino, ki jo Zavod v regresnem zahtevku 
lahko zahteva od delodajalca, obsega le t.i. 
premoženjsko škodo, torej dejansko škodo, 
ki jo je Zavod utrpel zaradi zdravljenja ose
be, poškodovane v delovni nesreči, skupaj 
z zneski izplačanih denarnih nadomestil in 
drugih dajatev. V obseg odškodnine, ki jo 
Zavod lahko zahteva v regresnem postop
ku, pa ne sodi t.i. nepremoženjska škoda, 
poznana sicer iz odškodninskega prava. 
Med ravnanjem povzročitelja, ki je lahko 
opustitev ali storitev, in škodo mora ob
stajati razmerje vzroka in posledice. Tako 
imamo lahko v določenem primeru nepo
sredne ali posredne vzroke, bližnje ali bolj 
oddaljene vzroke, ločiti pa moramo med 
vzrokom in pogojem. Vzrok je tisto ne
posredno dejstvo, dejanje ali ravnanje, ki 
neposredno povzroči spremembo, poško
dovanje oziroma škodni dogodek. Pogoj pa 
je tisto dejstvo, ki omogoča nastanek spre
membe, vendar neposredno ne povzroči 
škodnega dogodka.
Krivdna odgovornost: OZ pozna dve obliki 
odškodninske odgovornosti, in sicer:
1. krivdno odgovornost in
2. objektivno odgovornost.

Razvrščanje odgovornosti med predpo
stavke odškodninske odgovornosti ni pov
sem dosledno, saj pomeni enačenje vzroka 
(predpostavke odgovornosti) s posledico 
(odgovornostjo). V OZ je v določbi 131. 
člena sprejeta rešitev krivdne odgovorno
sti z obrnjenim dokaznim bremenom.Tisti, 
ki drugemu povzroči škodo, jo je dolžan 
povrniti, če ne dokaže, da je škoda nasta
la brez njegove krivde. Pri tem je treba 
poudariti, da se domneva samo najmilejša 
stopnja krivde (malomarnost). Ta določba 
povzročitelja sili v aktivno obrambo oziro
ma da sprva izkaže, kasneje pa dokaže, da 
je škoda nastala brez njegove krivde.
Zavod je k sistematičnemu zbiranju stro
škov zdravljenja zavarovanjih oseb po posa
meznih škodnih dogodkih (razlogih) pristo
pil leta 2004. Potek regresnega postopka je 
v osnovnih obrisih nakazan že v ZZVZZ, 
s tem ko je določeno, da mora Zavod, ko 
ugotovi nastalo škodo, zahtevati od delo
dajalca, da jo povrne v določenem roku. 
Če škoda ni povrnjena v določenem roku, 
ima Zavod pravico, da uveljavlja odškodnin
ski zahtevek pri pristojnem sodišču. Poziv 
za prostovoljno poravnavo nastale škode, 
ki ga Zavod naslovi na delodajalca, je po 
zakonu procesna predpostavka uveljavlja
nja odškodninskega zahtevka Zavoda pred 
pristojnim sodiščem. Navedeno pomeni, da 
sodišče tožbe Zavoda zoper delodajalca ne 
bo sprejelo, če navedena procesna predpo
stavka ne bo izpolnjena - torej če Zavod

ne bo izkazal, da je delodajalca v konkretni 
zadevi pozval k prostovoljni poravnavi ško
de, delodajalec pa navedene škode prosto
voljno ni želel poravnati.V primeru, da de
lodajalec zavrne zahtevek za prostovoljno 
poravnavo povzročene škode, Zavod nada
ljuje regresni postopek z vložitvijo tožbe 
na krajevno pristojnem okrožnem sodišču. 
Utemeljenost odškodninskega zahtevka se 
presoja po določbah OZ, kar pomeni, da 
mora sodišče poleg določb ZZVZZ pri 
odločanju upoštevati tudi izpolnitev pred
postavk krivdne odškodninske odgovor
nosti. Delodajalec namreč Zavodu za pov
zročeno škodo ne odgovarja po principu 
objektivne odgovornosti, pač pa je njegova 
odgovornost le krivdna. Kot je omenjeno 
že zgoraj, morajo predpostavke krivdne 
odškodninske odgovornosti biti izpolnjene 
kumulativno (torej vse hkrati), drugače ni 
podane odškodninske odgovornosti. Da 
bi oškodovanec - Zavod - z zahtevkom 
za povrnitev škode uspel, mora zatrjevati 
in dokazati samo obstoj prvih (splošnih) 
treh predpostavk (protipravnost, škoda in 
vzročna zveza). Delodajalec kot odgovorna 
oseba pa se bo odškodninske odgovorno
sti v primeru dokazanih prvih treh po
stavk razbremenil samo, če bo zatrjeval in 
dokazal, da četrta predpostavka (krivda) ni 
podana - da torej za nastalo škodo (čeprav 
vzrok zanjo izvira iz njegove sfere) ni kriv. 
Razlog za takšen postopek dokazovanja iz 
splošnega pravila o krivdni odškodninski 
odgovornosti, ki velja v našem pravu. Gre 
za t.i. krivdno odgovornost z obrnjenim 
dokaznim bremenom.
Z vse bolj intenzivnim in sistematičnim 
uveljavljanjem regresnih zahtevkov kot po
sledic delovnih nesreč si Zavod nenazadnje 
posredno prizadeva vplivati tudi na zavest 
in ravnanje delodajalcev pri zagotavljanju 
varnega in zdravega okolja svojim delav
cem. Skupni interes Zavoda in delodajalcev 
bi pri tem moral biti, da je delovnih nesreč 
čim manj in s tem posledično regresnih 
postopkov, za kar pa je osnovni predpogoj 
prav vlaganje v varno in zdravo delovno 
okolje.
Torej je sklepna misel mojega prispevka: 
vlaganje v varno in zdravo delovno okolje 
se na dolgi rok vsekakor izplača. Opozar
jam vse delodajalce, da uredijo vse, kar jim 
za varno in zdravo delovno okolje nalaga 
ZAKON O VARNOSTI IN ZDRAVJU PRI 
DELU, ter se tako izognejo plačevanju re
gresnih zahtevkov.

Zvonko Milošič, univ. dipl. ing. stroj.
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Kotiček za zdravje

NAJVEČ LAHKO ZA SVOJE ZOBE NAREDITE SAMI
Mariborčana Tomaža Kralja sta že od 
mladih nog zanimala medicina in delo 
z ljudmi, zato je po končani 2. gimna
ziji v Mariboru nadaljeval s šolanjem 
na Medicinski fakulteti v Ljubljani, kjer 
je študiral dentalno medicino. Svojo 
službeno pot je začel v Zdravstvenem 
domu v Mariboru, tam je opravil leto 
staža in strokovni izpit. Ko se je leta 
2006 upokojil dr. Jože Petrovič, ki je 
opravljal zobozdravstveno dejavnost 
v Ambulanti Cirkovce, je izkoristil pri
ložnost, ki se mu je ponudila, in tako 
sedaj že tretje leto skrbi za zdravje 
zob v Cirkovcah. Pri delu mu pomaga 
medicinska sestra Minka Kajzer, ki je v 
Cirkovcah zaposlena že od leta 1994.

Koliko pacientov vas je že izbralo za 
svojega zobozdravnika?

Imam koncesijo za zobozdravstveno varstvo 
odraslih in tako so moji pacienti predvsem 
odrasli, nekaj malega pa je tudi otrok, vse
ga skupaj je vpisanih okoli 1300 pacientov, 
ki v večini prihajajo iz občine Kidričevo, pa 
tudi iz Ptuja in Slovenske Bistrice.Veliko pa
cientov je za svojega zobozdravnika izbralo 
dr. Petroviča, in ko se je le-ta upokojil, so se 
odločili, da bodo tudi v prihodnje obisko
vali ambulanto v Cirkovcah; določeno šte
vilo pacientov pa je novih. Ker nameravam 
sprejeti le še 400 pacientov, pozivam vse, ki 
so imeli izbiro dr. Petroviča, a še niso podpi
sali nove izbire, da to storijo čim prej, da ne 
bodo ostali brez zobozdravnika.

Svojo dejavnost opravljate v sodobnih, 
po zobozdravniških standardih opre
mljenih prostorih nad Večnamensko 
dvorano Cirkovce. Koliko časa je po
trebno čakati, da prideš na vrsto za 
pregled?

Čakalna doba za prvi pregled je tri mesece. 
Paciente naročamo na preglede na uro in 
trudimo se, da pridejo pacienti na vrsto v 
času, ko so naročeni, in da ne čakajo predol
go. Nujni primeri se morajo seveda obrav
navati prednostno, brez naročanja, in tako 
včasih pride do tega, da morajo naročeni 
pacienti kdaj počakati dalj časa, čeprav se 
držimo načela, da sprejemamo nujne prime
re na začetku delovnega časa oz. po pred
hodnem telefonskem naročilu. Povedati pa 
moram, da lahko o svojih pacientih povem 
samo najboljše. Zelo lepo so me sprejeli in 
so zelo razumevajoči ter potrpežljivi ljudje.
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Z obiskom zobozdravnika so 
navadno povezani določeni 
strahovi, tako pri mladih kot 
pri starih. Ali opažate kakšne 
razlike med zobno higieno 
mlajših in malo manj mladih 
ter njihovimi obiski pri vas? 
Kakšno je mesto slovenskega 
zobozdravstva v družbi?

Mlajša generacija je dosti bolj 
osveščena, kar je posledica šolske 
vzgoje, rednih sistematskih pregle
dov, obiskov zobnih asistentk po 
šolah in učenja pravilnega ščetka- 
nja zob. Redno obiskujejo zoboz
dravnika, medtem ko starejši pri
dejo le takrat, ko jih boli. Pri mlajši generaciji 
predstavlja največji problem zobna gniloba 
— karies, pri starejših pa paradontalna bole
zen. Na žalost zavarovalnica namenja prema
lo denarja za zobozdravstvo, standard, ki ga 
le-ta plača, je pod nivojem sodobne prakse. 
Med tem, kaj stomatologija nudi in zavaro
valnica plača, je pogosto težko najti rešitev 
za pacienta. Kar se protetike tiče, so tako 
čakalne dobe predvidoma 2 leti.

tem pa je potrebno temeljito umiti zobke. 
Z ženo paziva tudi na to, da popijejo veliko 
vode in se izogibajo sokovom.

In kaj bi povedali za konec?

Vsem bralcem Ravnega polja želim čim manj 
zobnih bolečin v prihajajočem letu. Z ustre
zno higieno in upoštevanjem navodil zo
bozdravnika lahko naredite največ za svoje 
zobe.

Kako preživljate svoj prosti čas? Saša Peršoh

Trudim se, da ločujem 
zasebno življenje od 
dela zobozdravnika. Moj 
delovni čas krepko pre
sega ordinacijski čas, in 
ko uredim vse potrebne 
papirje, računovodstvo 
in delo z zobotehničnim 
laboratorijem, mi ostane 
bolj malo prostega časa. 
Najraje ga preživim s 
svojo družino, pogledam 
kakšen film in se ukvar
jam s športom (nogo
metom, tenisom, smuča
njem).

S fotografije na vaši 
delovni mizi se sme
jejo trije otroci. Kako 
čutijo na svoji koži, 
da je njihov ati zo
bozdravnik?

Ja, res je, sem oče treh 
otrok. Seveda se na nji
hovem jedilniku znajdejo 
tudi skladkarije - enkrat 
dnevno po kosilu, po-

Kako se zavarujemo pred 
pandemsko gripo? «
Vedenje je naša najbolj učinkovita obramba.

Z rokami se ne 
dotikamo oči, 
nosu in ust.

Pogosto si z milom vsaj 
20 sekund umivamo roke.

Ko kašljamo ali kihamo, vedno 
uporabimo papirnat robček in 
ga takoj odvržemo v smeti.

Izogibamo se tesnim 
stikom z ljudmi, ki 
imajo znake bolezni.

Pandemska gripa, ki jo povzroča virus A (H1N1)v, je akutna 
okužba dihal, ki se prenaša med ljudmi s kužnimi kapljicami, ki 
nastajajo pri kašljanju, kihanju, govorjenju; z neposrednim tesnim 
stikom z obolelim (poljubljanje, objemanje); s posrednim stikom 
preko okuženih površin in predmetov (jedilni pribor, kozarci, 
kljuke, telefonske slušalke .).

Bolezenski znaki so: povišana telesna temperatura, mrazenje, 
suh kašelj, bolečine v žrelu, zamašen nos ali izcedek iz nosu, 
bolečine v mišicah in kosteh, glavobol, utrujenost, bruhanje, driska.
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Iz zgodovine
------------------------------------- ::g

Mi smo prišli pred vrata, da bi bila božja, zlata ...
Čas okrog zimskega solsticija je bil že od 
nekdaj poln skrivnosti in čarobnosti ter 
povezan s številnimi verovanji, šegami in 
navadami. V naši deželi je bilo dolga stole
tja med najbolj razširjenimi in priljubljenimi 
šegami tega obdobja, ki so poleg obetov za 
obilno letino in blaginjo v domove prinašale 
še srečo in veselje, božično-novoletno ko
ledovanje.

Koledovanje je šega, ki izvira iz predkrščan
skih časov. Nastalo je kot posledica pra
znovanja starorimskega praznika calendae 
ianuariae (januarske kalende). Rimsko kole
darsko ime kalende je sprva pomenilo zače
tek meseca oz. prvi dan v mesecu, pozneje 
pa je ime prešlo na obhode našemljencev 
ob antičnem novem letu. Rimljani so prvi 
dan prvega meseca v letu hrupno praznovali: 
v sprevodih so hodili po mestu, peli, plesali 
in s truščem odganjali demonske sile, ki so 
skrajševale dneve ob koncu leta.
Zimski obhodi našemljencev pa niso rimska 
iznajdba, temveč starodavna indoevropska 
dediščina. Udeleženci poganskih obhodov 
so utelešali duhove prednikov, ki so se v času 
zimskega kresa vračali iz onostranstva in 
obiskovali nekdanja bivališča, pa tudi naravne 
demonske sile, ki so v dvanajstih »volčjih no
čeh« (zadnjih šest dni starega in prvih šest 
dni novega leta), ko je nebo odprto, grozile 
usodno poseči v človeško življenje.To je bil 
čas, ko se je človek s stoterimi obrambnimi 
dejanji in čarobnimi sredstvi skušal ubraniti 
nesreče in priklicati dobro, odstreti tančico 
prihodnosti in izvedeti za vreme in letino 
ter življenje in smrt v prihajajočem letu. V 
starosvetnem redu so imeli obredni obhodi 
važno vlogo: prinašali so dobro letino, zdrav
je in srečo ljudem in živalim.
Kasnejša prevlada krščanstva je večino sta
rodavnih verovanj in običajev prekrila in 
jim skušala dati novo vsebino. Volčje noči 
so v krščanstvu dobile ime »sveto dvanaj- 
sterodnevje« (dnevi od božiča do svetih 
treh kraljev), stara poganska obredja v času 
zimskega kresa pa krščansko preobleko, a 
je pod njimi ostala poganska vsebina. Sta
ro pogansko obrambno sežiganje brinja je 
v pokristjanjeni obliki prešlo v šego zažiga
nja smole in kajenja domačije ob božičnih 
praznikih.Verovanje, da je božično noč treba 
prebedeti, je utemeljevala stara vera, da je v 
sveti noči nebo odprto - zato je bilo treba 
odpreti skrinje, da bi prišel vanje božji blago- 
slov.Tudi prepričanje, da mora v sveti noči v 
vsaki hiši goreti luč, je spomin na staro vero 
- rajnki, ki so obiskovali zemljane, so si želeli

toplote in svetlobe.V boju proti zlim bitjem 
je pomagala sol - zato so v božičnem času 
živini dajali žegnano sol, ki jo je sveti Štefan, 
zavetnik živine, blagoslovil na svoj god tik 
pred novim letom. Tresenje in premikanje 
stvari je pripomoglo k izobilju v prihodnjem 
letu — tako so si še naši dedje skušali za
gotoviti obilno letino s stresanjem sadnega 
drevja, denar s stresanjem polne mošnje, s 
prestavljanjem kruha po mizi pa dovolj hra
ne in blaginjo za naslednje leto. Letino so 
ugibali s čebulo: na božično noč so na mizo 
k ostalim pridelkom položili čebulo - če je 
ta zgnila pred svetimi tremi kralji, je bil to 
znak za slabo letino.V Črticah iz duševnega 
Žitka štajerskih Slovencev (1884) lahko pre
beremo, da so v okolici Ormoža o vremenu, 
od katerega je odvisna dobra letina, ugibali 
z rezanjem bukev: »Če hočeš vedeti, kakšno 
vreme bode v vsakem mesecu prihodnjega 
leta, moraš na božični večer, pred no greš k 
polnočnici, šest bukev na dvoje razrezati; 
tako dobiš 12 polovic, ki 12 mesecev pred
stavljajo. Na vsako teh polovic deni nekoliko 
soli. Na kterih bo sol raztopljena, kedar od 
polnočnice domu prideš, tisti meseci bodo 
gotovo dosti dežja imeli, drugi nam pa suho 
vreme oznanjujejo. Platiči se položijo od iz
hoda proti zahodu; tako se brojijo tudi me
seci.«

Tako kot vse stare šege so tudi obhodna 
koledovanja dobila krščanski videz, pesmi 
- kolednice pa krščansko vsebino, a je v 
njih ostala želja po sreči, zdravju in blaginji. 
O koledovanju na Slovenskem je prvi pisal 
Primož Trubar.V svojem Catechismu s dvei- 
ma islagama (1575) je zapisal dvoje značilnih 
začetnih verzov kolednice: Mi smo prišli 
pred vrata, da bi bila božja, zlata ... Sto let 
za njim je v Slavi vojvodine Krajnske (1689) 
ta običaj podrobno opisal in z bakrorezom 
ilustriral JanezVajkard Valvasor.V 18. stoletju 
so začeli sistematično zbirati ljudsko blago, 
tudi kolednice - dr. Karel Štrekelj jih je v 
Slovenskih narodnih pesmih (1895-1923) 
zbral blizu 200.
Obiski kolednikov so se v naših krajih vrstili 
skozi vse leto, vendar je bil pravi čas kole
dovanja v božičnem in novoletnem času. 
Obhodniki, vaški fantje in godci, ponekod 
tudi otroci in ženske, so hodili od hiše do 
hiše, prepevali kolednice ter voščili zdravje, 
srečo in dobro letino. Da ne bi sreča zbežala 
od hiše, je bilo treba njihovo pesem poslu
šati do konca. Prvi del pesmi je bil pozdrav 
hiši, drugi del voščilo, tretji prošnja za dari
lo (potice, jajca, klobase in druge dobrote s

praznične mize), četrti pa zahvala ter poslo
vilne besede. Po končanem obhodu so se 
koledniki zbrali v eni od vaških hiš in skupaj 
pojedli nabrane dobrote. Tu in tam je cer
kev koledovanje porabila za lastne potrebe, 
zlasti za cerkveno svečavo. Koledniki so po 
vaseh in gradovih zbirali denar za nakup 
voska, iz katerega so pozneje naredili tanke 
svečice.Te so spletli po tri drugo v drugo in 
jih razobesili na posebno stojalo, imenova
no »stavnica«. Ker so se skupine kolednikov 
nemalokdaj med seboj steple, je cerkev to 
šego v začetku 19. stoletja prepovedala.
Med koledniškimi pesmimi so se v zimskem

Kranjski koledniki s stavnico - nekatere so bile tako debele, 
da sta jih dva moža komaj zaobjela.

V: J.V.Valvasor, Slava vojvodine Krajnske,
1689,11/7, str. 472-473 (hrani KIP Ptuj).

času prve prepevale božične kolednice, ki 
so oznanjale božični dogodek. Nekatere teh 
pesmi so se sčasoma preselile na kor med 
ljudske božične pesmi, druge, katerih vsebi
no so prevevale bolj tuzemske in vsakdanje 
življenjske skrbi malega človeka, pa so osta
le med koledniki ali pa so se pozabile.V 17. 
stoletju so se uveljavile dramske uprizoritve 
dogajanja v Betlehemu v noči gospodovega 
rojstva. Koledniške igre (kolede, pastirske 
igre) so bile za vernike silno privlačne. Ko
ledniki so nastopali kot pastirji in angeli, s 
seboj so nosili jaslice, besedilo so peli ali re
citirali, nastop pa je spremljala godba.
Zadnji dan starega leta in prvo jutro v novem 
letu so po hišah hodili novoletni koledniki
- tudi ti so k hiši prinašali srečo in odnaša
li darila.V pesmih so izražali dobre želje za 
naslednje leto, v nekaterih pa so se spomi
njali tudi preminulih sorodnikov, znancev in 
prijateljev. Na večer pred svetimi tremi kralji 
so hiše obiskovali tri kraljevski koledniki. Na
pravljeni so bili v tri kralje in so s seboj no
sili zvezdo. Njihove pesmi so bile vsebinsko 
vezane na zgodbo o prihodu treh modrih 
mož z Jutrovega v Betlehem. Po vaseh so 
se uprizarjale tudi trikraljevske ljudske igre, 
ki so prikazovale celotno božično dogajanje
- v njih so nastopali Herod, sveta Družina, 
sveti trije kralji, pastirji in angeli.
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Iz zgodovine P
Čeprav je koledovanje, zlasti božično, začelo 
izumirati že v 19. stoletju, se je ohranilo vse 
do druge svetovne vojne. Odrasli koledni
ki so postajali redki, nazadnje so koledovali 
samo še otroci, navadno iz revnejših hiš.Voj- 
na, še bolj pa razmere po njej, niso vzpod
budno vplivale na ohranitev teh bolj ali manj 
nabožnih običajev. A prizadevnim zbiralcem 
ljudskega blaga se moramo zahvaliti, da se je 
tovrstno ljudsko izročilo ohranilo in ga da
nes ponekod spet oživljajo.

Na koncu naj vam, spoštovani bralci Ravne
ga polja, voščim sreče v novem letu z od
lomkom kolednice, zapisane v 3. knjigi Štre
kljevih Slovenskih narodnih pesmi:

Oj kole — kole — koledo, 
leto lepo mlado!
Da bi prav veselo b’lo, 
imelo mastno brado - 
oj kole - kole - koledo!

Melita Zmazek
Trikraljevski koledniki. 

V: M. Gaspari, Bogastvo razglednic, MK, 2000.

Iz zgodovine občine Kidričevo (6)

Z OGNJEM IN MEČEM ČEZ DRAVSKO POLJE
S človeškim kolektivnim spominom je žal 
najpogosteje tako, da si od vseh dogodkov 
iz preteklosti najbolje zapomni tiste neprije
tne. Na vse, kar se je v preteklosti dobrega 
zgodilo, in na vse velike dosežke civilizacije 
pa kar nekako pozabimo ali se nam ne zdijo 
niti omembe vredni. Tako v zgodovinopisju 
pogosto obravnavamo različne vojne, revo
lucije, diktatorske režime, poboje, teror in 
podobno.

Med različnimi tegobami, ki so skozi stoletja 
ostajale v spominu prebivalcev krajev, ki so 
danes združeni v občino Kidričevo, so bili 
tudi turški vpadi.V Lovrencu na Dravskem 
polju so se turški napadalci tako izpričano 
prvič pojavili leta 1475. Sicer pa so turški 
vpadi na slovensko ozemlje trajali kar 200 
let.Turki v glavnem nikoli niso poskušali za
sesti slovenskega etničnega ozemlja, ampak 
je v večini primerov šlo izključno za vpade, 
katerih glavni cilj je bilo ropanje in plenje
nje.V slovenskem izročilu so se ti napadalci 
zapisali kot izjemno kruti.Tako je o turških 
grozodejstvih lovrenški kaplan, kasnejši žu
pnik v Markovcih, Matej Slekovec pred 124 
leti zapisal: »Kristjane so morili brez usmi
ljenja na vse mogoče načine. Njih glave so 
na sulice nabadali in okoli njih skakali.Telesa 
umorjenih so divjaki parali, z njihovimi čre- 
vesi se prepasovali in celo pekli in žrli člove
ško meso. Otroke so butali z glavami ob plo
tove in zidove, da so se možgani ...« So bili 
Turki res tako kruti posebej do kristjanov ali 
pa je bilo takšno vojskovanje običajna pra
ksa vseh takratnih vojska? Slekovec seveda 
ni bil priča teh dogodkov. Pisal je na podlagi 
župnijske kronike. Kljub siceršnji precejšnji 
verodostojnosti omenjenih dokumentov 
pa se vseeno lahko vprašamo, ali ne gre pri 
opisovanju dogodkov vsaj za kanček pretira
vanja, h kateremu je bil v preteklosti zaradi

želje po živopisnem prikazovanju nagnjen že 
marsikateri pisec.
Zgodovino Turkov v širšem smislu tega po
imenovanja lahko zasledujemo šele od 6. 
stoletja našega štetja. Prva turška državna 
tvorba je, kakor omenjajo kitajski letopisi, 
nastala leta 552, pred tem pa so se nomad
ska turška plemena povezovala le v nesta
bilne plemenske zveze. Država je kmalu raz
padla na dva dela: na vzhodni, ki je zajemal 
območje kasnejše Mongolije, in zahodni, ki 
se je širil skoraj vse do Kaspijskega jezera. 
Oba sta nato v 7. stoletju prišla pod kitajsko 
nadoblast. Za razumevanje kasnejših turških 
vpadov v Evropo pa je veliko bolj kot ta prva 
država pomembno dogajanje v Anatoliji, ki je 
pred turškimi osvajanji pretežno pripadala 
Bizancu. Etnično je bila takrat Anatolija po
seljena z grškim, armenskim in slovanskim, 
večinoma kmečkim prebivalstvom. Prvi ko
rak k njenemu poturčenju pa je pomenila 
zmaga Seldžuka Alp Arslana nad bizantinsko 
vojsko pri Manzikertu (današnjem Malazgir- 
tu v vzhodni Turčiji) leta 1071. V naslednjih 
letih so Malo Azijo preplavili Turkmeni, ki 
so danes v etničnem pogledu del prebival
stva Turčije.Toda država Seldžukov je začela 
po letu 1092 naglo propadati in je slednjič 
razpadla na vrsto majhnih, med seboj voj
skujočih se emiratov (kneževin). Ena izmed 
teh žepnih državic je bil osmanski emirat, ki 
je v naslednjih stoletjih prerasel najprej v 
lokalno in nato v svetovno velesilo. Osman 
I. (1258-1326), začetnik osmanskega ali 
otomanskega imperija kakor ga tudi neka
teri napačno imenujejo, je bil poglavar tako 
majhnega in revnega plemena, da je to poleti, 
kadar se je selilo na planinske pašnike, vso 
svoje težje prenosljivo lastnino prepuščalo 
v varstvo krščanskemu vladarju mesta Bile- 
cik.Vendar je Osman pripadal sloju aktivnih 
borcev za islamsko vero in je nosil nadimek

Gazi, katerega je dobila le tista oseba, ki si je 
za svoj življenjski cilj izbrala širjenje vere z 
orožjem.
Po načelu islama se namreč svet deli na ob
močje, ki mu vladajo muslimani (hiša islama), 
in območje, ki mu vladajo nemuslimani (hiša 
vojne). Zaradi tega so muslimani kolektivno 
- in ne kot posamezniki - dolžni, da v slučaju 
potrebe z orožjem preobrazijo hišo vojne 
v islamsko. Kljub temu pa je islamska vero
izpoved tolerantna do monoteističnih ver, 
kakršni sta tudi krščanstvo in židovstvo. 
Dolžnost islamizacije je Osman, kateremu 
so vojaški pohodi predstavljali glaven vir do
hodkov, kaj hitro izkoristil, tako da je vsak 
svoj spopad razglasil za versko, sveto vojno 
(džihad) in do konca življenja na tak način 
pridobil ozemlje, veliko 18.000 kvadratnih 
kilometrov. S podobno politiko ekspanzije 
je nadaljeval njegov sin Orhan, ki je spretno 
izrabljal notranje razprtije močnega soseda 
Bizanca. Leta 1349 je priskočil na pomoč bi
zantinskemu bazileju (vladarju), ki ga je pri 
Solunu ogrožal srbski car Dušan. S tem je 
osmanska vojska, čeprav le za kratek čas, pr
vič globoko prodrla v Evropo. S pravimi osva
jalskimi pohodi po Evropi je pričel Murat I. 
Med leti 1363 in 1365 je osmanska vojska

Podoba osmanskega konjenika spahije.
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Iz zgodovine

Portret sultana Mehmed II. (1432-1481).

osvojila Trakijo in južno Bolgarijo, 1371 je v 
bitki pri Marici in nato še 1389 na Kosovem 
polju porazila Srbe, 1393 dokončno zasede 
bolgarsko cesarstvo, I 394 zavzame Tesalijo 
... Leta 1396 je proti Osmanom madžarski 
kralj Sigismund organiziral križarsko vojsko. 
V bitki pri Nikopolju v Bolgariji je vojska, se
stavljena iz vitezov celotne Evrope, doživela 
popoln poraz.
Tistega leta naj bi osmanska vojska prišla na 
Dravsko polje in s tem prvič na slovenska 
tla. Po vaseh so požigali in ropali, razdeja
li naj bi tudi Ptuj ter v suženjstvo odpeljali 
16.000 ljudi. Okoli leta 1400 je kazalo, da 
osmanske države ne more zaustaviti nihče. 
Toda Evropo je vsaj pred večjimi vojaškimi 
spopadi za kratek čas nehote rešil mongol
ski vladar Timurlenk, ki je leta 1402 v bitki 
pri Ankari popolnoma razbil Bajazitovo voj
sko, osmanska država pa je nato razpadla. 
Nič pa ni moglo preprečiti roparskih vpa
dov leta 1408 pri Metliki in nato še 1411 v 
okolico Črnomlja ter Metlike, do katerih je 
prišlo kljub razsulu osmanske države. Leta 
1413 je osmansko državo obnovil Bajazitov 
sin Mehmed I, ki pa je moral za to premagati 
svoje brate Sulejmana, Iso in Muso. Ekspanzi
ja v Evropo se je lahko nadaljevala. Leta 1416 
pride do pomorske vojne med osmansko 
državo in Benetkami, 1430 osmanska vojska 
zasede Solun, 1440 vpade v Madžarsko ... 
Ko je bil leta 1463 ubit bosanski kralj Štefan 
Tomaševič in si je osmanska država podredi
la Bosno, so postale neposredno ogrožene 
hrvaške in slovenske dežele. Za časa vlada
vine sultana Mehmeda II. Osvajalca so se 
napadalci iz osmanske države spet pojavili 
na Dravskem polju. 15. avgusta 1475 proti 
večeru naj bi jih v Lovrenc pridivjalo kar 
12.000. Od tam so se usmerili proti Ptuj
ski Gori, nekateri pa kar proti Mariboru in 
naprej do Limbuša. Pri vračanju v Bosno jih 
je na Sotli pričakala združena vojska Štajer
cev, Korošcev in Kranjcev.Toda 450 mož se 
nikakor ni moglo zoperstaviti neprimerno

močnejšemu nasprotniku.Veliko poveljnikov 
in plemičev je v boju padlo. Ti napadalci pa 
najverjetneje, podobno kot v številnih dru
gih primerih, niso bili pravi Turki. Izvirali so 
namreč iz vrst bosanskega pa tudi srbskega 
prebivalstva, ki je takrat pripadalo osmanski 
državi. Ob zasedbi Bosne je namreč veliko 
število tamkajšnjega prebivalstva prestopilo 
v islam. Sicer pa naj bi tudi dobršen del pre
bivalcev Balkana v začetnem obdobju zased
be dobro sprejel osmansko državno upravo, 
saj je ta zagotavljala določeno varnost, kate
ro si je tamkajšnje prebivalstvo zaradi več
nih spopadov med lokalnimi oblastniki, Ma
džari in Bizancem ter nasprotji med katoliki 
in pravoslavci, močno želelo.Tako roparskih 
pohodov v slovenske dežele najpogosteje 
ni izvajala redna osmanska vojska, ampak 
lokalni, domači oblastniki. Dogajalo se je 
tudi, da nekateri med njimi sploh niso bili 
muslimani, ampak celo kristjani. Ko je leta 
1481 umrl Mehmed II. in ga je nasledil manj 
bojeviti Bajazit II., so hodili različni begi in 
paše na Slovensko ropat celo proti sultanovi 
volji. Avgusta leta 1493 je Jakub paša z okoli 
8.000 konjeniki prišel pred Ptuj. Osvojiti ga 
ni mogel zato si je izbral drugi cilj, Ptujsko 
Goro.Tako so proti večeru roparji prijezdili 
v Lovrenc in spotoma polovili živino, ljudi 
ter požgali nekaj hiš.
Pravo osmansko vojsko so slovenske dežele 
videle le nekajkrat. Zagotovo pa ob neuspe
lem vojaškem pohodu na Dunaj leta 1532, 
ko naj bi se posamezne osmanske čete še 
zadnjič pojavile na Dravskem polju. Napadi 
na ostala slovenska območja so se seveda 
dogajali še naprej.
Leta 1683 je osmanska vojska pod velikim 
vezirjem Kara Mustafo drugič oblegala Du
naj. Po več mesecih obleganja je meščane 
rešila nemško-poljska vojska pod povelj
stvom poljskega kralja Jana lil. Sobieskega. 
Po porazih, ki so sledili, je osmanska država 
leta 1699 v Sremskih Karlovcih podpisala 
mirovno pogodbo, s katero je prvič izgubila 
pomembna 
ozemlja. Mi
nila pa so še 
stoletja, pre
den je od 
mogočnega 
osmanskega 
imperija 
19. stoletju 
ostal le bol
nik ob Bo
sporju.
Turška dr
žava, ki je 
nastala na 
preostan

Mehter ali sultanova glasbena skupina.

kih večnacionalne osmanske države, kakor 
tudi ostali islamski svet nikoli kasneje, niti 
danes, Evropi ni predstavljal takšne nepo
sredne grožnje kot pred stoletji. Sicer pa 
islamski svet še zdaleč ni bil in ni tako za
ostal in nehuman, kakor nam ga danes slika 
zahod. Osmanska država se je na vrhuncu 
svoje moči upravičeno imela za ekonomsko 
in vojaško močnejšo od tedanjih evropskih 
držav. Imela pa se je za naprednejšo tudi v 
znanosti in kulturi. Kljub vsemu pa moramo 
biti pozorni na takšne izjave, kot jih je pred 
leti imel turški premier Erdogan: »Mošeje so 
naše vojašnice, kupole naše čelade, minare
ti naši bajoneti, verniki naši vojaki. Ta sveta 
vojska ščiti mojo vero.«Tudi muslimani niso 
pozabili na gorje, ki so jim ga pred davnimi 
leti prinesle križarske vojne. Posebej pomni
jo pokol, ki so ga križarji zagrešili ob zavze
tju Jeruzalema leta 1099, v katerem ni bilo 
pobito le vso muslimansko prebivalstvo tega 
mesta, ampak tudi židovsko. Nobena vera v 
osnovi nima slabega namena. Slabi so le lju
dje, ki pod krinko vere izkoriščajo množi
ce za svoje podle namene. Ali z besedami 
ustanovitelja sodobne turške države Musta- 
fa Kemala Ataturka: »Samo šibak vladar se 
skriva za vero.«

Radovan Pulko, profesor 
zgodovine in geografije
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Manj bojeviti sultan Bajazit II.
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Vzgoja in izobraževanje

MEDGENERACIJSKO SODELOVANJE ŽE TUDI V VRTCU
Ko je uvajalni mesec za nami in se med sabo 
nekoliko bolje spoznamo, se nadaljuje z delom 
v projektih. Prvi projekt, ki smo ga uspešno iz
peljali, je bil teden otroka. Aktivnosti za otroke 
so raznovrstne in prilagojene starosti otrok. 
Tradicionalno imamo v tem tednu srečanje s 
starši ob pečenju kostanjev in jesenskem kro
su, katerega se udeležijo tudi starši. Povabimo 
tudi otroke, ki ne obiskujejo vrtca. Ker se vse 
odvija v oktobru, ki je mesec požarne varnosti, 
so nas obiskali tudi gasilci in izvedli smo evaku
acijo, in to prvič v novem vrtcu. Poveljnik g. Jože 
Kancler je vsem vzgojiteljicam povedal, zakaj se 
bo izpeljala evakuacija in kako naj bi potekala. 
Ob alarmu so vzgojiteljice po najkrajši poti sku
paj z otroki zapustile vrtec in zbrali smo se na 
igrišču, kjer smo počakali gasilce. Ti so ob pri
hodu najprej pregledali vse prostore, da ne bi 
kdo ostal kje skrit, nato so prešteli vse otroke 
in vzgojiteljice. Povedali so nam, da smo »eva
kuacijo« uspešno opravili, pohvalili so otroke 
in vzgojiteljice za uspešno opravljeno nalogo in 
nam podarili digitalni fotoaparat. Gasilci so nam 
po končani evakuaciji razkazali svoja vozila in 
opremo. Pokazali so otrokom, kako se gasi, in še 
poskusili so lahko gasiti.Vozili so se z gasilskim 
avtom s prižganimi lučmi in sireno, kar je bilo 
posebno doživetje.

Jesen je bila lepa in primerna za opazovanja 
narave. Otroci so hodili na sprehode s svojimi 
vzgojiteljicami, kjer so opazovali spremembe v 
naravi, nabirali različne plodove in sadeže, iz ka
terih so potem oblikovali različne izdelke ter jih 
nato razstavili, da so jih videli starši.

V Kidričevem imamo nov dom upokojencev, v 
katerem je veliko babic in dedkov. Z upravnico 
doma sva se dogovorili za sodelovanje, kjer bi 
babice in dedki otrokom pripovedovali pravljice 
in bi se skupaj igrali igre, ki so se jih nekoč igra
li. Druženja potekajo enkrat na teden, in to ob 
sredah.Vsako sredo gre druga skupina. Dedki in 
babice jim pripovedujejo pravljice in zgodbice, 
ki jih otroci z zanimanjem poslušajo. Skupaj iz
delujejo različne igrače in se igrajo igre, kot so 
se jih igrali dedki in babice, ko so bili majhni. 
Otroci uživajo, postavljajo jim nešteto vprašanj.
V zahvalo jim povedo kakšno deklamacijo, zapo
jejo pesmico in zaplešejo. Druženja predšolskih 
otrok z babicami in dedki so nekaj posebnega, 
otrokom je zelo všeč in komaj čakajo, da pridejo 
na vrsto. Drug drugemu dajejo, kar jih bogati. S 
to obliko medgeneracijskega sodelovanja bomo 
nadaljevali, saj so ob njem zadovoljni tako malčki 
kot dedki in babice.

Ravnateljica Nežika Šešo

Tako so otroci s svojimi vzgojiteljicami počakali na igrišču gasilce.

Foto: Arhiv Vrtca Kidričevo

PRVI ŠOLSKI DAN ZA PRVOŠOLČKE IN 
SPREJEM V ŠOLSKO SKUPNOST
Prag Osnovne šole Cirkovce je prvega 
septembra prestopilo sedemnajst pr
vošolčkov. Sprejeli smo jih s predstavo 
»Nekoč je bila ...«, ki so jo odigrali uči
telji in učiteljice OŠ Breg. Ob njej smo 
se prisrčno nasmejali. Nato smo razi
skali vse kotičke nove učilnice, narisali 
vsak svojo risbo in se igrali.

Že tri mesece radi pridemo v šolo. 
Upoštevamo pravila šolskega reda, se 
učimo, igramo, pogovarjamo, sodelu

jemo v aktivnostih šole. V četrtek, 24. 
septembra, pa smo postali člani šolske 
skupnosti. Učenci višjih razredov so 
nas presenetili z zabavnim programom. 
V kvizu, ki je bil sestavljen iz vprašanj o 
pravilih hišnega reda šole, smo prema
gali učence višjih razredov in si s tem 
pridobili članstvo v šolski skupnosti. 
Prejeli smo diplome in kužke iz balonov 
ter se posladkali s slastnim pecivom.

Suzana Menoni - Planinšek

Foto:Arhiv OŠ Cirkovce
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Vzgoja in izobraževanje

TEHNIŠKI DAN
V petek, 13. II. 2009, smo imeli tehniški dan. Odšli smo k Dolenčevim v 
Cirkovce, kjer smo si ogledali, kako izdelujejo čevlje.
Razdelili smo se v dve skupini in Anina mamica nam je povedala vse o pro
izvodnji čevljev JADO. Tam smo videli različne modele čevljev: pohodne, 
delavske, takšne, ki ne premočijo, in gasilske.Videli smo tudi veliko strojev 
za rezanje in lepljenje čevljev. Nekateri med njimi so zelo vroči, saj se je 
na enem izmed njih naša sošolka tudi opekla. Imajo zaposlene ljudi, ki tam 
delajo.
Na koncu so nas pogostili in vsakemu podarili nahrbtnik.

Lucija Reranič, 
3. razred 

OS Cirkovce

DOBRI MLINAR IN STARKA
Moja pravljica

Nekoč sta za sedmimi gorami živela stara ženica in mli
nar. Bila sta zelo revna, zato sta za preživljanje prodajala 
moko iz mlina.Vsak dan sta prodala sedem vreč moke. 
Nekoč je k mlinarju prišel stari bradati mož in prosil 
za sedem vreč moke. Podarila sta mu moko. Mož jima 
je zato dal volkodlaka, ki lahko prežene zmaja. Drugo 
jutro je prišel drugi starec, ki je prav tako prosil za se
dem vreč moke.Tudi drugemu možaku sta dobri mlinar 
in ženica dala moko, od starca pa sta zato dobila osla, 
ki bruha zlato.
Nekega dne pa se je v vasi pojavil zmaj. Uničil je že vsa 
polja in vaščani so postali revni in brez hrane. Zmaj 
je prišel tudi do mlinarjeve hiše.Tedaj je mlinar spustil 
volkodlaka, ki je pregnal zmaja. Zenica je pripeljala osla, 
ki je začel bruhati zlato.Vaščani so obogateli.
Tako sta mlinar in njegova žena rešila celo vas. Za sed
mimi gorami živita še danes. In še vedno imata osla. 
Zato za uho pocukajte vsakega osla, ki ga srečate. Mor
da je to prav ta, ki bruha zlato.

Jaša Lozinšek, 4. a 
OŠ Cirkovce

OD ZRNA DO PLATNA
Učenci četrtega in petega razreda OS Cirkovce smo imeli tehni
ški dan na Sestržah. Obiskali smo gospo Jerico Krošel. Pokazala 
nam je, kako so nekoč izdelovali platno.
Platno so pridobivali na poseben način. Laneno seme so posejali 
zgodaj spomladi oziroma stoti dan po novem letu. Poleti so lan 
populili in ga štirinajst dni pustili sušiti na sveže pokošeni travi. Ko 
se je lan posušil, so odstranili zrnje. Nato so lanena stebla strli na 
trlici, da so odstranili neuporabne snovi. Nato so lan počesali na 
grebešah, da so dobili mehka lanena vlakna. Lan so stresali in ga 
zavijali na palico.Tako so dobili kodelo, ki so jo obesili na kolovrat. 
Gospa nam je pokazala, kako je poganjala kolovrat, da je nastala 
preja. Nit so zbili in oprali v bukovem pepelu, nato so naredili 
klopke, ki so jih navijali na oreh. Niti so napeljali na statve, kjer so 
tkali platno.
Gospa nam je povedala, da lahko izdelava platna traja več kot eno 
leto.

Aljaž Vavken, 4. razred OS Cirkovce

Foto: Stanka Ivančič 
Na obisku v Sestržah

PO HALOŠKI PLANINSKI POTI
Po haloški planinski poti smo se v nedeljo, 4. oktobra, odpravili 
s Planinskim društvom občine Kidričevo. Zjutraj smo se zbrali v 
Lovrencu pred gasilskim domom ob 8. uri, odpeljali smo se proti 
gradu Bori.
Na gradu Bori se je naša pot pričela. Od tod nas je pot vodila ob 
robu gozda, nadaljevala se je čez travnike do hiše pod hribom. Za 
hišo smo stopili v gozd in se povzpeli do cerkve svete Ane. Malo 
smo se spočili in pogledali okolico. Nato smo nadaljevali pot po 
grebenu, med gozdom in vinogradi, vse do Hrastovca in naprej 
do Švabovega.Tukaj smo se malo spočili in okrepčali, da smo lah
ko nadaljevali s potjo. Pot nas je nato vodila ob gorici navzdol v 
dolino, od tam pa smo se povzpeli na Gorenjski vrh proti cerkvi 
svetega Janeza. Nadaljevali smo skozi vas Brezovec po asfaltu in 
naprej, da smo prišli do gozda. Po krajši poti čez gozd smo že 
zagledali Cirkulane, tam se je naša pot končala.
Po skoraj petih urah hoje smo si za konec priredili še kostanjev 
piknik.

Žan Škerget

Foto: Arhiv OŠ Boris Kidrič Kidričevo
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Društva

Tretji v Podravski regiji
Gasilci PGD Apače smo v letu 2009, dokaj 
mirnem, kar se tiče požarov in intervencij, 
imeli zelo delovno leto.
Od velike noči pa vse do meseca oktobra 
smo skrbeli za cesto v Apačah in Lovrencu.
Polivali smo cestišče oziroma del cestišča, 
na katerem so se izvajala gradbena dela 
(kanalizacijsko omrežje in menjava vodo
vodnih cevi).
V mesecu juliju smo se lotili tudi obnove 
gasilskega doma. Prepotrebnih obnovi
tvenih del smo se lotili sami in z lastnimi 
sredstvi. Obnovili smo električne inšta
lacije, opravili nekaj zidarskega dela, dom 
smo prepleskali in na novo napeljali cen
tralno kurjavo. Poleg tega smo organizirali 
občinsko gasilsko tekmovanje, na katerem 
smo tekmovali z dvema desetinama: z eno 
žensko desetino, članicami »A«, in eno mo
ško desetino, člani »A«. Člani »A« smo na 
občinskem tekmovanju zasedli 2. mesto in 
se tako uvrstili na regijsko tekmovanje, ki 
je potekalo v Moškanjcih II. 10. 2009. Na 
regijskem tekmovanju smo med člani »A« 
zasedli 3. mesto v regiji in se tako uvrstili 
na državno tekmovanje, ki bo meseca maja 
prihodnje leto.To je najboljši rezultat gasil
cev PGD Apače do sedaj. Za dosego tega 
rezultata smo se morali vsi člani desetine 
pošteno potruditi, saj smo za vaje porabili

Umrla je najstarejša občanka Občine Kidričevo Marija Panikvar (1907-2009)

Ob vsakem slovesu, ko se za vselej od nekoga poslavljamo, se čuti nekakšna spoštljiva tihota do umrlega. 
30. oktobra letos je bilo na hajdinskem pokopališču to spoštljivost zaznati v tisti največji meri. Poslavljali 
smo se od najstarejše vaščanke-krajanke iz Kungote pri Ptuju, najstarejše občanke Občine Kidričevo in 
najstarejše članice DU Kidričevo. V stotretjem letu je ob hčerki Mariji, pri njej doma, za vedno zaspala 
mama Marija Panikvar. Da je bila priljubljena in cenjena, so ji s svojo številno prisotnostjo iskreno doka
zali njeni sovaščani.V poslovilnem nagovoru je Ivan Serdinšek orisal njeno dolgo življenjsko pot, v imenu 
sovaščanov izrazil čustva zahvale za vse njeno storjeno dobro, za njih in njim.V imenu Občine Kidričevo 
jo je na zadnji poti pospremil podžupan Jožef Medved.V društvu upokojencev Kidričevo smo bili ponosni 
na svojo članico v častitljivih letih, pri nenavadno izjemnem spominu in bistrem duhu. Načrtovali smo 
srečanje z njo ob zaključku leta, a se ji je pred tem v slovo poklonil njen in naš prapor.
Vsi, ki smo bili z njo v kakršnikoli povezavi, smo si jo po svoje prisvajali.A tako kot je to zadnja leta znala, 
zmogla in ji mogla biti v pomoč, nego in oporo hčerka Marija z možem, to so vedeli, predvsem pa doživeli 

le mamika.Tako so jo namreč spoštljivo in ljubkovalno klicali.Tako jih je vzgojila.
Gospa Marija »uradno« ni bila zaposlena, po in ob svoji mami se je navzela veščin kuharice, s kulinaričnimi dobrotami je navduševala 
in zadovoljevala svate in druge na vasi, ki so zaupali v njene sposobnosti v pripravljanju hrane ob raznih domačih slavjih in sveča
nostih. Rada je kmetovala, gospodinjstvo in dela v njem ji niso bila v obremenitev, še v pozni starosti je skrbela zase, tudi to in ono 
postorila
Takšna, notranje bogata, preprosta, a izvirna, bo ostala v spominu tistih, ki so z njo sobivali, jo imeli radi, jo spoštovali. Mi pa, ki se je 
bomo spominjali kot najstarejše občanke, vemo, da je v ta njena spoštljiva leta bila vtkana tudi ljubezen, hvaležnost in spoštovanje 
njenih najbližjih. Le ponosni so lahko na svoje ravnanje. Kdo ve, je take spoštljivosti v današnjem času lahko še kje občutiti, je je 
deležen še kdo?

Edvin Aubelj

Foto:Arhiv PCD APAČE

mnogo svojega prostega časa. Potrebna so 
bila tudi odrekanja, prerekanja in usklajeva
nja, a se je na koncu izplačalo.
V naše vrste z novim letom vabimo nove 
člane, ki si želijo novih izzivov in radi po
magajo.
Za konec pa bi se radi zahvalili vsem čla
nom PGD Apače in vsem krajanom, ki nas 
podpirajo in nam pomagajo, saj v današnjem

času ni lahko biti gasilec.
Vsem članom, krajanom in tudi občanom 
Občine Kidričevo želimo vesele božične 
praznike ter srečno v letu 2010.

V službi ljudstva 
NA POMOČ!

Danijel Zajc, 
predsednik PGD APAČE
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Društva

RAZMIŠLJANJA IN RAVNANJE V DU KIDRIČEVO
Smo skoraj na pragu novega leta, obdobja, 
ko nekateri delajo »obračun« svojega opra
vljenega dela, drugi načrtujejo boljše v priha
jajočem letu in mi v našem društvu si želimo, 
da bi bilo vsaj za kanček bolje, kot je bilo. Pa 
ne samo zaradi novih družbenih razmer, ki 
jih občutijo vse generacije, ne samo naša in 
še starejše. Kdo si ne želi po zaključenem 
dolgoletnem aktivnem delu, po upokojitvi, 
živeti dostojno v socialnih in duhovnih vi
dikih za doseganje čim bolj kakovostnega 
življenja vse do svojega konca, še posebej če 
si je to zagotovil z marljivim, trdim in pošte
nim delom v mlajših in srednjih letih.
Precej samozavestna je trditev — nič o nas 
brez nas. Kar všečno je bilo ravnanje vod
stva ZDUS-a okrog VZAJEMNE, vendar se 
na koncu izkaže »velika skrb agencije«, da 
prevzame začasno vodenje zavarovalnice, pa 
ne da jo »obvaruje«, temveč - se ne morem 
znebiti občutka - da se ne bi obelodanila še 
kakšna nemarnost, saj je ZDUS pokazal ve
liko mero vztrajnosti, da pride stvari do dna. 
No, pa smo jo spet pometli ... (!)
Ostanimo pri društvu upokojencev. To naj 
bi se čim bolj približalo posameznikom, pa 
ne samo članom, tudi drugim poskušajmo 
dokazati, da smo prisotni in vredni zaupanja 
na večjih področjih, denimo zdravstveno- 
socialnem, ko se starejšim in bolnim svetuje 
in pomaga pri njihovih tegobah. Organizira
jo se predavanja, na katerih spoznajo, kako 
se le-teh obvarovati oz. jih omiliti. Takšno 
predavanje je pri nas potekalo v septembru. 
Ne moremo se ravno pohvaliti z velikim 
odzivom, čeprav je predavateljica ga. Jožica 
Mrzlekarjeva, dr. med., zatrjevala, da smo z 
nekaj čez deset slušatelji lahko zadovolj
ni. Pa se spet pokaže, kako pomembno je 
obojestransko zaupanje; če ga ni, pa čeprav 
samo enostransko, je vse drugo slabo, tudi 
neuspešno, pa ne samo na socialnem podro
čju. Je že tako, da se v tretjem življenjskem 
obdobju ne zastavlja velikih in zahtevnih 
ciljev, pa tudi brez njih, tistih skromnih, ne 
bodimo.
Kaj pa šport in rekreacija? To področje je 
menda najbolj dejavno v našem društvu, pa 
tudi v sosednji in širši okolici.Tekmovanja v 
kegljanju, streljanju, v kartanju in šahiranju je 
prešlo že kar v turnirje. Kolesarjenje nekako 
ne ali pa še ni zaživelo, razumljivo, da mora
jo tudi pri tej vrsti druženja udeleženci biti 
ozaveščeni za odgovornost zase in za skupi
no. Zopet smo tam, da je treba le začeti!
O področju kulture, ustvarjalne dejavnosti 
in ohranjanju kulturne dediščine bi se lahko 
razgovorili in razpisali na dolgo in široko, pa 
vemo, da je razmišljanje v tej smeri nadvse

revno in neplodno. In ravno temu podro
čju se na lokalnem občinskem vodstvu daje 
veliko podpore in vzpodbude. Mi pa lahko 
tukaj izpostavimo le peščico ženic, ki kljub 
letom zaradi predanosti petju še vztrajajo, 
pripravljene so pred storjenimi nemarnost
mi v svojo škodo zamižati na eno oko, včasih 
celo na obe, samo da ne bi ostale še brez 
tega druženja.Vendar takšno razmišljanje in 
ravnanje ni pravo, predvsem ni dobro, kaj 
šele pošteno do njih samih; ko zataji pošte
nje, zamre tudi pesem ...
Spregledano ali nepomembno se zdi, zago
tovo pa se tako kaže, področje izobraževa
nja in informiranja. Društvo upokojencev naj 
bi skrbelo za izobraževanje svojih članov, jim 
po svojih zmožnostih nudilo še potrebno in 
uporabno znanje, seveda pa tudi oni morajo 
pokazati željo in potrebo po njem.Vemo, da 
naša generacija po naši deželi ima možnosti 
in se jih tudi preko 10.000 izobražuje, da ne 
bi zakrneli; nekateri pa zadostijo le fiziolo
škim potrebam v pretirani hrani in pijači, še 
najbolj slednji!
Področja izletništva, družabnih srečanj in 
letovanj ne zaobidimo. Zadnji čas vprašlji
va in občutljiva tema, saj je vprašanje, kdo 
si kaj podobnega lahko še sploh privošči, da 
bi se »izšlo«. No, ne smemo pa zamolčati, 
da družabna srečanja v občinskih in regijskih 
merilih so obiskana, pa tudi zanimiva, saj so 
popestrena in obogatena s kulturnimi pro
grami.
Menda ni neznano, da upokojenci lahko le
tujemo v hotelu ZDUS Delfin v Izoli in Po
čitniškem domu v Rogaški Slatini, ki je prav 
tako v lasti ZDUS, pa tudi cene so še kar 
sprejemljive.
In ko pride slovo? Smo tista populacija, ki se 
naravno in pričakovano pogosteje spogledu
je s smrtjo. Težko in neradi razmišljamo o 
tem, da je rojstvo in smrt del našega vsak
dana. Neštetokrat sem prebral razmišljanja 
raznih mislecev, da je rojstvo začetek smr
ti. Verjeti je nemškemu pregovoru, ki pravi: 
»Človek se je veliko naučil, če 
se je naučil spokojno umreti.«
Ali drugače: »Svojega posle
dnjega dne se niti ne boj, niti 
si ga ne želi.« V dolgoletnem 
stažu pevca sem se ob po
slušanju »uradnih govorcev« 
namesto njih sramoval, kako 
si v svoji preproščini jemljejo 
»pomembnost svojega po
slanstva«, pa ne gre obsojati 
njih, temveč tiste, ki so njiho
vo početje skupaj z njimi vzeli 
lahkotno, morda celo

nepomembno. Popolnoma zgrešeno! Vsak 
človek je individuum, je osebek izvirnosti, 
ki v resnici nima dvojnika, zato ga moramo 
tudi tako jemati, tudi ob poslednjem slovesu. 
Niti ne samo zaradi pokojnega samega, bolj 
zaradi svojcev, najbližjih, ki si v takih trenut
kih želijo iskrenih misli o življenju, bolečini in 
žalosti. Takrat jim povemo nekaj iskrenega, 
nekaj takega, kar poboža razbolelo dušo. In 
to se ne izkaže v zdrdranem ali monotonem 
ali stereotipnem nagovoru! Prav tu se vidi, 
kaj jim je pokojni občan kot del njih pomenil. 
Bore malo ali ... nič!
DU Kidričevo se je daleč nazaj v preteklo
sti pa vse do danes od svojih umrlih članov 
na pogrebih poslavljalo s svojim praporom 
in nagovorom(!) vprašljivega pomena. Pisno 
sem pristojnim na Občini izpostavil, kako 
ravnati, če je zadoščeno le z našim nagovo
rom, ker smo svojcem povedali, da se ne že
limo »ponavljati z uradnim nagovorom (go
vornikom), jih moriti ob že tako turobnem 
dogodku«. Ostalo je pri uradnem stališču 
(vzemi ali pusti), da so zavezani le pogodbe
nim govorcem, če pa od svojcev niso bili po
klicani, da opravijo svoje uradno poslanstvo, 
pa se »oblast ne čuti dolžnika do edinega, 
vendar neuradnega govorca«.
Ne gre za prerivanje v ospredje, ker vem, da 
vsak ne more obvladati govorjene besede, 
če sploh ve, kaj je pomembno pri žalnem 
govoru. Zagotovo pa ti nagovori niso ne 
čudoviti ne izjemni, ne pojmujmo jih v pre
sežnikih; velja pa zagotovo resnicoljubnost 
do samega sebe (govornika), spoštovanje do 
pokojnega, sočutje do svojcev in žalujočih. 
Tega in še tistih petih šestih ogradnih načel 
sem se pri svojih nagovorih vedno držal, ki 
jih v večini pri drugih nisem zaznal, pa jih bi 
rad. Ali drugače - nismo le številke!

Edvin Aubelj

Ravno polje - december 2009



Društva

ČLANI DU LOVRENC TUDI KOLESARIMO

Foto: Josip

Kolesarjenje je ena najcenejših športnih ak
tivnosti na svežem zraku, s katero skrbimo 
za ohranjanje svojih telesnih sposobnosti, 
je pa tudi zelo enostaven in ekološki način 
prevoza, s katerim hkrati prispevamo tudi k 
čistemu okolju.
V mesecih, ki so primerni za kolesarjenje, to 
je od aprila do novembra, se vsako sredo 
zberemo kolesarji DU Lovrenc v prostorih 
društva. Naša Angelca nas postreže z za ko
lesarje znanim »firšpanom«, nato se odpra
vimo na nekaj desetkilometrsko pot, ki jo že 
prej skrbno proučita Srečko in Karel. Srečko 
se je v letošnjem letu umaknil s čela kolone 
in jo prepustil neustavljivemu Karlu. Sreč
ko vozi takoj za njim in ga od časa do časa 
usmerja, saj bi Karel s svojo zagnanostjo lah
ko skrenil z načrtovane poti. Kljub budnemu 
Srečkovemu očesu pa Karel včasih le zavije 
na stransko makadamsko ali gozdno pot in 
po kakšnem kilometru ali dveh nenačrtova
ne vožnje smo spet na pravi poti.Veselimo 
se z njim, da smo uspeli premagati napor 
in da so zračnice še vedno polne. Zadnji v 
koloni je vedno 70-letni Albin, ki skrbi, da 
kateri od udeležencev ne skrene izven kolo
ne. Se posebno je pozoren, ko nas vodi pot 
mimo gostiln in bifejev. Je pa Albin pravi re
korder med nami.V letošnjem letu si je zadal 
plan, da bo prevozil sedem tisoč kilometrov. 
Pravi, da po vsakem prevoženem kilometru 
čuti, da je njegovo srce močnejše.V sredini 
kolone se vozimo ostali kolesarji, ki tudi že 
gremo proti sedemdesetim ali malo čez.
V letošnjem letu se nam je pridružil Janez, 
član sosednjega društva upokojencev. Sprva 
smo ga opazovali in skrbno spremljali njego
ve pogovore, misleč, da je poslan kot kakšen 
vohun. Namreč med društvi upokojencev 
veljajo tudi majhne skrivnosti, ki jih vsako 
društvo skrbno varuje. Sčasoma smo spo
znali, da je Janez vreden našega zaupanja, da 
je strasten kolesar - saj ima kar tri kolesa za 
različne namene. Na enega si je vgradil celo

košarico. Pravi, da s tem kolesari po poljskih 
poteh. Z nami kolesari, ker ga kolesarjenje 
res veseli, v njegovem društvu pa ne kole
sarijo.
V mesecu avgustu smo se udeležili druženja 
kolesarjev Spodnjega Podravja na letališču 
Moškanjci. Krenili smo izpred doma DU 
Lovrenc in izbrali manj prometne poti. Pri 
DU Markovci smo se združili v večjo skupi
no, ki je štela okrog 140 kolesarjev. Skupno 
smo nadaljevali pot do letališča.Tam so sle
dile družabne igre, primerne za naša leta. Pri 
obročkanju smo osvojili kar tri prva mesta.
V hitri hoji je naša kolesarka prišla prva na 
cilj. Rezultat je bil razveljavljen. Kako bi pa to 
izpadlo, da bi večino medalj osvojili kolesarji 
iz DU Lovrenc.
Tudi na rojstne dneve kolesarji ne pozabimo, 
predvsem okrogle 70- in 80-letnice dobro 
potrdimo.Vinko je za dopolnjenih 70 let pri
pravil pogostitev daleč od doma. Pot smo

seveda premagali s kolesi, po krepkem na
rezku pa smo močno žejo ob vrnitvi proti 
domu lajšali v bifejih in gostilnah.
Tudi naš 80-letni Janez se ne da. Razkošno 
nas je pogostil ob okrogli obletnici. Po ope
raciji kolka in okrevanju preko zime je za
čel spomladi spet redno kolesariti in držati 
tempo v sredini kolone. Janez je dokaz, kaj 
vse človek zmore s kančkom dobre volje in 
z vztrajnostjo.
Ob zaključku kolesarske sezone, ki smo si jo 
priredili v prostorih DU, nam je 80-letni Ja
nez svetoval, da če bo kateri prisiljen preko 
zime menjati naravnega z umetnim, tako kot 
je to doletelo njega, se ni treba nič bati. Pravi, 
da ga je on v letošnjem letu dobro preizku
sil in prišel do spoznanja, da je umeten zelo 
trpežen. Upam, da je imel v mislih zamenjani 
kolk in ne kaj drugega.

Anton Planinšek

SREČANJE STAREJŠIH IN INVALIDOV
Srečanje starejših in invalidov v soboto, 10. 
oktobra 2009, ki smo ga pripravili člani žu
pnijske Karitas, je letos potekalo malo dru
gače, bolj slovesno, saj smo ga priredili v 
Domu upokojencev Ptuj, enota Kidričevo. 
Vodila nas je želja, da zbližamo stanovalce 
Doma s starejšimi naše župnije. Srečanju 
sta se pridružila tudi župan Občine Kidri
čevo g. Jože Murko in direktorica Doma

upokojencev Ptuj, enota Kidričevo, gospa 
Kristina Dokl.
V prostoru, ki je namenjen druženju dom
skih stanovalcev, molitvi in evharistiji, smo 
se skupaj z oskrbovanci in številnimi doma
čini najprej zbrali pri maši, ki jo je daroval 
g. nadškof metropolit dr. Franc Kramberger 
v sodelovanju z domačim župnikom msgr. 
mag. Antonom Pačnikom, g. Karlom Pavli

čem,župnikom župnije Lovrenc na Dr. polju, 
ter desetimi ministranti naše župnije. Petje 
oskrbovancev je ob glasbeni spremljavi pa
tra g. Klemenčiča mašo še obogatilo. Sledil 
je tudi obred maziljenja. Po končani maši je 
g. nadškof blagoslovil križ v parku Doma, ki 
so ga s svežim cvetjem lepo okrasile skrb
ne roke oskrbovank.
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V toplem sončnem popoldnevu se je to 
prijetno druženje nadaljevalo zunaj. Prije
tnemu kramljanju se je pridružila harmoni
ka in zazvenela je pesem, kateri je pritegnil 
tudi g. metropolit. Za trenutek je bilo poza
bljeno trpljenje, bolečina dolge prehojene 
poti. Zguban obraz je zažarel, otožne oči 
so se zaiskrile v nasmehu, ki jim je igral na 
obrazu. Bremena let so bila neopazna, sicer 
pa sta to že dokazala oba živahna in vedno 
nasmejana tako gospa Pesek, ki je na začet
ku v imenu stanovalcev Doma prav prisrč
no pozdravila g. nadškofa, kot g. Bohinc z 
razločnim in občutenim branjem I. berila. 
Na vse težave, ki so jih prinesla leta, sta 
pozabili tudi naša g. Julka in g. Antonija, ki

Društva

sta letos dopolnili devet
deset let, ter se poveselili 
in zapeli z nami, pa še ka
kšno modro rekli. 
Zahvalila bi se v imenu 
ŽK g. direktorici in vsem 
delavcem Doma upo
kojencev Kidričevo za 
pomoč pri pripravi tega 
srečanja, z željo, da se na
slednje leto srečamo vsi 
skupaj v župnišču cerkve 
Sv. Družine.

Vida

DELAVNICE USTVARJALNOSTI
Delavnice ustvarjalnosti so eden izmed 
posebnih socialnih programov, ki ga izvaja
mo v društvu “INVALID’’, in so namenjene 
temu, da invalidi in bolniki kljub zdravstve
nim težavam ostanejo delovno in ustvarjal
no aktivni, da se naučijo novih spretnosti in 
s tem zapolnijo svoj prosti čas. Delavnice 
ustvarjalnosti izvajamo skozi vse leto, teme 
pa so izbrane predvsem na čas izvajanja 
in prilagojene zmožnostim naših članov. 
Naša zadnja delavnica, ki smo jo izvedli v 
mesecu novembru, je potekala na temo iz
delave adventnih venčkov. Zainteresiranost 
za sodelovanje je bila zelo velika.Vsak so
delujoči si je izdelal adventni venček, ki bo 
krasil njegov dom vse tja do konca leta oz.

do božiča, ko se zaključuje čas adventa.V 
zimskih mesecih bomo organizirali še več 
delavnic ustvarjalnosti, ki se bodo nanašale 
na izdelavo božičnih in novoletnih čestitk, 
izdelavo makramejev, gobelinov, kvačkanje 
in pletenje z volno in drugo.
Vabimo vse naše članice in člane, da se čim 
bolj aktivno vključijo. Delavnice ustvarjal
nosti potekajo vsako prvo in tretjo sredo v 
mesecu med 17. in 19. uro v prostorih dru
štva v Kajuhovi ulici 4, odgovorna nosilka 
programa pa je ga. Rozika LENART.

SREČANJE TEŽKIH 
INVALIDOV

Društvo “INVALID’’ Kidričevo je 22. 
I 1. 2009 v dvorani restavracije RAN v 
Kidričevem izvedlo srečanje težkih in
validov, ki se ga je udeležilo 70 članov 
društva. Srečanje je namenjeno najtež
jim invalidom društva in pomeni nekak 
zaključek aktivnosti društva v tekočem 
letu, pregled aktivnosti in tudi uspešnosti 
izvajanja posebnih socialnih programov. 
Ocenjujem, da nam je zadane naloge iz 
posameznih programov uspelo v veliki 
meri realizirati, žal pa še vedno nekatere 
člane težko pripravimo k aktivnemu so
delovanju.
Udeležence srečanja je nagovoril tudi 
župan občine Kidričevo g. Jože MUR
KO, Pevke druge pomladi DU Kidričevo, 
Ljudske pevke PD Stane Petrovič iz Haj
dine in Ljudski godci iz Velike Nedelje pa 
so poskrbeli za izvedbo krajšega kultur
nega programa.
Namen in cilj srečanja je bil dosežen, saj 
so naši najtežji invalidi ob prepevanju in 
igranju nastopajočih za trenutek pozabili 
na svoje zdravstvene težave in ob zvokih 
ljudskih godcev tudi zaplesali.

Silvester SKOK, 
predsednik društva

Upravni odbor društva “INVALID" Ki
dričevo želi svojim članom in občanom 
Občine Kidričevo veliko zdravja, sreče, 
veselja in osebnega zadovoljstva ob pra
znovanju božiča in vstopu v novo leto 
2010!

Silvester SKOK, 
predsednik upravnega odbora

Silvester SKOK, 
predsednik društva

Foto:Arhiv društva Invalid
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PREPEVANJE ZBORA TALUM KIDRIČEVO
Toplo poletje je za nami, minili so brezskrbni 
dnevi počitnic in življenje se je vrnilo na usta
ljene tirnice.Tako se je začel tudi za naš zbor 
jesenski del pevske sezone. Poletno mrtvilo 
je za nami in čas je, da se lotimo dela po na
šem letnem načrtu.
To jesen smo pričeli zelo aktivno, saj nas je 
že v septembru čakala tradicionalna revija 
»Od Drave do Save«. Revija, ki je zamišljena 
kot srečanje pevskih skupin in zborov mladih 
zborovodij, ki so se na skupnem izobraže
vanju odločili, da bodo vsako leto pripravili 
srečanje v drugem koncu naše prelepe do
movine med dvema rekama Savo in Dravo. 
Prireditev ni tekmovalnega značaja, za udele
žence pa zraven prijetnega druženja pomeni 
sklepanje novih prijateljstev in nabiranje no
vih pevskih izkušenj ter spoznanj.
Prireditelj letošnjega srečanja pevskih sku

pin in zborov je bil Moški pevski zbor Radlje 
ob Dravi. Sobotnega popoldneva, 19.9.2009, 
smo se zbrali v prostorih Osnovne šole Ra
dlje ob Dravi. Uspešno »ogrevanje« je z nami 
opravila zborovodkinja Olga Kuzmich, saj 
smo zaradi neodložljivih obveznosti v tujini 
žal bili brez našega zborovodje prof. Oliverja 
Bučka. Seveda nas je izkušena zborovodkinja 
uspešno pripeljala skozi vajo in nastop, s ka
terim smo pričeli prireditev.Vsem prisotnim 
v enkratno akustični avli Osnovne šole Ra
dlje ob Dravi smo vsi nastopajoči pripravili 
enkraten pevski večer, za kar smo bili nagra
jeni z močnim aplavzom. Po končanem pev-

Nastop v Pesnici.

skem delu je sledilo »žrebanje« organizator
ja naslednje pevske revije.Ta čast in dolžnost 
je za leto 2010 pripadla Moškemu pevskemu 
zboru TALUM iz Kidričevega 
Že v času priprav na revijo Od Drave do 
Save je na naš naslov prispelo vabilo k so
delovanju na reviji moških pevskih skupin 
in zborov iz Pesnice pri Mariboru. Seveda 
smo se na vabilo z veseljem odzvali, saj je 
že tematski naslov revije napovedal zanimivo 
srečanje. Regijsko srečanje moških pevskih 
skupin na temo SLOVENSKE NAPITNICE 
IN PODOKNICE je 3. 10. 2009 v okviru 
Praznika sadja, vina in cvetja občine Pesnica 
organiziral JSKD, izpostava Pesnica, in Zveza 
kulturnih društev Kungota, Pesnica in Šentilj. 
Tako je bila športna dvorana Osnovne šole 
Pesnica kraj srečanja in prepevanja pevskih 
zborov in malih pevskih skupin od Koroške 
do Prekmurja. Nastopajoči smo poskrbeli s 
svojimi izvirnimi interpretacijami že znanih

skladb iz bogate slovenske kulturne dedišči
ne za nepozaben kulturni dogodek, za kar 
nas je številna publika v dvorani nagradila z 
bučnimi aplavzi. Prijetno druženje in povabilo 
na srečanje v naslednjem letu nam je dalo 
novega zagona in razmislek na pripravo za 
naslednji nastop.
To so utrinki iz našega dosedanjega dela, na
daljevali pa bomo po našem programu dela. 
Vseh teh trenutkov bi ne bilo brez vseh nas, 
zborovodja in pevcev, in seveda naših do
natorjev, katerim smo iz srca hvaležni. Kot 
vidimo, so naše vrste zapolnjene z izkuše
nimi pevci, manjkajo nam pa mladi, kateri bi 
nadaljevali tradicijo tega zbora. Zato ob tej 
priložnosti vabim fante in može z voljo in 
posluhom nadaljevati naše delo, da se nam 
pridružijo. Kontakt na mob. tel. 051 609 819. 
Vabljeni!

Utrinek z nastopa v Radljah ob Dravi.

Edvard Hojski, 
predsednik MoPZ TALUM Kidričevo

Cirkovški tamburaši pripravljajo novo zgoščenko
Tamburaški orkester Cirkovce je leto 2009 
začel z udeležbo na republiški reviji v Črno
mlju. Osvojili smo srebrno republiško pla
keto in za tri točke zgrešili zlato. Do poletja 
smo imeli nekaj nastopov na raznih prire
ditvah. Čez poletje smo si privoščili dvo
mesečne počitnice, v mesecu septembru 
pa je orkester začel z intenzivnimi vajami

in pripravami na snemanje nove zgoščenke. 
Novo šolsko leto je tudi nam prineslo teža
ve, saj nekaj članov zaradi obveznosti v šoli 
ne more obiskati več vaj, tako da smo bili 
primorani opraviti nekaj zamenjav na instru
mentih.
Potrebno je omeniti še naš tamburaški 
podmladek, ki že pridno vadi za čimprejšnji 

vstop v orkester. Čeprav jih je na 
sliki le 5 (slikano je v času, ko gripa 
marsikoga ne spusti od doma), naš 
dirigent uvaja 8 mladih junakov. 
To so: Eva Frangež, Tina Frangež, 
Karin Kurež, julija Kancler, Simon 
Kancler, Žiga Ciglarič, Aljaž Dob
nik in Martin Frangež. A trenuten 
primanjkljaj članov tamburaškega 
orkestra nas ni ustavil na poti k 
ustvarjanju.Trenutno pridno vadi
mo in snemamo novo zgoščenko 
v studiu JAMA na Ptuju. Cirkovški

tamburaši smo si zadali cilj, da vsakih pet let 
izdamo novo zgoščenko, prvo smo izdali ob 
25-letnici in drugo ob 30- letnici delovanja. 
Leta 2010 praznujemo 35-letnico delovanja 
in takrat bi naj izšla tudi naša nova zgoščen
ka, ki jo bomo predstavili na velikem kon
certu v Cirkovcah. Za letos pa načrtujemo 
še novoletni koncert v Lovrencu, ki bo v 
nedeljo, 27. 12.2009 ob 18. uri.Vstopnine ne 
bo, koncert pa podarjamo občanom občine 
Kidričevo.Veseli bomo, če se nam pridružite 
in uživate v naši glasbi. Dela in izzivov nam 
ne manjka, zato polni energije stopamo v 
za nas pomembno leto 2010. Vabimo pa v 
našo sredino vse ljubitelje glasbe, da nam 
se pridružijo, saj za glasbeno znanje ni nikoli 
prepozno.
Želimo vam vesele božične praznike ter 
srečno, zdravo in uspešno novo leto!

Lara Brglez
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Koncert PD Cirkovce
Mešani pevski zbor PD Cirkovce šteje dvajset članov, ki se z 
veseljem udeležujejo vseh prireditev, kjer lahko zapojejo, se dru
žijo in poveselijo.V minulem letu so nastopali na občinskih prire
ditvah, na prireditvi Polskavsko poletje, na reviji pevskih zborov 
na Ptuju, na koncertu Ptujskih upokojenk, na božičnem koncertu 
v Gorici pri Račah, zapojejo pa tudi na srečanjih upokojencev. 
Zbor že sedmo leto vodi g.Jože Dernikovič. Skupaj s povezoval
ko prireditve go. Marijo Zamuda smo organizirali koncert štirih 
pevskih zborov.
Moški pevski zbor OBRTNIK Slovenska Bistrica - Polskava poje 
že od leta 1979 in se udeležuje številnih prireditev, koncertov, 
srečanj, kjer lahko zapojejo, saj je lepota življenja skrita v pesmi, 
brez nje pa je vsako življenje prazno.
Pevke Ptujske upokojenke DPD Svoboda Ptuj so zapele pesem v 
priredbi ponarodele Avsenikove skladbe Naj bo pomlad, naj bo 
jesen in pričarale pravi opij za dušo.
Uživali smo tudi ob čudovitih glasovih pevcev Mešanega pev
skega zbora KUD Anice Černejeve iz Makol, ki je mlad zbor, saj 
deluje šele leto dni. Načrtov in želja imajo še veliko, pa jih bodo 
z dobro voljo, radostjo in veseljem do petja tudi uresničili. 
Zapetih je bilo sedemnajst pesmi, v harmonijo glasbe zlitih besed. 
Koncert so začeli in tudi zaključili s pesmijo prireditelji. Pesem 
Se en večer je zdaj za nami je bila zapeta skupaj z vsemi pevci 
koncerta ter obiskovalci in ljubitelji zborovskega petja. Pričarali

Foto:Arhiv PD Cirkovce

smo si lepo nedeljsko popoldne in ga nadaljevali v prijetnem 
vzdušju, pogovoru in petju.
Naj vas v prihodnjih prazničnih dneh v želji po lepšem in boljšem 
bogati pesem, ki spleta številna prijateljstva in ohranja dobro 
voljo.

Anton Bauman, 
član mešanega pevskega zbora PD Cirkovce

Kidričevski godbeniki gostovali na mednarodnem 
festivalu v španski Calelli
Člani pihalnega orkestra Talum Kidričevo 
smo med 10. in 17. oktobrom 2009 gosto
vali na 22. mednarodnem festivalu O leto- 
berfest v španskem mestu Calella. Povabilu 
organizatorja smo se odzvali po novem letu, 
ko smo začeli skrbno pripravljati repertoar 
ter vso ostalo organizacijo za gostovanje. K 
sreči kljub času, v katerem smo se znašli, to- 
varnaTalum še vedno ostaja naš glavni dona
tor, kljub vsemu pa je bilo potrebno trezno 
razmisliti o možnosti izvedbe gostovanja. 
Tako smo prijavnico na festival poslali šele 
po skupni odločitvi, da polovico celotnih 
stroškov gostovanja pokrijemo godbeniki 
iz svojih žepov. Če se člani orkestra s tem 
ne bi strinjali, tudi gostovanja s finančnega 
vidika nikakor ne bi mogli izpeljati. Sledile so 
vaje, sestanki, priprave ... vse do petka, 9. 
oktobra, ko smo v popoldanskih urah komaj 
spravili vso prtljago in instrumente na avto
bus in krenili na pot.
Po več krajših postankih in dobrih 21 urah 
vožnje smo v soboto popoldan prispeli v 
Calello, mesto, ki je od Barcelone oddaljeno 
slabih 60 kilometrov in leži ob obali Costa 
Brave. Po opravljenih formalnostih in kraj
šem počitku v hotelu smo že bili napoteni 
proti točki, od koder je skozi ulice Calelle

potekala povorka z vsemi sodelujočimi god
bami. Zvečer je v šotoru sledila še uradna 
otvoritev 3. tedna festivala in sprejem pred
stavnikov godb.
Mednarodni festival Oktoberfest v Calelli 
traja skupaj tri tedne. Vsak večer se v veli
kem prireditvenem šotoru zvrsti približno 
7 godb oz. orkestrov, ki s svojimi nastopi za
bavajo publiko. Sodelujoči orkestri prihajajo 
iz različnih evropskih držav, največ godb pa 
prihaja iz Nemčije.V tretjem tednu festivala, 
v katerem smo sodelovali tudi mi, smo pred
stavljali edini orkester iz Slovenije. Že prvi 
večer nas je presenetilo, da je skoraj vsaka 
godba zaigrala tudi Avsenikovo skladbo Na 
Golici, še bolj pa smo bili presenečeni, kako 
je poln šotor ob zvokih Golice plesal in pel 
ter se veselil.
V nedeljo nas je po dopoldanskem pohaj
kovanju po ulicah Calelle in popoldanskem 
kopanju in poležavanju na plaži čakal večerni 
koncert v šotoru. Že ob prijavi na festival 
nas je organizator prosil, naj ne pripravljamo 
težkega koncerta z zahtevnimi skladbami. 
Tega smo se tudi držali in v nabito polnem 
šotoru zaigrali predvsem skladbe slovenskih 
avtorjev. Odziv publike v šotoru je bil en
kraten, saj so poslušalci pod odrom plesali,

peli in noreli ob zvokih naših instrumentov. 
Ves trud in delo, ki smo ga godbeniki vložili 
predvsem z vadenjem in obiskovanjem vaj, 
je bil poplačan v trenutku, ko nam je publi
ka namenila bučen aplavz in zahtevala, da bi 
igrali še več. Nedvomno smo dobro pred
stavili našo deželo in tudi kraj Kidričevo.To 
se je pokazalo tudi, ko smo stopili z odra. 
Hitro smo bili deležni pozornosti drugih di
rigentov in godbenikov, s strani katerih smo 
dobili nekaj povabil, v upanju na kasnejše 
medsebojno sodelovanje pa smo izmenjali 
naslove.
Ponedeljek je bil dan, ko smo se v popol
danskih urah s koncertom predstavili še na 
osrednjem trgu mesta. Tudi tu smo se do
mačinom uspešno predstavili z večinoma 
slovenskim repertoarjem. S ponedeljkovim 
koncertom smo tudi zaključili »uradne« na
stope, ki smo jih bili dolžni opraviti. 
Preostanek tedna smo namenili spoznavanju 
španske kulture, zgodovine in načina življe- 
nja.Torek in sredo smo namenili spoznavanju 
Barcelone. Čudovito katalonsko mesto, ki je 
svoje ime po svetu poneslo ob olimpijskih 
igrah 92. leta, je na nas naredilo dober vtis 
in nas prijetno presenetilo.V dveh dneh smo 
si ogledali dela velikega španskega arhitekta
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A. Gaudija. Največji vtis je na nas nedvomno 
naredila masivna rimokatoliška cerkev Sagra- 
da Familia (Sveta družina), na kateri je arhitekt 
delal celih 40 let svojega življenja vse do smrti, 
je pa po 130 letih, odkar je bil položen temeljni 
kamen, še vedno nedokončana. Prav tako smo 
se sprehodili skozi nenavaden, a čudovit park 
Guell, ki je prav tako nastal po idejni zasnovi 
Gaudija. Posebna pa se nam je zdela tudi več
stanovanjska hiša Časa Mila. Vsi trije omenje
ni objekti pričajo o pomembnosti in velikosti 
tega španskega arhitekta.
Prav gotovo bi nam moški, večinski del orkestra, 
zameril, če ne bi skočili do nogometnega stadi
ona Čamp Nou. Sledil je še skok na olimpijski 
stadion Estadi Olimpic, dan pa smo zaključili 
s sprehodom skozi La Ramblo, najznamenitej
šo ulico Barcelone, kjer smo opazovali ulične 
umetnike, čas pa namenili tudi nakupovanju ali 
preprosto druženju ob skodelici kave, soka ali 
kozarcu španskega piva.
Naslednji dan nas je najprej pozdravil kip Kri
štofa Kolumba, ki nam je s svojim prstom po
kazal, kje leži Amerika. Ogledali smo si največji 
akvarij v Evropi, po vožnji z metrojem pozirali 
pred slavolokom zmage, vzdihovali ob umetni
nah v muzeju Pabla Picassa in se sprehodili po 
čudovitem parku Citadella. Ker je bilo predvi
denih še nekaj točk, smo se z metrojem odpe
ljali še proti bolnišnici Hospital de Sant Pau, ki 
nas je prepričala, da govorice, da bi človek celo 
hlinil bolezen, da bi bil sprejet v tako bolnišni
co, držijo. Prečudovito dvorišče z več paviljoni, 
zelenje, mir ... Kljub temu da so nas noge že 
pošteno bolele, smo skočili še do prečudovi
te palače narodne umetnosti, izpred katere se 
ponuja dih jemajoč razgled na celotno Barce
lono. Prav s pogledom na celotno mesto smo 
zaključili spoznavanje Barcelone in se utrujeni 
vrnili v hotel.
V četrtek smo pri zajtrku modrovali, kako hi
tro minevajo dnevi in da nam ostaneta le še dva 
dneva, pa bo potrebno 
odriniti domov. Ker 
nas je v Calelli grelo 
toplo sonce, se nam 
niti približno ni mu
dilo domov. Novice o

ščino« sta nas najprej pozdravila grof in grofica, 
na glavo smo si nadeli posebne kronice, nato 
pa so nas popeljali na zeleni del tribune, kar je 
pomenilo, da smo navijali za zelenega viteza. Z 
bučnim navijanjem smo poskrbeli za nepono
vljivo vzdušje. Okrepčali smo se z vročo juho, 
celim pečenim piščancem in krompirjem. Vse 
to pa smo morali spraviti vase brez pribora, z 
golimi rokami. Ko so vitezi končali svoje »boje
vanje«, smo si v drugi dvorani oči spočili še na 
plesalkah in plesalcih v čudovitih oblekah, ki so 
za nas zaplesali flamenko.
Petek smo namenili še zadnjemu nakupovanju 
spominkov. Za slovo smo popoldan zaigrali še 
nekaj koračnic ob hotelskem bazenu. Večer 
smo po ogledu neverjetne predstave fontan 
pred Narodno palačo umetnosti v Barceloni, 
kjer voda brizga tudi do 20 metrov visoko, 
svetlobni efekti in glasbena spremljava pa te 
popeljeta v svet fantazije, zaključili z rajanjem 
ob zvokih zadnjih nastopajočih orkestrov v 
prireditvenem šotoru.
Sobota, 17. oktobra, je bila dan slovesa. Med 
vožnjo proti domu smo se spotoma ustavili še 
v španskem Figueresu, rojstnem mestu ume
tnika Salvadorja Dalija, katerega muzej smo 
tudi obiskali. Sledil je še večerni postanek v 
filmskem mestu Cannes. Nočna vožnja nas je 
zjutraj srečno, žive in zdrave ter polne prijetnih 
vtisov pripeljala domov.
Na koncu lahko rečemo, da nam bo gostovanje 
v Španiji ostalo še lep čas v prijetnem spominu. 
Na srečo se nihče ni okužil z novo gripo, pred 
katero so nas mnogi svarili in nam tudi prav 
zaradi tega odsvetovali gostovanje. Najpo
membnejše pa je, da smo na gostovanju dobro 
predstavili našo državo in domači kraj, sami pa 
opazili, da nas poleg glasbenih družijo tudi izje
mne prijateljske vezi, ki pa so se v vseh skupno 
preživetih dnevih le še okrepile.

Maja Majcen

Foto:Arhiv Pihalnega orkestra Kidričevo

nizkih temperaturah 
nas niso niti malo pri
vlačile, sploh pa ne po 
tem, ko smo se lahko 
več dni brezskrbno 
sprehajali v kratkih 
majicah in hlačah ter 
natikačih na nogah. 
Dan smo preživeli raz
lično, zvečer pa smo 
se skupaj odpravili na 
viteške igre in flamen
ko. Ob vstopu v »gra
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Turistično 
društvo Občine 
Kidričevo v letu 

2009
Leto 2009 se neizogibno približuje 
h koncu.Turistično društvo Občine 
Kidričevo je v tem letu organizira
lo in izpeljalo kar nekaj odmevnih 
prireditev. Tako smo že v februarju 
sodelovali na 17. Cirkovškem »fa- 
šenku«. V marcu 2009 smo izvedli 
ocenjevanje brajdovščine, domačih 
salam in kruha iz krušne peči ter 
podelili priznanja najboljšim proi
zvajalcem teh dobrot. V občini Ki
dričevo znamo še marsikje narediti 
zelo dobre domače izdelke, kar so 
priznali tudi vsi ocenjevalci. Zelo 
dobro je uspela tudi prireditev 
»Zegnanje konjev« v Zupečji vasi, 
ki vsako leto pritegne mnoge obi
skovalce in na kateri je Turistično 
društvo Občine Kidričevo aktivno 
sodelovalo. Turistično društvo je 
sodelovalo tudi na občinskem pra
zniku v okviru Kmečkih iger v Pon- 
gercah, ki so potekale v juniju 2009. 
Najbolj odmevna prireditev pa je 
bila izpeljana 19. septembra 2009 v 
Starošincah, kjer je Turistično dru
štvo Občine Kidričevo obeležilo 
prvih 10 let svojega delovanja. Za
hvala polju je postala tradicionalna 
prireditev, ki združuje različne ge
neracije in poskuša ponovno oži
veti stare običaje ter navade naših 
krajev. Z ocenjevanjem urejenosti 
posameznih stanovanjskih objek
tov, kmetij in drugih objektov pa 
poskuša še izboljšati urejenost naše 
občine. Za Turistično društvo Obči
ne Kidričevo je bilo leto 2009 zelo 
uspešno in želimo si, da bi tudi pri
hajajoče bilo vsaj tako dobro.

Ob koncu vsem občankam in obča
nom ter vsem članom Turističnega 
društva Občine Kidričevo želimo 
veliko zdravja, sreče in osebnega 
zadovoljstva v letu 2010.

Marija Predikaka, 
TD Občine Kidričevo
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PREDSTAVITEV LOVSKE DRUŽINE BORIS KIDRIČ HAJDINA
Čas po drugi svetovni vojni je narekoval 
novo organiziranje lovstva.To se je zgodilo 
julija 1946, ko je bil sprejet začasni lovski 
zakon in so se na območju naše lovske dru
žine ustanovila okrajna zakupna lovišča: Slo
venja vas, Hajdina, Sv. Lovrenc na Dravskem 
polju in lovišče Kungota. Na pobudo samih 
lovcev teh družin in višjih organov lovstva 
v Sloveniji so se manjše lovske družine po
vezale, da bi nastala večja lovišča, primer
nejša za gojitev divjadi. Z združevanjem je 
leta 1951 nastala Lovska družina Hajdina.V 
letu 1954 se družina preimenuje v Lovsko 
družino Boris Kidrič Kidričevo, s čimer je 
bil prenesen sedež s Hajdine v Kidričevo. 
V letih 1950/52 so naši lovci zgradili prvi 
lovski dom v Strnišču (Kidričevo), ki pa se 
žal ni ohranil. Na občnem zboru leta 1977 
je bil sprejet sklep, da se začnejo priprave 
na izgradnjo novega lovskega doma. Gra
dili smo ga v tistem in naslednjem letu z 
veliko požrtvovalnostjo vseh članov. Lovci 
smo vložili v gradnjo lovskega doma pre
ko I 1.000 delovnih ur, rekorder pa je bil 
Anton Kokol z več kot 1.000 opravljenimi 
urami. Otvoritev lovskega doma je bila 1.7. 
1979, s tem datumom se je ponovno pre
nesel sedež Lovske družine Boris Kidrič v 
Hajdino.
Trenutno štejemo 48 članov, z velikim ve
seljem pa v svojih vrstah pozdravimo še 
dva ustanovna člana, Franca Turnška st. in 
Antona Kokola.
Naša lovska družina se razprostira v obči
nah Hajdina, Kidričevo in Ptuj. Na severu 
z reko Dravo meji na LD Jože Lacko, na 
zahodu na LD Starše, na jugozahodu na LD

Cirkovce, na jugu na LD Majšperk in na 
vzhodu na LD Ptuj. Skupna površina naše
ga lovišča je 5.501 ha, lovna površina pa se 
je zaradi vseh posegov v okolje z začetnih 
4.400 ha zmanjšala na današnjih približno 
2.900 ha.
Včasih je bilo naše okolje izredno bogato s 
fazani, poljskimi zajci in jerebicami, zdaj pa 
zaradi vseh človeških posegov v naravo div
jad izgublja svoje možnosti preživetja. Lo
vska družina se trudi, tudi s sodelovanjem 
občin, da bi z večjim vlaganjem v lovišče, 
ustvarjanjem krmnih njiv in remiz ustavili 
trend izginjanja male divjadi iz našega sku-

Foto:Arhiv LD Boris Kidrič Hajdina

p n ega okolja. Spremenjenim pogojem v 
okolju se je bolje prilagajala le srnjad, pa še 
ta si že išče hrano zmeraj bližje hišam.
Z občino Kidričevo sodelujemo v skupnih 
programih in aktivnostih za ohranitev na
rave. Najboljši primer je vsakoletna akcija 
čiščenja gozdnih in drugih površin. Na tem 
mestu bi se lovci radi zahvalili vsem obča
nom občine Kidričevo za njihovo sodelova
nje in upamo, da bomo s skupnimi močmi 
lahko ohranili naše okolje čisto in zdravo.

Turnšek Primož, 
tajnik LD

ZE SEDMIČ ZAPORED

Foto: ŠD Cirkovce

Tudi letos tako kot že sedem let zapored košarkarji Športnega 
društva Cirkovce organizirajo tradicionalno revialno košarkarsko 
tekmo med ekipama ŠD Cirkovce in KK Pivovarna Laško veterani. 
Veterani iz Laškega so med drugim tudi bivši svetovni prvaki iz Pu- 
erto Rica. Športna prireditev je posvečena dnevu samostojnosti Re
publike Slovenije. Letos bo tekma v sredo, 30. 12.2009, s pričetkom 
ob 18. uri. Že v navadi je, da se tekma prične z NBA predstavitvijo 
igralcev, v odmorih pa za dobro voljo poskrbijo plesalke OŠ Cirkov
ce. Na svoj račun pridejo tudi gledalci, saj izvajajo proste mete za 
lepe nagrade. Ob koncu tekme predstavnik Občine Kidričevo izreče 
tudi voščilo občanom.Vabljeni vsi ljubitelji športa na zadnjo letošnjo 
športno prireditev v športno dvorano v Cirkovce.

V. Brglez
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Tvvirling v letu 2010
Za nami je leto, polno doseženih ciljev. 
Z veliko truda, dobre volje in vztrajnosti 
smo se v iztekajočem se letu udeležili I 3. 
državnega prvenstva Slovenije v tvvirlin- 
gu, ki se je odvijalo v Slovenski Bistrici. 
Z doseženimi mesti smo zelo zadovoljni, 
saj so se posamezniki soočili z velikimi 
izzivi.
Iz naše sredine smo pospremili Vilija Ko
dermana na Evropsko prvenstvu v tvvir- 
lingu v Strasbourg v Franciji in Vili nam 
je zaupanje povrnil z lepim dosežkom, in 
sicer 9. mestom v moški kategoriji.V svo
jih vrstah imamo s tem letom tudi dva 
vaditelja z licenco.
Vse to nam je dalo novega zagona in že 
se pripravljamo za nove podvige in izzive 
v letu 2010. Redno se srečujemo in va
dimo na naši znani lokaciji v OŠ Borisa 
Kidriča, Kidričevo, in sicer ob torkih in 
četrtkih med 15.30 in 17.30.
V našo sredino vabimo nove člane, ki se 
želijo preizkusiti in vzljubiti delo z re
kvizitom palice ob spremljajočih ritmih 
glasbe, gimnastičnih gibih in akrobatskih 
veščinah.
Z vstopom v novo leto 2010 vam po
klanjamo misel:

»Tvoje življenje naj bo podobno 
vzkliku,
ne dolgočasnemu pojasnilu.«

člani Twirling kluba Kidričevo

Suzana Koderman, 
predsednica

C Team junior ženske in Vili Koderman.

Foto: Suzana Koderman

Srečno nrruo teto 

2010!

Izlet ŠD Šikole na Primorsko
V soboto, 17.
I0. 2009, je 
ŠD Šikole za 
svoje člane or
ganiziralo izlet 
na Primorsko.
Odhod je bil 
zjutraj ob 6. 
uri izpred go
stilne Kureš, 
kjer je izletni
ke pričakala 
jutranja kavi
ca, in nato so 
se odpravili 
na pot. Prvi 
postanek je bil v Lukovici, kjer so si pri
voščili rogljičke in nato še zadnji postanek 
na poti do Kopra, počivališče Lom.V Kopru 
je bila na voljo pripravljena hladna malica 
ter sladica. Po okrepčilu na toplem soncu 
pa so se odpravili na organiziran ogled po 
Luki Koper z vodičem. Po ogledu Luke Ko
per je sledil še s prijazno vodičko voden 
ogled kleti Vina Koper z degustacijo vin in 
s spremljavo glasbe in petja naših domačih 
muzikantov, ki pa jih moramo zelo pohvali
ti. Izletnike je pot popeljala še v osrčjeVipa- 
vske doline, na Kmečki turizem Birsa, kjer 
je bila za vse zbrane pogostitev z večerjo, 
pijačo in živo glasbo. Po čudovitem toplem, 
sončnem dnevu in odličnim zaključkom pri 
Birsi so se utrujeni in polni lepih spominov 
v zgodnih jutranjih urah vrnili domov.
Ker je izlet z vso hrano in pijačo ter ogledi 
organiziralo ŠD Šikole, je upravni odbor od
ločil, da polovico izleta financira društvo. 
Vendar ŠD Šikole ni bilo aktivno samo gle
de izleta, ampak tudi pri urejanju okolja in 
površin, ki jih uporablja za svoje dejavnosti.

Foto:Arhiv ŠD Šikole

Tako so uredili odbojkarsko igrišče in ga 
pripravili na zimo in za naslednjo aktivno 
sezono, izdelali teraso pred hiško ter se 
odločili, da bo imelo ŠD Šikole svoje trenir
ke.Vsak član ŠD Šikole si bo lahko po zelo 
ugodni ceni z delnim sofinanciranjem dru
štva kupil trenirko. Same trenirke so bile 
skrbno izbrane in argumentirane na več se
stankih, izbrala pa se je najbolj kvalitetna in 
cenovno ugodna varianta.Tako je prišlo do 
odločitve, da bodo člani ŠD Šikole imeli na 
voljo trenirke NES, ki bodo na ogled tudi 
na spletni stani www.sikole.si, kjer si bo 
lahko vsak od potencialnih kupcev izbral 
svojo velikost in mere, ki mu ustrezajo. 
Prav tako naj spomnimo, da celo zimo za 
vse člane ŠD Šikole poteka brezplačna re
kreacija v športni dvorani v Cirkovcah vsak 
torek med 19.00-20.30 in po predhodnem 
dogovoru tudi igranje namiznega tenisa, pi
kada ... v šikolski dvorani.Vljudno vabljeni!

Nuša Jevšovar

'Da prihajajo sem na treninge 
in da potem doseoajo odlične 
f ezultate, našo nogometno nepre 
zentanco sigurno moti Dr a 
„ cisti zrak " v Kidričerem.

Razmišljam kaj 6iše h Ho 
č e bi očra zora la sežigalnica

yZiher, svetorni pr raki f


